
ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PLN/2022/4 El ple 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de 
convocatòria 

Ordinària

Data 28 de juliol de 2022

Durada Des de les 19.17 fins a les 21.31 hores 

Lloc Sala Virtual 

Presidida per Amadeu Benach Miquel 

Secretària Immaculada Rocío Santos Cuellas 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i Cognoms Assisteix

39689555L Amadeu Benach i Miquel SÍ

39718771W Anna Jané Caralt SÍ

36572173B Anna Ordóñez Rivero
(S’incorpora a la sessió a les 19.23h, per 
problemes tècnics de connexió)

SÍ

39734754T Antonio Vives Martí SÍ

39675355X Elisabet Figueras Tuset SÍ

39736426Q Ester Sanahuja Guasch SÍ

39712157N Francisco Rocha Hernández SÍ

46333082L Joan Roig i Soria SÍ
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39684489J Jordi Guasch Bea SÍ

77785897N Luís Enrique Rodríguez Rivas SÍ

39705452T Marc Majem Bofill SÍ

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el
President obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes
inclosos en l’ordre del dia.

 

A) PART RESOLUTIVA 

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Acta de la sessió ordinària de data 28 d’abril de 2022. PLN/2022/3.

Expedient 958/2022. Aprovar la fixació de les festes locals per l’any 2023

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE
 
APRO  V  AR, SI S’ESCAU, LA FIXACIÓ DE LES DUES FESTES LOCALS PER A  
L’ANY 2023.- Exp. 958/2022

 
El Departament d’Empresa i Treball, de la mà del Consell de Relacions Laborals, en
la sessió plenària del passat dia 30 de març de 2022, va ratificar la proposta dels
dies festius laborals per a l’any 2023 a Catalunya i l’Ordre corresponent publicada al
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 8656, de 28 d’abril de 2022. 
 
En data 6 de maig de 2022, amb registre d’entrada número 2022-E-RC-1578, els
Serveis  Territorials  a  Tarragona  del  Departament  d’Empresa  i  Treball  de  la
Generalitat de Catalunya sol·liciten a l’Ajuntament que es comuniquin les dues festes
locals del nostre municipi per al proper any 2023.
 
Tenint en compte l'article 37.2 del Reial decret legislatiu 2/2015, de 23 d’octubre, pel
qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Estatut dels treballadors, en el qual s’indica
que, de les catorze festes laborals, dues tindran caràcter local; i el Decret 177/1980,
de 3 d’octubre, en el qual s'estableix que les dues festes locals seran fixades per
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Ordre del Departament d’Empresa i Treball, a proposta dels municipis respectius.
 
Tenint en compte que:
 
a) L'Acord de l'Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal com estableix l'article 46 del
Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol.
 
b) Els dies proposats no poden escaure's en diumenge ni coincidir amb cap dels dies
festius que s'indiquen a continuació: 6 de gener (divendres), 7 d’abril (divendres), 10
d’abril (dilluns), 1 de maig (dilluns), 24 de juny (dissabte), 15 d’agost (dimarts), 11 de
setembre (dilluns), 12 d’octubre (dijous), 1 de novembre (dimecres), 6 de desembre
(dimecres), 8 de desembre (divendres), 25 de desembre (dilluns), 26 de desembre
(dimarts); al territori d’Aran, la festa del dia 26 de desembre queda substituïda per la
de 17 de juny. 
 
c) La proposta ha de contenir dues festes locals, no es pot admetre 1 sol festiu.
 
Es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:
 
PRIMER. Aprovar fixar les dues festes locals per a l’any 2023 en els següents dies:
13 de febrer de 2023
10 de juliol de 2023
 
SEGON.  Notificar aquesta resolució al  Departament d’Empresa i  de Treball  de la
Generalitat de Catalunya, Serveis Territorials a Tarragona.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

Aquestes dates a fixar són el 13 de febrer i el 10 de juliol, les dues festes majors, la
petita i la gran.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

A favor. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

A favor

Expedient 912/2022.  Aprovar l'adhesió de l'Ajuntament de Banyeres del
Penedès al sistema d'adquisicions centralitzades de béns i serveis de la
Generalitat de Catalunya gestionat per la Comissió Central de Subminis-
traments 
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Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

PROPOSTA D’ALCALDIA PEL PLE

APROVAR, SI S’ESCAU, L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT    DE BANYERES DEL  
PENEDÈS     AL  SISTEMA  D’ADQUISICIONS  CENTRALITZADES  DE  BÉNS  I  
SERVEIS  DE  LA  GENERALITAT  DE  CATALUNYA,  GESTIONAT  PER  LA
COMISSIÓ CENTRAL DE SUBMINISTRAMENTS.- EXP. 912/2022

ANTECEDENTS

La Generalitat de Catalunya, mitjançant la Comissió Central de Subministraments,
gestiona un sistema d’adquisicions centralitzades de béns i serveis. 

La Comissió Central de Subministraments és un òrgan col·legiat de contractació de
subministraments i serveis de contractació centralitzada, adscrit al Departament de la
Vicepresidència  i  d'Economia  i  Hisenda  de  la  Generalitat  de  Catalunya.  Licita
procediments  d'acord  marc  i  contractacions  centralitzades  adreçats  a  tots  els
departaments de l’Administració de la Generalitat de Catalunya, i també a les entitats
del sector públic adherides al sistema central d'adquisicions que hi vulguin participar,
entre les quals les entitats locals.

La  utilització  del  Sistema  central  d’adquisicions  permet  la  simplificació  dels
procediments de licitació dels ens adherits, redueix terminis, aporta seguretat jurídica
i assegura la solvència econòmica de les empreses i tècnica dels productes.
 

Les eines que utilitza la Comissió Central de Subministraments per a tal fi són els
acords  marc  i  les  contractacions  centralitzades.  L’acord  marc  permet  la  selecció
d’empreses subministradores i d’articles o serveis que compleixen els requisits de
qualitat del producte i de respecte de les condicions laborals i mediambientals.

Així mateix, la Comissió Central de Subministraments pot agregar necessitats dels
departaments  de  l’Administració  de  la  Generalitat  i  dels  ens  adherits,  ja  sigui
mitjançant  licitacions  centralitzades com de la  contractació basada en els  acords
marc adjudicats, de manera que s’obtingui unes condicions econòmiques òptimes
per economia d’escala.

Altrament, una part dels acords marc estipulen un sistema de contractació basada
per encàrrec directe, en què totes les condicions estan prèviament fixades, la qual
cosa agilita molt l’adquisició de béns i serveis. 

Finalment, la Comissió Central de Subministraments posa a disposició dels òrgans
de  contractació  adherits  models  de  plecs  de  contractació  basada,  informats  per
l’Assessoria Jurídica del Departament de la Vicepresidència i d’Economia i Hisenda i
per la Intervenció General, de determinats acords marc. 
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L’adhesió al Sistema central d’adquisicions de la Generalitat de Catalunya no suposa
la obligació d’efectuar cap, algunes o totes les contractacions o serveis a través de la
mateixa, podent optar l’entitat destinatària per utilitzar aquest sistema o qualsevol
altre establert en la legislació de contractació pública.

La  Disposició  Addicional  Primera  del  Decret  96/2001,  de  20  de  març,  sobre
organització i competències per a la contractació dels subministraments i dels serveis
complementaris  relacionats  o  derivats  dins  l’Administració  de  la  Generalitat  de
Catalunya i  altres organismes públics, preveu que els organismes autònoms i  les
restants  entitats  de  dret  públic  vinculades  o  dependents  de  l'Administració  de  la
Generalitat,  institucions  i  empreses  públiques  de  la  Generalitat  i  entitats  locals,
universitats públiques i altres administracions i entitats públiques ubicades al territori
de  Catalunya,  puguin  adherir-se  voluntàriament  com  a  destinatàries  dels
subministraments  i  serveis  de  referència  objecte  d’adquisició  centralitzada per  la
Comissió Central de Subministraments, prèvia sol·licitud d'adhesió, que haurà de ser
acceptada  per  acord  de  la  Comissió  Central  de  Subministraments  mitjançant  la
formalització del corresponent conveni de col·laboració, on es fixaran les condicions
de l’esmentada vinculació. 

FONAMENTS DE DRET

— Els articles 218 a 230 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del
Sector Públic, per la qual es traslladen a l'ordenament jurídic espanyol les Directives
del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de
2014 (d'ara endavant LCSP).
 
— El Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la
Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic.
 
— El Reglament General de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques
aprovat  per  Reial  decret  1098/2001,  de 12 d'octubre (articles vigents  després de
l'entrada en vigor del Reial decret 817/2009, de 8 de maig).
 
— L’article 22 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim Local
i  article  52 del  text  refós  de la  Llei  municipal  i  de règim local  de Catalunya (DL
2/2003, de 28 d’abril).

Realitzada la tramitació legalment establerta i vist l'informe emès per la Secretaria
Municipal en data 4 de juliol de 2022.

Es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

PRIMER. Adherir-se  al  sistema  central  de  béns  i  serveis  de  la  Generalitat  de
Catalunya en totes les seves categories de subministraments i de serveis, assumint
aquest  municipi  les  obligacions  i  els  compromisos  que  en  el  sistema  per  a  la
racionalització de la contractació s’indiquen. 
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SEGON. Facultar a l'Alcalde perquè en nom i representació d'aquesta Corporació
procedeixi a la formalització de quants documents siguin precisos per a l'efectivitat
del  present  acord,  en  concret,  la  signatura  d’un  conveni  de  col·laboració  entre
l’Ajuntament de Banyeres del Penedès i la Comissió Central de Subministraments en
què s’estableixin les condicions de participació en el sistema central d’adquisicions
de béns i serveis de la Generalitat de Catalunya. 

TERCER. Remetre  un  certificat  d'aquest  acord  a  la  Comissió  Central  de
Subministraments de la Generalitat de Catalunya, perquè en prengui coneixement i
efectes oportuns.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

En  aquest  punt  es  proposa  l’adhesió  al  sistema  central  de  béns  i  serveis  de  la
Generalitat de Catalunya en totes les categories de subministraments i de serveis. Es
tracta d’un sistema central d’adquisicions com el que estem adherits de l’ACM, en
concret aquest de la Generalitat té serveis i/o subministraments com: combustible,
energia elèctrica i gas, material d’oficina, paper, neteja, mobiliari d’oficina, vehicles,
vigilància i seguretat, ...

Es  tracta  d’aprofitar-se,  entre  cometes,  dels  diferents  sistemes  centrals
d’adquisicions  que  estan  al  nostre  abast  perquè  permeten  la  simplificació  dels
procediments  de  licitacions  dels  ens  adherits,  redueix  terminis,  aporta  seguretat
jurídica i assegura la solvència econòmica de les empreses i tècnica dels productes. 

Trobem que l’adhesió a aquest sistema centralitzat aporta avantatges a l’Ajuntament
i no suposa cap obligació d’efectuar totes o algunes de les contractacions o serveis
que s’ofereixen. L’Ajuntament pot decidir si utilitzar aquest sistema o qualsevol altre
establert en la legislació de contractació pública. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha

A favor. Todo lo que mejore la gestión interna del Ayuntamiento, a favor. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Nosaltres també votarem a favor. És evident que les compres centralitzades econo-
mitzen econòmicament i en quant a tràmits els treballs de l’ajuntament. Per tant, no
només aprovem que ens adherim, igual que l’ACM, sinó que demanem que se’n tre-
gui el màxim profit d’aquesta adhesió, perquè si estem adherits aquí però seguim
fent compres a fora,  no ho aprofitem. Evidentment, qualsevol cosa que es pugui
contractar des d’aquesta plataforma o des d’altra ha de ser més rentable, o hauria de
ser més rentable, per l’Ajuntament. Endavant, i tant.
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Expedient 888/2022. Aprovar inicialment la Modificació de Crèdit número
6/2022 sota la modalitat de suplement de crèdit i crèdit extraordinari

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 6, En contra: 2, Abstencions: 3, Absents: 0

 PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE

APROVACIÓ,  SI  S’ESCAU,  INICIAL  DE  LA  MODIFICACIÓ  DE  CRÈDIT  NÚM.
6/2022,  MODALITAT  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  I  CRÈDIT  EXTRAORDINARI.-
EXP. 888/2022

Atès  que  en  data  4  de  juliol  de  2022  s’incoa  per  l’Alcaldia  expedient  per  a  la
concessió  de  Suplement  de  Crèdit  i  Crèdit  Extraordinari,  atès  que  existeixen
despeses que no poden demorar-se fins a l’exercici següent per les quals el crèdit
consignat al vigent pressupost de la Corporació és insuficient o inexistent, i atès que
es disposa de romanent líquid de tresoreria segons els estats financers i comptables
resultants de la liquidació de l'exercici  anterior,  així  com nous ingressos i  baixes
d’altres aplicables del pressupost de despeses. 
 
 
 
Vist que s’ha redactat Memòria d’Alcaldia en la qual s'especifica la modalitat de mo-
dificació del crèdit, el seu finançament i la seva justificació.

Vist que s’ha emès informe de Secretaria Intervenció, en sentit favorable.

Vist que s’ha elaborat Informe d'Intervenció sobre Avaluació de les Regles Fiscals,
amb el següent contingut literal: 

« INFORME  D'INTERVENCIÓ DEL  CÀLCUL  DE  L'ESTABILITAT
PRESSUPOSTÀRIA

Aquesta Intervenció, en virtut de les atribucions de control citades i establertes en
l'article 213 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel
Reial  decret  Legislatiu  2/2004,  de  5  de  març  i  desenvolupades  pel  Reial  decret
424/2017, de 28 d'abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern en les
entitats  del  Sector  Públic  Local;  i  en atenció a les facultats  recollides en l'article
4.1.b.6è. del  Reial  decret  128/2018, de 16 de març,  pel  qual es regula el  Règim
Jurídic dels Funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional,
emeto el següent:

INFORME
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PRIMER.  La  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat  Pressupostària  i
Sostenibilitat  Financera  estableix  entre  els  seus  objectius  garantir  l'estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera de totes les Administracions Públiques.

Per això, l'elaboració, aprovació i execució dels Pressupostos i altres actuacions que
afectin les despeses o els ingressos de les Entitats Locals han de realitzar-se sota el
compliment del principi d'estabilitat pressupostària, de conformitat amb el previst en
els articles 3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i
Sostenibilitat Financera.

Cal  recordar  que  la  Comissió  Europea  va  decidir  aplicar  la  clàusula  general  de
salvaguarda del Pacte d'Estabilitat i Creixement en 2020 (prorrogada per a l'exercici
2021), considerant que es complien les condicions per mantenir-la en vigor també
per a l'any 2022, per la qual cosa el Consell de Ministres del passat 27 de juliol va
acordar el manteniment de la suspensió de les regles fiscals.

Aquesta decisió va ser ratificada pel Congrés dels Diputats el 13 de setembre de
2021, considerant que a Espanya es mantenen les condicions d'excepcionalitat que
justifiquen mantenir  suspeses les regles fiscals en 2022.  D'aquesta manera,  amb
l'apreciació  adoptada  per  la  majoria  absoluta  del  Congrés  i  amb  efectivitat  des
d'aquest dia en què es va prendre l'acord, es mantenen suspesos durant l'exercici
2022, els objectius d'estabilitat i deute, així com la regla de despesa.

En  qualsevol  cas,  la  suspensió  de  les  regles  fiscals  no  implica  la  suspensió  de
l'aplicació  de la  Llei  Orgànica 2/2012,  de 27  d'abril,  d'Estabilitat  Pressupostària  i
Sostenibilitat  Financera,  del  Text  Refós  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes
Locals, aprovat pel Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març ni de la resta de la
normativa hacendística, totes continuen en vigor.

Igualment, no suposa la desaparició de la responsabilitat fiscal, ja que el Govern ha
fixat una taxa de dèficit de referència per a les Corporacions Locals en l'exercici 2021
del 0,1% del PIB i del 0,0% del PIB per 2022, que servirà de guia per a l'activitat
municipal.

Així, la suspensió de les regles fiscals, no suposa que desaparegui la responsabilitat
fiscal de cadascuna de les administracions públiques a la qual es refereix l'article 8
de la referida Llei  Orgànica 2/2012, com tampoc el principi  de prudència a l'hora
d'executar els seus pressupostos.

SEGON. Legislació aplicable:

— Els  articles  3  i  8  de  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat
Pressupostària i Sostenibilitat Financera.
 
— L'article 16.2 del Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s'aprova el
Reglament de Desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de novembre, d'Estabilitat
Pressupostària, en la seva Aplicació a les Entitats Locals.
 
— El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de
maig de 2013, relatiu al Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la
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Unió Europea (SEC-10).

TERCER. A pesar que els objectius d'estabilitat, deute públic i la regla de despesa,
aprovats pel Govern l'11 de febrer de 2020 són inaplicables per estar aprovada la
seva suspensió,  a les modificacions dels Pressupostos de les Entitats  Locals els
continua sent d'aplicació la normativa pressupostària continguda en el Text Refós de
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret Legislatiu 2/2004,
de  5  de  març  i  la  seva  normativa  de  desenvolupament  i  per  tant,  el  principi
d'estabilitat pressupostària.

Això és a causa que els és d'aplicació l'article 16 apartat 1 in fini i apartat 2 del Re-
glament de Desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d'Estabilitat
Pressupostària, en la seva Aplicació a les Entitats Locals aprovat pel Reial decret
1463/2007, de 2 de novembre, estableix que, la Intervenció Local elevarà al Ple un
informe sobre el compliment de l'objectiu d'estabilitat de la pròpia Entitat Local i dels
seus organismes i entitats dependents.

Aquest informe s'emetrà amb caràcter independent i s'incorporarà als previstos en
els articles 177.2 i següents del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes
Locals,  aprovat  pel  Reial  decret  Legislatiu  2/2004,  de  5  de  març,  referits  a  les
modificacions del pressupost general.
 
Aquest càlcul, que es realitzarà a efectes informatius, no assortirà cap efecte durant
els exercicis 2020, 2021 i 2022 per estar l'objectiu d'estabilitat pressupostària suspès.

QUART. Entitats que forma el Perímetre de Consolidació.

El perímetre de consolidació d'aquesta Municipi està format pel propi Ajuntament, i el
seu organisme autònom Fundació Josep Cañas. 

CINQUÈ. Càlcul de l'Estabilitat Pressupostària.

El  càlcul  del  superàvit  o  dèficit  financer  s'obté  de  la  diferència  entre  els  drets
reconeguts en els capítols 1 a 7 dels estats d'ingressos i les obligacions reconegudes
en els capítols 1 a 7 de l'estat de despeses. Una vegada realitzats els ajustos SEC-
10 procedents, i  tenint  en compte estimacions de despesa a 31 de desembre de
2022,  l'entitat  local  presenta  una  necessitat  de  finançament per  import  de
1.176.873,65 euros, d'acord amb el següent detall:
 

Quadre 1. Càlcul de l'estabilitat  
Ingressos no financers 3.730.621,96
Despeses no financeres 4.915.433,64
Dèficit no financer -1.184.811,68
Ajustos d'ingressos -100.293,74
Recaptació -100.293,74
PTE 0,00
Interessos 0,00
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Compte 418 0,00
Ajustos de despeses -108.231,77
Compte 413 -108.231,77
Adquis. Pagam. Aplaçat 0,00
Interessos 0,00
Lísings 0,00
Execució d'avals 0,00
Aportacions de capital 0,00
Ingressos ajustats 3.630.328,22
Despeses ajustades 4.807.201,87
Necessitat de finançament -1.176.873,65

Així doncs, a nivell consolidat, incorporada la modificació de crèdit en tràmit, la suma
dels Capítols I a VII del Pressupost d'Ingressos, és inferior, a la suma dels Capítols I
a VII del Pressupost de Despeses. És a dir, els ingressos dels capítols I a VII del
Pressupost  són  insuficients per  finançar  les  despeses  d'aquests capítols  del
Pressupost  de  despeses,  la  qual  cosa  representa  una  situació
de dèficit pressupostari. No obstant això, en el cas que a 31 de desembre de 2022 es
produeixi  un  incompliment  de  l’objectiu  d’estabilitat  pressupostària,  no  suposaria
l’obligació  d’elaborar  un  pla  econòmic  financer,  atesa la  suspensió  de  les  regles
fiscals vigent per les anualitats 2020, 2021 i 2022.

SISÈ. Càlcul de la Regla de la Despesa.

A fi de determinar si, en termes consolidats, l’ajuntament compleix amb la regla de la
despesa, caldrà comparar l'import màxim establert a la liquidació de l’exercici 2021
amb aquell  que es desprèn de la previsió d’execució del  pressupost de l’exercici
2022, incorporant la modificació de crèdit en tràmit.

La despesa computable serà la no financera, exclosos els interessos del deute, la
part  de  la  despesa  finançada  amb  fons  finalistes  procedents  d’Administracions
Públiques  i  transferències  vinculades  als  sistemes  de  finançament  de  les
Corporacions Locals i +/- els ajustos que estableix la “3a versió de la Guia per la
determinació de la Regla de la despesa de l’article 12 de la Llei 2/2012 Orgànica
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera per a les Corporacions Locals”,
de la IGAE, a la qual aplicarem la taxa de referència de creixement del PIB a mig
termini de l’economia espanyola. D'acord amb l'Acord del Congrés dels Diputats de
20/10/2020, s'han suspès els objectius d'estabilitat 2021-2023 que es van aprovar pel
Govern el 11/02/2020, ja que aquests queden absolutament desvirtuats a causa de
l'impacte  de  l'emergència  sanitària  provocada  pel  COVID-19.  Pel  principi  de
prudència es parteix d'una taxa de creixement del 0,00%. 

Si  s’escau,  afegirem  els  increments  normatius  amb  caràcter  permanent  (i
anàlogament  les  disminucions  de  recaptació  avalades  per  canvis  normatius)  i
deduirem  les  obligacions  reconegudes  netes  finançades  amb  el  superàvit  de
l’exercici anterior.

L'avaluació del compliment de la regla de despesa amb motiu de l’aprovació de la
modificació  de  crèdit  núm.  6/2022,  presenta  els  següents  resultats,  en  termes
consolidats:
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Concepte

Liquidació
exercici 2021

Previsió
liquidació

exercici 2022
Suma cap.1 a 7 de despeses sense interessos 3.070.643,88 4.915.433,64
AJUSTOS (Càlcul despeses no financeres segons 
el SEC)

38.865,67 -108.231,77

-Venda de terrenys i altres inversions reals.  0,00
+/-Inversions realitzades per compte d'un ens local.  0,00
+/-Execució d'avals.  0,00
+Aportacions de capital.  0,00
+/-Assumpció i cancel·lació de deutes.  0,00
+/-Despeses realitzades a l'exercici pendents d'aplicar
a pressupost.

38.865,67 -108.231,77

+/-Pagaments a socis privats realitzats en el marc de 
les Associacions publico privades.

 0,00

+/-Adquisicions amb pagament ajornat.  0,00
+/-Arrendament financer. 0,00 0,00
+Préstecs  0,00
-Inversions realitzades per la Corporació local per 
compte d'altres Administracions Públiques

 0,00

(-) Grau d'execució  0,00
   
Despeses no financeres en termes SEC excepte 
interessos del deute

3.109.509,55 4.807.201,87

-Pagaments per transferències (i altres operacions 
internes) a altres ens que integren la Corporació Local

44.400,00 54.180,00

- Despesa finançada amb fons finalistes 
procedents de la Unió Europea o d'altres 
Administracions públiques

270.411,21 620.933,96

Unió Europea 0,00
Estat 0,00

Comunitat Autònoma 65.739,00 137.242,46
Diputacions 204.672,21 483.691,50

Altres Administracions Públiques 0,00
- Transferències per fons dels sistemes de 
finançament

 0,00

- Despesa finançada amb superàvit de la liquidació 0,00
Total despesa computable a l'exercici 2.794.698,34 4.132.087,91
Taxa de referència de creix. del PIB   
Despesa computable incrementada per la taxa de 
referència 

2.794.698,34  

+ canvis normatius que suposen increments 
permanents de la recaptació 

0,00 

- canvis normatius que suposen decrements 
permanents de la recaptació 

0,00 

a) LÍMIT DE LA REGLA DE LA DESPESA (EX. n-1) 2.794.698,34 
c) TOTAL DESPESA COMPUTABLE (Exercici n)  4.132.087,91
Marge d'incompliment  -1.337.389,57
% Variació de la despesa computable  47,85%

No  obstant,  aquest  incompliment  de  la  regla  de  la  despesa,  aquest  fet  no  té
conseqüències atesa la suspensió de les regles fiscals durant les anualitats 2020,
2021 i 2022.
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SETÈ. Compliment de l’objectiu del deute públic.

Aquest Ajuntament no té deute viu i, per tant, el nivell de deute està per sota del límit
permès per l’article 53 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. Per
la qual cosa, es compleix l'objectiu del deute públic.

Sent  el  resultat  del  control  permanent  previ  de  l'expedient:  Amb  efectes
informatius.»

De conformitat amb el que es disposa en l'article 177.2 del Text Refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret 2/2004, de 5 de març, i
en l'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim
Local.

Es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

PRIMER.  Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 6/2022 del
Pressupost en vigor, en la modalitat de suplement de crèdit i crèdit extraordinari, per
un import de 1.395.226,15 euros, finançat amb càrrec a romanent de tresoreria, amb
nou ingressos i amb baixes d’altres aplicacions de despeses no compromeses del
vigent pressupost, com segueix a continuació:

a) Suplements de crèdit

Aplicació pressupostària Descripció Consignació inicial
Proposta

suplement de
crèdit

Consignació
definitiva

1320 227.01 Servei de vigilància i altres similars 3.200,00 17.315,10 20.515,10
1320 629.00 Instal·lació de nous sistemes de seguretat 1,00 117.300,60 117.301,60

1510 465.00
Transferències  corrents  CCBP.  Assistència
tècnica en l'àmbit d'urbanisme 26.598,00 4.097,65 30.695,65

1532 619.00 Arranjaments via pública 26.331,78 200.000,00 226.331,78
1532 625.00 Senyalització i mobiliari urbà 4.379,40 15.000,00 19.379,40

1610 619.00
Altres inversions de reposició d’infraestructures
i béns destinats a l’ús general 1,00 53.740,00 53.741,00

1621 227.00
Recollida  d’escombraries  (resta,  orgànica,
selectiva, poda) 346.685,06 90.000,00 436.685,06

1630 227.00 Neteja viària 110.000,00 6.000,00 116.000,00
1640 622.01 Edificis i altres construccions 6.043,74 4.000,00 10.043,74
1650 639.00 Millores per estalvi energètic 16.240,00 60.000,00 76.240,00
1710 227.06 Manteniment parcs i jardins 119.806,76 24.000,00 143.806,76
1710 639.00 Millores i condicionament de parcs infantils 6.000,00 21.515,00 27.515,00
3231 221.00 Energia elèctrica 8.600,00 11.800,00 20.400,00
3231 622.00 Millores CEIP 6.500,00 13.150,00 19.650,00
3321 622.00 Nova biblioteca municipal 164.617,55 431.139,02 595.756,57

3340 227.99
Treballs realitzats per altres empreses. Edició
llibres 3.000,00 7.327,20 10.327,20

3340 482.19 Subvenció Escola Contrapunt 2.500,00 3.100,00 5.600,00
3340 609.02 Escultures al carrer 14.992,90 39.295,00 54.287,90
3360 226.99 Altres despeses diverses 3.605,00 24.000,00 27.605,00
3380 226.99 Festes populars 89.940,00 13.000,00 102.940,00
3380 482.06 Conveni Festa Major Drac de Banyeres 3.525,00 450,00 3.975,00
3380 482.07 Conveni Festa Major Diables de Banyeres 3.525,00 450,00 3.975,00

3380 482.09
Conveni Festa Major  Bandolers i  Trabucaires
d’en Montserrat Poch 2.212,50 200,00 2.412,50

3410 481.00 Promoció i foment de l’esport. Premis 700,00 2.000,00 2.700,00
3410 226.09 Activitats esportives 1.000,00 3.000,00 4.000,00
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3410 482.25
Subvenció Club Esportiu Banyeres. Foment de
l’esport 600,00 400,00 1.000,00

3410 489.01 Subvenció C.F. Banyeres. Foment de l’Esport 5.000,00 6.500,00 11.500,00
3423 622.03 Edificis i altres construccions 35.644,05 8.200,00 43.844,05
4540 619.01 Arranjament de camins municipals 22.287,04 45.000,00 67.287,04

9120 233.00
Indemnitzacions  per  assistències  a  òrgans
col·legiats

12.150,00 3.750,00
15.900,00

9200 226.03 Publicacions diaris oficials 2.500,00 1.500,00 4.000,00

9200 465.01
Transferències  corrents  CCBP.  Assistència
tècnica en l'àmbit d'enginyeria 10.536,75 2.950,00 13.486,75

9200 622.00 Edificis i altres construccions 1.000,00 5.700,00 6.700,00
9200 622.01 Rehabilitació de la façana de l’Ajuntament 116.170,08 22.585,08 138.755,16

9200 636.00
Renovació  equipament  per  al  procés  de  la
informació 1.000,00 1.250,00 2.250,00

9240 622.00 Edificis i altres construccions 2.000,00 15.000,00 17.000,00

   1.274.714,65 

b) Crèdits extraordinaris 

Aplicació pressupostària Descripció
Proposta crèdit

extraordinari

1721 482.00
Subvenció Agrupació de Defensa Forestal  (ADF) Clot  de Bou. Actuacions de
prevenció i extinció d’incendis 1.000,00

2313 622.00 Edificis i altres construccions 3.400,00
3231 782.04 Subvenció AMPA CEIP Mare de Déu del Priorat 7.000,00
3321 622.01 Edificis i altres construccions 1.900,00

3360 482.00
Subvenció  Amics  de  la  Ciutat  Ibera  de  Banyeres  del  Penedès.  Defensa,
protecció i promoció cultural del patrimoni iber de Banyeres del Penedès 400,00

3360 482.01
Subvenció Parròquia de Banyeres del Penedès. Obres de manteniment de la
parròquia de Santa Eulàlia 1.000,00

3371 622.00 Edificis i altres construccions 1.900,00
3410 625.00 Mobiliari i altres 1.500,00
3420 639.00 Millores per estalvi energètic. Camp de futbol municipal 30.000,00
9202 622.00 Edificis i altres construccions 1.900,00
9330 622.01 Edificis i altres construccions 7.200,00
9330 622.02 Adquisició immoble Camí de Vila 63.311,50

  120.511,50

I amb el següent finançament:

a) Romanent de tresoreria:

Aplicació: econòmica
Descripció Euros

Cap. Art. Conc.

8 87 870.00 Romanent de tresoreria per a despeses generals 975.623,37
8 87 870.10 Romanent de tresoreria per a despeses amb finançament afectat 336.839,92

    1.312.463,29

b) Nous o majors ingressos:

Aplicació: econòmica
Descripció Euros

Cap. Art. Conc.

4 48 480.00 Mur mitger immoble Plaça de l’Om 1.565,50
7 75 750.80 PUOSC. Nova biblioteca municipal 74.092,46

    75.657,96

c) Baixes de crèdits d’altres aplicacions de despeses:

Aplicació Descripció Crèdits 
inicials 

Baixes o Crèdits
finals
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anul·lacions  
Programa Econòmica     

 9120 100.00
Retribucions bàsiques i altres remuneracions 
dels membres dels òrgans de govern 

77.921,34 5.360,15 72.561,19

9120 160.00 Seguretat Social 25.363,40 1.744,75 23.618,65

    7.104,90  

SEGON.  Acordar la modificació de l’Annex número 3 de les bases d’execució del
pressupost, en el qual es detallen les subvencions de concessió directa per estar
previstes nominativament  al  pressupost,  incorporant  les  subvencions previstes en
aquesta modificació, d’acord amb l’annex que s’acompanya. 

TERCER. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el Butlletí
Oficial de la Província i en el tauler d’anuncis de la corporació, pel termini de quinze
dies, durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions
davant  el  Ple.  L'expedient  es considerarà definitivament aprovat  si  durant  el  citat
termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les.

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

Es sotmet a aprovació una modificació molt important, tant en termes quantitatius
com  qualitatius,  ja  que  és  per  un  import  1.395.226,15  euros  que  permetrà  a
l’Ajuntament  fer  una  sèrie  de  despeses  que  aquest  equip  de  govern  tenia
programades  per  l’any  2022  però  que  no  s’han  pogut  incloure  fins  que no  hem
liquidat el pressupost i podem disposar del romanent de tresoreria. Recordem que
durant  aquest  any 2022 també resten suspeses les regles fiscals  i,  per  tant,  els
ajuntaments no estem tant limitats en fer despesa pública sempre i quan tinguem
estalvis, és a dir, romanent de tresoreria, que en tenim. 

A continuació us faig una explicació dels punts més importants que s’inclouen en
aquesta modificació de crèdit:

Tenim partides molt elevadoes. Entre elles, a destacar, les principals i les més grans,
que són la instal·lació del  sistema de seguretat,  amb 117.300 euros, on ja tenim
autorització dels Mossos d’Esquadra i una memòria justificativa redactada pel nostre
enginyer  per  import  de  117.000  euros.  En  aquest  pressupost  entraria  el
subministrament  de 10 punts  de control,  més manteniment  i  certificació  durant  3
anys. 

Tenim també l’arranjament  de vies  públiques en 200.000 euros,  que són 30.000
euros destinats a passos elevats més 170.000 euros en arranjament de voreres. Ja
vam manifestar  en  algun  ple  anterior,  on  hi  havia  la  voluntat  d’aquest  equip  de
govern,  de  fer  que  totes  les  voreres  del  municipi  desapareguessin  els  vials
d’impediment pels minusvàlids i ser tota una vorera d’una sola alçada, per tant, allà
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on no tenim voreres, acabarem ficant voreres. Això ho assumeix l’Ajuntament amb un
cost de 170.000 euros.

Tenim altres inversions en reposició d’infraestructures i bens destinats a l’ús general
que són de 53.000 euros, que això ja havíem fet la primera partida i les primeres
obres  en  els  pous d’aigua,  a  tot  el  voltant,  on  s’han tancat,  on  s’han de fer  els
paviments d’encofrat, i la renovació dels bombeigs dels pous de les bombes, on ara
funcionen bé les bombes, però la seva vida útil, com ja hem dit moltes vegades, ja
s’està acabant i, per tant, hem de preveure canviar aquests bombejos. 

En l’estalvi energètic, aquests últims anys, com ja heu anat veien en diversos llocs,
hem fet unes modificacions d’estalvi energètic en tots els nuclis. Vam començar en el
Priorat,  en  el  canvi  de  les  llumeneres,  i  amb  aquests  60.000  euros  acabarem
canviant tot el que és el municipi, tot el que ara queda, el casc de Banyeres, les
llums altes de l’Avinguda Marta Mata, altres carrers, com poden ser carrer Saragossa
o casc antic de Banyeres, canviarem ja i ho passaríem tot a LED. 

Després també tenim, en parcs infantils, unes millores en equipaments infantils, que
ja estan una mica malmesos i deteriorats pel pas del temps, amb 21.000 euros. 

L’obra  de  la  nova  biblioteca  d’aquí  davant  d’enfront  de  l’Ajuntament,  quan  vam
manifestar en aquests últims anys la compra i adquisició dels terrenys i del projecte
que  hem  anat  ensenyant  són  431.000  euros,  per  això  aquesta  despesa  de
modificació  de  crèdit,  en  aquestes  partides  tan  elevades  se’ns  disparen  molt,
431.000 euros. 

En escultures al carrer, haureu vist, i sorprenent, i ho dic per tothom que ens està
escoltant també, que aquesta festa major juntament amb les entitats culturals vam
inaugurar  la  darrera  escultura,  l’escultura  de  l’Ós  petit,  del  Josep  Cañas.  Totes
aquestes escultures que anem fent tenen un cost aproximadament d’entre 12.000 i
15.000 euros, però aquí destinem una obra d’escultures al  carrer de bronze amb
39.295 euros, el cost és el doble, una mica més del doble, produït perquè no és una
escultura d’en Josep Cañas  que es faci una rèplica, sinó que aquesta obra és la
figura de la Marta Mata asseguda sobre d’un banc, perquè a l’entrada de Saifores
podem tenir la nostra també filla il·lustre Marta Mata, en bronze. 

En festes populars hem pujat a 13.000 euros. Aquest any ens hem trobat que, com
tot, ha pujat de preu i hem tingut que fer modificacions també en les entitats culturals,
tant en el drac, els diables, bandolers, que són els que gasten més pirotècnia de foc,
els hi hem augmentat també. I veiem que la partida de festes, les orquestres estan
cobrant més i tenim més despesa i treballem també la diada de l’ 11 de setembre
que aquest any es fa a Sant Miquel i tenim ganes de fer una bona diada allà i en
principi aquests 13.000 euros.

En arranjaments de camins municipals tenim arranjaments pels temes dels pluvials,
inundacions  de rieres.  Al  centre  cívic  del  Priorat  tenim una despesa elevada de
10.000 euros, que se’ns ha fet malbé el camí després de la riada que ha caigut, i
hem de fer una actuació. També en el camí de la Font Gran, que ja s’està trencant el
camí  per  la  meitat,  hi  ha  una  actuació  prevista  de  35.000  euros,  que  ja  tenim
valorada. Les tempestes cada cop són més grans, com tots sabeu, i aquests camins
estan  malmesos  i  aquesta  partida  de  45.000  euros  és  per  reparar  aquestes
despeses. 
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En la façana de l’Ajuntament, 22.000 euros que hem hagut d’augmentar, ja que els
costos dels materials cada cop són més alts, i els licitadors no presenten ofertes,
degut a què els materials d’aluminis i altres materials  estan més elevats. 

I 15.000 euros de la partida de les grosses, en el tancament del centre cívic. Quan
diem tancament del  centre cívic,  en aquests darrers  anys hem fet  el  finestral  de
davant  i  darrere  i  la  cúpula.   Ara  el  que preveiem és  tancar  amb unes tanques
maques, elegants, els dos laterals i la part de darrera de les escales per evitar els
actes vandàlics que no parem de tenir, sempre de pintades a la façana i altres.

En els crèdits extraordinaris tenim 1.000 euros a la subvenció dels ADF. Heu vist
que aquest any ja heu començat a veure’ls per la festa major, i en tots els barris que
han tingut participació de festa major han estat presents els ADF. 

En edificis i altres construccions, com la llar d’avis i el centre cívic,  el tendall que ens
està demanant any rere any, amb el calor que fa i el sol que apreta, encara amb més
motiu, 3.400 euros. 

Després tenim per l’AMPA una ampliació de  7.000 euros. Aquesta ampliació que es
fa a l’AMPA és un treball que anem darrere, portem més de dos anys parlant amb els
altres municipis, on volem fer un projecte on es diu «Un nen, un instrument». Els
instruments  els  comprarà  l’AMPA,  per  això  nosaltres  fem l’ampliació  aquesta  de
l’AMPA, de l’aportació econòmica, i això es tracta de que la pròpia escola, on tenim
el  mestre de música,  estigui  acompanyat  per un professional  de l’instrument que
nosaltres donarem. En l’escola de Banyeres hem triat, diverses escoles, i  a cada
escola tirarem una tipologia diferent d’instrument, a l’escola de Banyeres es faran les
de vent.  Per tant, hem de comprar flautes, entre altres instruments de vent. 

Després  tenim  tres  partides  de  1.900  euros,  cada  partida  diferent  perquè  estan
englobats per diferents edificis per anar millorant els aires acondicionats, que hi ha
molts  aires  acondicionats  que hem millorat  en els  darrers  anys  però tenim aires
acondicionats que tenen molts anys i pràcticament ni funcionen. 

A la subvenció dels amics de la ciutat ibera, que ja és una entitat constituïda, que
vam demanar  més però pel  que queda d’any creiem que ja està  bé,  farem una
aportació de 400 euros per la tasca que estan fent, molt bona, i des d’aquí agraeixo a
tots els voluntaris que participeu, que estic en el vostre grup de WhatsApp i veig tota
la participació i felicitats a tots.

La parròquia em va transmetre, tant el Consell Rector com el mateix mossèn, que
aquest any han tingut molta despesa  de manteniment de l’edifici i, per tant, nosaltres
els ajudarem amb una aportació de 1.000 euros. 

També 1.500 euros per la  compra d’un arc de competició  atès que quan fem la
Banyerenca Run, la Sant Silvestre i tot i això, sempre hem d’anar llogant aquesta
arcada i e tracta de competicions que tenim ja molt solvents, que han demostrat que
tenen molta participació i, per tant, creiem i volem que el nostre municipi tingui una
arcada amb el nom del poble i de l’Ajuntament. 

En millores en estalvi energètic, tenim una proposta de 30.000 euros, que és canviar
els llums del camp de futbol. Li passo la paraula al regidor Toni, si ens pots dir la
quantitat que tenim actualment de consum energètic del camp de futbol.
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Sr. Antoni Vives, Regidor d’Esports.  El cost mensual ha variat molt en els últims
mesos. Sí que hi ha hagut una pujada, un increment bestial, ara s’està estabilitzant
molt,  però estem fent  un càlcul  estimat  d’uns 250/300 euros  setmanals.  Aquí  es
dispara perquè cada mes va variant en funció de si puja o no puja la llum, però una
mitjana d’uns 250 setmanals. 

Sr. Alcalde. Estem pagant molt, i cada dia ens estan demanant més dies de compe-
tició. La nostra proposta de 30.000 euros és reduir aquests focus i canviar-los per fo-
cus leds. És una proposta que hem d’acabar d’estudiar perquè aquests 30.000 euros
només  seria per canviar els focus segons la categoria del futbol que avui en dia està
jugant. O sigui, si l’equip de futbol jugués en categories superiors, necessitaria més
lúmens. Ara, en la categoria que estem jugant, necessitem aquestes llums.

Sr.  Antoni  Vives,  Regidor  d’Esports.  Sí,  simplement  el  que  es  ficaria  ara  si
pugessin de categoria serien els focus, els lúmens són els mateixos. Necessitaríem
una petita ampliació de sis focus més, però no incrementaria molt més el preu. 

Sr. Alcalde. Això són les modificacions de crèdit que evidentment hi ha altres de pe-
tites, com heu anat veient,  també les millores del col·legi, que són 13.000 euros,
que són millores pel pati per protegir del sol i per altres espais d’allà. Es ficaran uns
tendalls, com van fer en el seu moment, aquests sostres de fusta que es van fer atès
que allà estan patint molta calor a partir del maig i fins que acaben, i són dos mesos
horrorosos i volem adequar-lo, condicionar-ho.  

Ja sé que potser em direu que és ostentós però són millores pel poble,  tenim els di-
ners, no deixem les arques municipals netes, ni molt menys. Possiblement no es pu-
gui fer tot, som conscients que després hi ha un procés i tot no es pugui fer, som
conscients, però ho volem tenir aquí per poder començar a treballar tranquil·lament
tots els projectes que podem arrancar. No que anem treballant amb allò de que no
ho podem fer perquè no tenim la partida en concret. Si no es gasten, tornaran al ro-
manent. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Nuestro voto va a ser abstención. Nosotros
hemos visto que durante estos tres años o dos años y pico no se ha gastado nada, sí
que es verdad que lo que no se gasta va al ahorro y ya sabemos que llegan las elec-
ciones, que para mi tendríann que haber elecciones cada seis meses porque es cu-
ando se activa todos los servicios, cuando se activan todas las mejoras,  cuando vie-
ne todas las inversiones, pues vemos que hacer esta modificación, pues sí que es
verdad que llama la atención. Pero bueno, como he dicho, tenéis el dinero, habéis
decidido esta manera de actuar, de no gastar durante todo este tiempo, yo creo que
la manera de gestionar tiene que ser diferente, però bueno. Sí que vemos algunas
cosas, por ejemplo, que se coge dinero del PMSH, unos 60.000 euros, ese dinero
era para vivienda para los jóvenes,  no se si se puede coger ese dinero para hacer
esto, aunque si se ha hecho entiendo que si. 

Sra. Secretària.  No son 60.000 euros de PMS, se coge un importe más elevado,
creo que son más de 300.000 euros  que es  para  financiar  la  biblioteca,  y  sí  es
posible, es una de las finalidades. En el expediente  hay un informe de secretaría
intervención donde se explican los posibles destinos del dinero integrante del PMS, y
allí  se  explica que, a pesar de que realmente en un inicio era dinero únicamente
afectado a  promoción de vivienda pública, ahora hay unos destinos bastantes más
amplios, precisamente para evitar este estancamiento de dinero, y en el informe, si
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habéis  tenido acceso a él,  se  explica  un poco los  destinos que ahora  la  norma
permite dar al PMS. 

Sr. Alcalde. Esto Paco viene un poco de atrás , cuando si te acuerdas, se hicieron
viviendas  de protección aquí, llegó un momento donde la vivienda de protección era
más cara que la que se hicieron con comisiones obreras. Por lo tanto, aquí muchos
ayuntamientos teníamos PMS, pero estaban bloqueados y no se usaban. En cuanto
lo que has comentado de las elecciones yo también estoy de acuerdo en que debe-
rían ser cada medio año pero creo que esto no es lo que nosotros hemos hecho,
creo que hemos mantenido al pueblo en muchas condiciones, hemos ido ampliando,
hemos hecho proyectos,  los proyectos cuestan, pero hemos pasado dos años de
COVID, y cuando hay COVID hemos hecho lo mismo que hicimos hace tres años.
Cuando hicimos hace tres años, que teníamos dinero para cancelar la deuda, cance-
lamos la deuda como todo el mundo cancela la deuda en su casa y cuando hemos
tenido el COVID hemos hecho lo mismo que han hecho todos los españoles y catala-
nes: ahorrar dinero y no gastar porque no sabíamos que iba a pasar. No íbamos a
gastar por gastar  porque no sabíamos que iba a pasar Paco, por lo tanto, dos años
de COVID, los que lo hemos vivido en primera linea, no estaba la cosa para hacer
obras, que no sabíamos lo que iba a pasar. 

Dicho esto es una propuesta, sabes tú muy bien, también lo sabes que a donde no
lleguemos , no llegaremos a todo evidentemente,  hemos hecho varias partidas y lo
que no volverá al remanente de tesoreria, pero cuando hicimos la propuesta de los
presupuestos, tú sabes que hay que tener unos ingresos y unas salidas y el Ayunta-
miento de Banyeres del Penedès tiene los ingresos que tiene y no podría tener este
presupuesto de un millón doscientos para obras, no lo podría tener, pero la ley, para
no estancar el país, permite que ahora el remanent se pueda destinar a obras que no
irían en el presupuesto. Creemos que es un momento para aprovechar esta situaci-
ón, si el año que viene esto se vuelve a cerrar, todo lo que podamos empezar ahora
mucho mejor porque el año que viene no sabemos que dirá el gobierno. En principio,
se plantea que el año que viene también sea igual que el 2022, pero no está escrito
ni firmado.
 
PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha.  Cogiéndote el guante del COVID, también
me sorprende de que no se haya tomado lecciones aprendidas sobre la pandemia,
se podía haber invertido para fortalecer nuestro estado social o sanitario, se podían
haber hecho muchas cosas porque el tema del COVID nos ha enseñado muchas co-
sas, que en los municipios faltaban, por poner ejemplos, mucha gente cuando no se
podía salir de los municipios, por dónde andaban, por dónde se movían,  y sigo vien-
do los mismos errores que se estaban cometiendo antes del COVID, 

Sr. Alcalde . A qué errores te refieres, por ejemplo, dime errores.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Por ejemplo, seguimos apostando a una bi-
blioteca  600.000 euros  y un centro de dia no, lo vemos muy caro. Hablo de lo que
está aquí. Luego vendrá el programa electoral y se pondrán muchas cosas pero ya
llevamos desde el 2007 y aquí nadie se acuerda de eso, y te he puesto ese ejemplo,
podíamos estar aquí toda la tarde hablando de cosas que el COVID nos ha enseña-
do. 

Sr. Alcalde. Yo creo que en el COVID aquí lo hemos tenido muy bien, lo hemos con-
trolado muy bien,  somos de los pueblos que hemos estado al pie del cañón y el
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Ayuntamiento tuvo a los trabajadores al pie del cañón, a todos, cosa que muchos
ayuntamientos no. Que cuando hicimos la propuesta de la biblioteca y en la legislatu-
ra pasada ya lo manifestamos así, hemos cambiado todo el vidrio, el aluminio del
centro cívico y del techo, y hemos bajado mucho de temperatura, este verano sería
insostenible después de las temperaturas que tenemos, lo hemos bajado muchísimo.
Hay un partida ahora de 30.000 euros para cerrar lo que es el centro cívico, porque
siempre hemos dicho vamos a trasladar  la biblioteca al edificio de delante del Ayun-
tamiento para coger el edificio actual del centro cívico, en el cual la biblioteca está
arriba,  para hacer un centro de día, y este es nuestro proyecto, pero para hacer un
centro de día allí tendrá que adaptarse dentro, han venido ya los técnicos. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. No cumple normativa Amadeu, te piden una
zona verde que no sé donde la vas a hacer en el centro cívico, un centro de día no
es apuntarlo en un papel y lo quiero hacer. Hay una normativa. 

Sr. Alcalde. Hay centros de día en plena Barcelona que no tienen tanta plaza como
nosotros.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Pero alomejor está hecho en el año 90, o 70
o 80, ahora los centros de día están potenciando espacios comunes, zonas verdes...
no me quiero alargar.

Sr. Alcalde. Esto es lo que hemos mirado y esta es nuestra idea. Si se puede hacer
o no después el que venga detrás y no lo puede hacer, pues no, pero nuestra idea
es el edificio del centro cívico sea el centro de día, en el centro del pueblo con una
buena plaza, un buen sol y una buena iluminación, y esto es lo que hemos potencia-
do y para eso lo de la biblioteca nueva.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Luego también estamos viendo de que estás
vendiendo terreno porque los presupuestos ponías de que vendías parcelas y luego
aquí se compra terreno.   

Sr. Alcalde.  Aclaro una cosa que es que vendemos un terreno que no está en el
centro del pueblo, porque si estuviese en el centro del pueblo haríamos un párquing,
y vendemos una parcela en la Avenida Catalunya para construir, no para hacer un
párquing, y lo vendemos para invertir y, tal y como nos pedisteis invertir más en el
poblado ibero, todo lo que se venda de esa parcela irá destinado al poblado ibero. Y
compramos una parcela dentro del pueblo, que no es tirar el dinero, compramos pa-
trimonio para el municipio,  para el futuro plantear una zona más amplia de vía públi-
ca donde se  puedan aparcar los coches. En el casc antic, concretamente, al lado de
la iglesia, tenemos problemas de aparcamiento, hasta que no se desenvolupe el sec-
tor de detrás del castell, de momento el problema es el aparacamiento en la plaça de
l’Om.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. También he visto que es una parcela de 346
metros y ahí hay que invertir dinero también. 

Sr. Alcalde. Ya te dije yo que en la reunión de portaveus que no nos va a dar tiempo
a hacerlo todo, por lo tanto, este año  proponemos en la modificación de crédito,
comprarla, eso es, llegar al acuerdo, que ya lo tenemos más o menos hablado, ir al
notario, hacer todos los trámites y eso nos da final del año. Una vez tengamos la pro-
piedad nosotros, tal y como te comenté en la reunión, tendremos que buscar más
subvenciones, tendremos que ponerlo en el presupuesto  para adaptarlo a la vía pú-
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blica, para un espacio de vía pública. Pero ahora somos conscientes, ya lo he dicho,
no vamos a poder ejecutar todo el presupuesto este, la modificación, no nos va dar
tiempo material, pero hemos querido abrir las partidas para ver cual es la mas rápi-
da, pero estamos viendo que en obras, por ejemplo la biblioteca, igual no se nos pre-
senta nadie y no podremos hacerlo porque nos pasa como la façana, el aluminio se
ha doblado de precio, los materiales van como van,… La voluntad la tenemos pero
estamos en un mercado hoy tan volátil que no sabemos lo que podremos hacer. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Bueno pues al final por eso nuestro voto es
abstención. Las formas, a nuestra manera de ver, no las compartimos pero en el fon-
do sí que es verdad que hay partidas que nos agradan. Como el futbol que también
se lo merecía, lo de la estatua Marta Mata,…, aunque me hubiera gustado que en
Banyeres porque aquí al final en Banyeres, es una gran desconocida. 

Sr. Alcalde. Sí la hacemos aquí en Banyeres, nos matan en Saifores.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Al final aquí también se tiene que conocer.   

Sr. Alcalde. Te lo compro, te lo compro, no te digo que no, pero de momento hay
que hacer el moldeaje y por eso sale más caro. No es una figura como se hace con
las de Josep Cañas, que haces un oso en 3D. Por lo tanto, tenemos que moldearlo,
se tiene que hacer y una vez hecho el patrón puedes hacer las Marta Mata que quie-
ras. Si después quieres una en Saifores y luego una en Banyeres, que no estaría
mal, pues se puede hacer en Banyeres, pero también te digo una cosa el segundo
proyecto también sería que hiciésemos y creo que alguien lo tendrá que hacer, un
Josep Cañas en Banyeres por ejemplo, que es donde nació él.  Vamos a partir, Sai-
fores que está Marta Mata y aquí está Josep Cañas... Lo mismo que hacemos de la
Marta Mata pues del Cañas, que no existe el moldeaje, hay que hacerlo también. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Que es lo mismo que en el Priorato, Les Ma-
sies, Saifores, el Josep Cañas también.

El Sr. Alcalde.  En el Priorato ya hicimos la arcada, que se cayó, la hemos hecho
muy bien y nos costó su dinero, que es un referente que tienen, en les Masies se es-
tá invertiendo mucho y el poblat iber es de les Masies de Sant Miquel, cadauno tiene
lo suyo. Como mucho me podrías decir los Boscos, que no le hemos hecho nada,
pero bueno hay que terminar  con todo el tema de los Boscos, hay que terminarlo,
pero los demás todos tienen algo simbólico. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Nosaltres, des de la comoditat que
ens dona ser pocs regidors, ja saps que el nostre vot no alterarà el que decidiu la
majoria, en aquest cas votarem en contra, i votarem en contra per molts motius, i
som conscients i compartim moltes de les coses que heu dit, que s’ha d’aprofitar de
que hi ha partides i diners, que hi ha aquesta llibertat de poder fer obra degut l’aixe-
cament de les limitacions a causa de la COVID i totes aquestes restriccions que hi
havia, però ja ho hem dit vàries vegades que no compartim moltes de les coses  que
plantegeu, o sigui, igual que  apuntava Paco que potser hi ha altres prioritats abans
de fer la biblioteca, podríem dir el mateix de la façana de l’Ajuntament. Sí que estem
d’acord, en altres coses, però hi ha coses que per nosaltres clamen al cel i creiem
que no és adient. A banda del fet de que, de les teves pròpies paraules, Amadeu, re-
coneixes que possiblement moltes d’aquestes coses no es podran arribar a fer, ales-
hores ja qüestiones si és necessari fer aquesta modificació de crèdit sabent que no
es podran fer moltes d’aquestes coses. 
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Després hi ha algunes d’aquestes inversions que nosaltres creiem que si que s’han
de fer, s’han de reparar les voreres, s’ha de millorar l’eficiència energètica del camp
de futbol,  però no sé si una inversió de 30.000 euros, potser seria més adient desti-
nar-la  a fer un petit parc fotovoltaic al camp de futbol que generés electricitat cons-
tantment, potser podria sufragar aquesta despesa de l’electricitat i en èpoques que
no es jugui a futbol i no es faci servir la llum, que no deu ser tot l’any, doncs tindries
un rendiment d’aquesta inversió i seria una aposta clara de l’Ajuntament cap a ener-
gies renovables que fins ara, tret de paraules o de bones intencions, no hem vist res
més. No sé, podríem dir moltes altres coses, les voreres, per exemple, ja ho he dit,
les voreres ja fa temps que es va fer un projecte de reparar voreres, principalment al
Priorat i s’han d’arreglar però no hem vist per enlloc que aquestes voreres les hagi
d’assumir exclusivament l’Ajuntament. Nosaltres quan es va fer el projecte de vore-
res que també pujava uns 200.000 euros, es van fer les voreres que en el seu mo-
ment havien estat fetes i amb el pas del temps es van deteriorar, es van fer malbé,
es van trencar o van quedar obsoletes pel motiu que sigui, però jo no sé si en aquest
cas el projecte vostre contempla fer el mateix o contempla arreglar totes les voreres
estiguin com estiguin,  i  siguin de qui siguin,  perquè sinó s’està creant un greuge
comparatiu en contra de les persones que, com molts veïns del Priorat, de Casa
Roja, vam fer el nostre esforç econòmic per tenir la vorera de davant de la casa arre-
glada i en condicions i en canvi el que no se l’ha fet mai, el que s’ha passat de llest i
ha volgut  passar de tot, ara anirà l’Ajuntament i li arreglarà gratis. 

Jo crec que s’hauria de plantejar un expedient de contribucions especials perquè
l’Ajuntament pugui arreglar les voreres que no s’han arribat a fer mai i passi el càrrec
de la proporció que correspongui, no sé si és el 90, el 80, el 70, la que sigui, als pro-
pietaris d’aquestes voreres que no s’han arribat a fer mai i l’Ajuntament assumeixi el
100% del cost de les voreres que amb el pas del temps s’han anat deteriorant. Jo no
he vist aquest projecte, en què consisteix i, per tant, com no sé que es pretén fer ni
com es pretén fer, és molt difícil que nosaltres podem votar a favor de tot això. Per
tant, i ho repeteixo, des de la tranquil·litat de que el nostre vot en contra no dificultarà
que vostès pugueu tirar endavant tot això, nosaltres hi votarem en contra. 

Banyeres en Comú Podem- Portaveu Marc Majem Bofill. En el tema de l’eficièn-
cia energètica del camp de futbol, el canvi de leds, el càlcul és que en un any quedi
amortitzada la inversió. Del tema de la planta fotovoltaica que comentava el Jordi, fa
temps que estem treballant en crear una comunitat energètica aquí al poble. Tal i
com està el tema del Next Generations i totes les subvencions que venen de la Unió
Europea, molt possiblement ens costarà zero euros, i ho estem treballant fa dies.

Sr. Alcalde. Gràcies Marc per dir-ho perquè era precisament el que volia comentar.
Ja vam dir, i ho reitero amb alguna acta o en algun ple que hem tingut anterior, on in-
clús vaig manifestar que hi havia pobles que havien publicitat que ficaven plaques fo-
tovoltaiques i tot i  això i  nosaltres vam dir que aquest equip de govern està molt
d’acord amb això, però nosaltres creiem que les escales s’han de pujar esglaó a es-
glaó. Per tant, el primer que fem en aquest municipi,  no només és ficar plaques foto-
voltaiques perquè quedin molt bé les fotografies conforme fiquem plaques fotovoltai-
ques, sinó que és reduir tot el consum municipal, per tant, acabarem tenint tot el mu-
nicipi amb consum baix, amb leds. Això és un estalvi enorme. A partir d’aquí comen-
cem a fer el projecte del parc fotovoltaic. Ja hem parlat amb tres empreses, no po-
dem fer-ho amb modificació de crèdit  perquè aquests projectes són molt costosos i
la llei, gràcies a Déu, va canviant a millor, però ja hi ha un projecte que l’hem donat a
tres empreses perquè ens facin un estudi, que ho encapçala el Marc, no només a so-
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bre dels edificis municipals, com l’escola, el centre cívic, l’Ajuntament, la futura biblio-
teca, sinó també al costat del parc, al camp de futbol de Banyeres.  Tot aquell espai
ja estan presses les mides i les quotes per fer un parc fotovoltaic. No val 30.000 eu-
ros ni 300.000 euros, val una mica més de 300.000, se’n va a 400.000 euros, però
això ens portarà un estalvi que podrem pagar tota la llum del poble, de tot el munici-
pi, però com dic esglaó a esglaó, primer canviem totes les llums del poble, deixem tot
en leds i després passem a plaques fotovoltaiques. 

El tema de les voreres també poder farà un any, o farà menys, la teva companya de
partit, la Bet, ja ens va remarcar una vegada, que quan s’havien recepcionat aquests
llocs,  ja es tenia que haver recepcionat en condicions. Quan es va recepcionar Prio-
rat, concretament,  ja es tenia que haver pagat això, les voreres ja es tenien que ha-
ver fet, i tampoc vull entrar en aquesta disbauxa, és una decisió política, però la ma-
teixa decisió política que s’ha fet fa uns anys i no ho vaig fer jo, amb el greuge com-
paratiu amb els veïns que hem pagat dues vegades la plaça de l’Ajuntament, o altres
carrers, i quan va venir una subvenció o van tenir diners per fer un carrer en el carrer
Major, o el casc antic del poble peatonal, es va fer amb aquells diners i ningú va pa-
gar cap extra. De cop i volta, aquí també es prenen decisions, o uns paguem i altres
no paguen. Ara el que hem intentat fer és, perquè volem donar-li velocitat, no és po-
pulisme,  per molt que es pensi que es populisme, es pot dir, no és populisme,  però
es acondicionar tot el municipi de Banyeres, en el que crec que es mereix tothom, i
es que les voreres estiguin en condicions, acabar tots aquests forats i repassar, que
això ho farem des de un altre lloc, el pressupost de 170.000 són les voreres que fal-
ten, mantindre les altres voreres que van aixecant-se cada any per dilatació, per ar-
rels dels arbres i per tot, això ho anirem fent amb altres partides i amb altres obres
menors, però la idea és que les voreres del municipi estiguin en condicions, en per-
fecte estat, aquesta és la voluntat d’aquest equip de govern.
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Expedient 819/2022. Aprovar el Reconeixement Extrajudicial de Crèdits
número 1/2022

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 6, En contra: 0, Abstencions: 5, Absents: 0

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE

APROVAR, SI S’ESCAU, EL RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS
NÚMERO 1/2022.- EXP. 819/2022
 

Vista la relació de despeses procedents d’exercicis anteriors que, en origen, no van
ser  degudament  compromeses  i  que  corresponen  a  obres,  serveis  i/o
subministraments efectivament prestats a aquest Ajuntament, per un import total de
1.774,30 euros. 

Vist l’informe emès per la Secretaria Intervenció Municipal en data 22 de juliol de
2022, en el qual s'estableix que és possible dit reconeixement extrajudicial de crèdits
pertanyents a exercicis anteriors, sense perjudici d’adoptar les mesures adequades
per ajustar les actuacions a l’ordenament jurídic. 

De conformitat amb el que es disposa en l'article 60.2 del Reial decret 500/1990, de
20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988,
de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos,
així com la Base 29ena, punt 4, de les d’execució del pressupost de l’exercici 2022.

I considerant els límits a les facultats de revisió d’ofici de l’Administració, continguts
en l’article 110 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú
de les administracions públiques.

Es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

PRIMER. Aprovar el reconeixement extrajudicial dels crèdits següents, corresponents
a l'exercici  2021,  per  un  import  total  de  1.774,30  euros,  indicant  que  no  resulta
necessari tramitar simultàniament cap modificació de crèdit per dotar dits crèdits al
pressupost de l’exercici corrent:

Nº Factura Raó Social Import Descripció

FACT-21-1131
Inspecció, Reparació i Neteja de 
Canonades, S.L (IRENEC)

290,40
Desembussar canonada C. Mestre Güell 
setembre 2021

FACT-2022-14 3Bien Vets, S.L 1.016,22
Serveis veterinaris colònies de gats mes 
desembre 2021

FACT-2022-28 AN Connect 05, S.L 196,87 Canal SIP i tarifa plana mes desembre 2021

FACT-2022-50
Materials de Construcció JP Santa 
Oliva

35,94
Materials de serveis per la brigada municipal 
desembre 2021

FACT-2022-70
Materials de Construcció JP Santa 
Oliva

99,95
Materials de serveis per la brigada municipal 
octubre 2021

FACT-2022-71
Materials de Construcció JP Santa 
Oliva

134,92
Materials de serveis per la brigada municipal 
setembre 2021
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SEGON. Aplicar,  amb càrrec  al  Pressupost  de  l'exercici  2022,  els  corresponents
crèdits, a les aplicacions pressupostàries indicades a continuació:

Nº Factura Raó Social Import Descripció
Aplicació

pressupostària

FACT-21-1131
Inspecció, Reparació i Neteja de 
Canonades, S.L (IRENEC)

290,40
Desembussar canonada C. 
Mestre Güell setembre 2021

1600 210.00

FACT-2022-14 3Bien Vets, S.L 1.016,22
Serveis veterinaris colònies 
de gats mes desembre 2021

3110 227.99

FACT-2022-28 AN Connect 05, S.L 196,87
Canal SIP i tarifa plana mes 
desembre 2021

9200 222.00

FACT-2022-50
Materials de Construcció JP Santa 
Oliva

35,94
Materials de serveis per la 
brigada municipal desembre 
2021

1533 221.99

FACT-2022-70
Materials de Construcció JP Santa 
Oliva

99,95
Materials de serveis per la 
brigada municipal octubre 
2021

1533 221.99

FACT-2022-71
Materials de Construcció JP Santa 
Oliva

134,92
Materials de serveis per la 
brigada municipal setembre 
2021

1533 221.99

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

La regidora d'hisenda, Sra. Ester Sanahuja, fa la següent explicació de la propos-
ta:

Hola, bon vespre a tothom. En aquest punt es proposa aprovar un reconeixement ex-
trajudicial de crèdits per import de 1.774,30 euros, corresponent a 6 factures per ser-
veis o subministraments de l’exercici anterior que no van estar degudament contre-
tes. Com hem dit moltes vegades és voluntat d’aquest Ajuntament posar al dia totes
les contractacions, hi estem treballant, estem contractant professionals externs per
redactar alguns plecs, sobretot la part tècnica que és la que tenim més mancança a
l’Ajuntament però que aviat esperem millorar amb l’ampliació dels serveis d’enginye-
ria i amb la contractació d’un arquitecte en plantilla, a jornada completa. 

Amb aquest expedient s’imputen a 2022 despeses meritades durant 2021 i és el Ple
el competent perquè aquestes despeses no van seguir el procediment adequat de
contractació, s’hi està treballant i alguns d’aquests serveis ja tenen contracte vigent
en l’actualitat, com els serveis veterinaris o materials d’obra que està en licitació.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. También nos abstendremos en la votación.
Siempre nos llama la atención que cuando pasa esto siempre hay alguna factura de
la brossa que es la mas gorda digamos, pero bueno, nos abstendremos y no vamos
a entrar en detalles.
 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Nosaltres també ens abstindrem.
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Expedient 84/2021. Aprovar la modificació del Conveni de Col·laboració
per  l'assistència  tècnica  en  l'àmbit  d'enginyeria  industrial  entre  el
Consell  Comarcal  del  Baix  Penedès  i  diversos  ajuntaments  de  la
comarca (2021-2023)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE

APROVAR, SI S’ESCAU, LA MODIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ
PER  L’ASSISTÈNCIA  TÈCNICA  EN  L’ÀMBIT  D’ENGINYERIA  INDUSTRIAL
ENTRE  EL  CONSELL  COMARCAL  DEL  BAIX  PENEDÈS  I  DIVERSOS
AJUNTAMENTS DE LA COMARCA (2021-2023).- EXP. 84/2021

Els articles 28.1 i 30 del text refós de la Llei d'organització comarcal de Catalunya,
aprovat per Decret legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, i l'article 85 del text refós de
la Llei municipal i del règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003,
de 28 d'abril, estableixen que correspon als consells comarcals prestar assistència
tècnica  als  municipis  que  ho  requereixin,  assegurar  l'establiment  i  adequada
prestació del serveis municipals en el territori de la comarca, tot tenint en compte les
diferents necessitats dels municipis. 

Els  Ajuntaments  d'Albinyana,  l’Arboç,  Banyeres  del  Penedès,  Bellvei,  Bonastre,
Masllorenç, el Montmell i Santa Oliva estaven interessats a rebre assistència tècnica
en matèria d’enginyeria industrial des del Consell Comarcal del Baix Penedès. Amb
aquest objectiu a finals de l’any 2016 es va iniciar les consultes que conduirien a
l'expedient  administratiu  núm.  238/2017,  que tenia  per objecte  aprovar  un primer
conveni d’assistència tècnica en l'àmbit de l’enginyeria industrial, seguint el model del
conveni d’assistència tècnica en matèria urbanística, signat el 13 de maig de 2016.
Aquest  primer  conveni  es  va  signar  amb  els  ajuntaments,  aleshores  interessats,
durant els mesos d'abril i maig 2017. 
 
Posteriorment, es van produir noves incorporacions d’ajuntaments i modificacions del
redactat  per  adaptar  l’assistència  oferta  pel  Consell  Comarcal  a  la  demanda real
municipal  que  anava  emergint.  Aquests  convenis  estaven  vigents  fins  el  31  de
desembre de 2020, amb possibilitat de pròrroga fins el 31 de juny de 2021. Amb
l’experiència assolida per les parts es considerà oportú revisar, actualitzar i millorar el
redactat del conveni que empara aquesta modalitat d’assistència tècnica, per tal que
s’ajusti  el  màxim  possible  a  les  necessitats  dels  municipis,  i  el  Ple  del  Consell
Comarcal del Baix Penedès en sessió ordinària 6/2020, de data 2 de desembre de
2020  va  aprovar  el  nou  conveni  d’assistència  tècnica  en  matèria  d’enginyeria
industrial.

El conveni entre el Consell Comarcal del Baix Penedès i l’Ajuntament de Banyeres
del Penedès, aprovat pel Ple de l’Ajuntament de data 28 de gener de 2021, pactà
una planta del servei de 3 dies al mes, a jornada completa de 7h/dia. 

En data 3 de març de 2022, l’Ajuntament de Banyeres del Penedès va sol·licitar una
ampliació del servei a 5 dies al mes, a jornada completa 7hores/dia. Per tant, es
sol·licita afegir a la planta actual 2 dies al mes d’enginyer, a jornada completa. Es
justifica  aquest  increment  per  la  necessitat  de  garantir  de  forma  adequada  la
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prestació  d’aquells  serveis  i  compliment  d’aquelles  obligacions  que  requereixen
informe, seguiment, avaluació i control per part d’un titulat en enginyeria industrial.

El Ple del Consell  Comarcal del Baix Penedès, en sessió de data 23 de març de
2022,  aprova  la  minuta  de  modificació  puntual  del  Conveni  de  col·laboració  que
vehicula  l’encàrrec  de  gestió  per  a  l’assistència  tècnica  en  l’àmbit  d’enginyeria
industrial entre el Consell Comarcal del Baix Penedès i diversos ajuntaments de la
comarca (2021-2023), incrementant a 1,25 dies a la setmana l’assistència rebuda per
un  enginyer  d’assistència  comarcal  per  part  de  l’Ajuntament  de  Banyeres  del
Penedès. 

El  conveni,  com instrument de cooperació entre administracions públiques,  és un
procediment jurídic habitual, regulat tant a la legislació estatal com a l'autonòmica, a
la de règim local i a la sectorial. Entre d'altres a l'article 57 de la Llei 7/1985, de bases
de  règim  local;  art.  150  del  text  refós  de  la  Llei  municipal  i  de  règim  local  de
Catalunya; art.  108 i  següents de la Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i
procediment de les administracions públiques de Catalunya; art. 47 i següents de la
Llei  40/2015,  d’1  d'octubre,  de  règim  jurídic  del  sector  públic;  i  article  303  del
Reglament d'obres, activitats i serveis, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny.
Així  mateix  cal  recordar  que  l'art.  6  de  la  Llei  9/2017,  de  8  de  novembre,  de
contractes del sector públic, exclou els convenis i els encàrrecs de gestió de l’àmbit
contractual.

La  tipologia  del  present  conveni,  per  mitjà  del  qual  es  Consell  Comarcal  presta
assistència tècnica en l’àmbit de l’enginyeria industrial als ajuntaments de la comarca
que ho desitgen, és d’encàrrec de gestió, amb creació d’una organització «ad hoc»
en  el  Consell  Comarcal  (Servei  22,  Assistència  tècnica  municipal  en  matèria
d'enginyeria industrial) per atendre les tasques que se’n deriven. 

Les característiques bàsiques i procedimentals són:

a. Caràcter contractual: No (art. 6.3 LCSP).
b. Competència de base: ajuntaments, pròpia (art. 25.2.b,c,d,e LBRL); consell

comarcal, pròpia (art. 28.1.a TRLOCC).
c. Causa del conveni: Acord entre administracions competents per a l’exercici de

tasques tècniques, per millorar l’eficàcia o superar la manca de mitjans (art.
11.1 LRJ 40/2015).

d. Administració  que  executa  la  tasca  material  objecte  del  conveni:  els
ajuntaments encomanants.

e. Abast de l’aplicació de la LRJ 40/2015: art. 11 i art. 48.9 (exclou aplicació del
Capítol  VI  del  Títol  Preliminar).  Resulta  d’aplicació  la  Llei  26/2010,  de  3
d’agost, de règim jurídic i  procediment de les administracions públiques de
Catalunya, art. 10).

f. Òrgan competent per aprovar el conveni: El present conveni no produeix cap
alteració  de  les  competències  pròpies  de  les  administracions  participants.
Això no obstant, la normativa de règim local equipara, als efectes d’aprovació,
els  convenis  de  delegació  de  competències  (o  d’exercici  de  competència
delegada) amb els convenis d’encàrrec de gestió. Per aquest motiu i d'acord
amb l'article 114.3.e) del text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya  correspon  al  ple,  per  majoria  absoluta  legal,  l'adopció  d'acords
relatius  a  la  transferència  de  funcions  o  activitats  a  altres  administracions
públiques,  així  com també l'acceptació  de les delegacions o encàrrecs de
gestió. En el mateix sentit,  l'article 47.2. h) de la Llei  7/1985, de bases de
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règim local.
g. Publicació  i  enregistrament:  BOPT,  condició  d’eficàcia  (art.  11.1  LRJ

40/2015). RCGC (Llei 19/2014, de 29 de desembre, sobre transparència)

La modificació del conveni ha de seguir la mateixa tramitació que la seva aprovació.

L’aprovació de la modificació suposa un increment de la despesa respecte el conveni
anterior,  atès que s’incrementa el  número de dies d’assistència tècnica en l’àmbit
d’enginyeria, de la manera següent:

1. Actualment el conveni contempla l’assistència d’un enginyer a l’ajuntament de
Banyeres del Penedès 3 dies al mes, a jornada completa 7h/dia. Cost anual:
10.536,75€.

2. Amb la modificació del conveni es preveu un augment del servei a 1,25 dies a
la setmana, a jornada completa, a partir de l’1 d’agost de 2022 i durant tota la
vigència del conveni. Cost anual: 17.561,25€.

 El crèdit disponible a l’aplicació pressupostària 9200 465.01 és de 10.536,75
€, el qual resulta insuficient per atendre l’increment de la prestació. Per aquest
motiu, resulta necessari aprovar una modificació de crèdit per suplementar el
crèdit  en  quantia  suficient  per  atendre  el  compromís  derivat  d’aquesta
modificació del conveni fins 31.12.2022, modificació que s’està tramitant de
manera paral·lela al present expedient. 

 L’increment del cost per l’anualitat 2022, que serà efectiu a partir de 1.8.2022,
s’estima en 2.926,90 €.

Vista la memòria justificativa de data 5 de juliol de 2022, la qual consta a l’expedient.

Vist l’informe de secretaria intervenció emès en data 5 de juliol de 2022, en el qual es
posa de manifest la necessitat de tramitar una modificació de crèdit per suplementar
el crèdit disponible en l’aplicació pressupostària 9200 465.01 i garantir així l’atenció
dels compromisos derivats del conveni fins 31.12.2022. Per futures anualitats a les
quals el conveni estengui els seus efectes, el pressupost de cada exercici haurà de
preveure la consignació adequada i suficient.

Per tot això exposat,  es proposa al  Ple de la Corporació l’adopció dels següents
acords:

PRIMER. Aprovar la minuta de la modificació puntual del conveni de col·laboració
que vehicula l’encàrrec de gestió per a l'assistència tècnica en l'àmbit d’enginyeria
industrial entre el Consell Comarcal del Baix Penedès i diversos ajuntaments de la
comarca, el text de la qual (aprovat pel Ple del Consell Comarcal en sessió de data
23 de març de 2022) s’incorpora com a annex al present acord.

SEGON. Facultar a l’alcalde, Sr. Amadeu Benach i Miquel, per a la signatura de la
modificació del conveni.

TERCER. Significar que l’increment de la despesa que deriva de la modificació del
conveni, que es preveu en 2.926,90 € pel període comprès entre el  1.8.2022 i el
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31.12.2022, resta condicionat a la tramitació i aprovació d’una modificació de crèdit
del vigent pressupost, aplicació pressupostària 9200 465.01, modificació que s’està
tramitant paral·lelament al present expedient. Per la resta d’anualitats de vigència del
conveni, els pressupostos futurs hauran de preveure el crèdit adequat i suficient per
atendre el compromís adoptat, condicionant l’eficàcia del conveni a l’existència de
crèdit. 

QUART. Publicar el present conveni a la seu electrònica de l’Ajuntament, per tal de
donar compliment a la Llei 19/2014, de 29 de desembre, sobre transparència, accés
a la informació pública i bon govern.

CINQUÈ. Notificar aquest acord al Consell Comarcal del Baix Penedès.

Annex. Text de la modificació del conveni 

«ANNEX  DE  MODIFICACIÓ  DEL  CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  PER  A
L'ASSISTÈNCIA  TÈCNICA  EN  L'ÀMBIT  D’ENGINYERIA  INDUSTRIAL  ENTRE  EL
CONSELL COMARCAL DEL BAIX PENEDÈS I DIVERSOS AJUNTAMENTS DE LA
COMARCA (2021-2023). MODIFICACIÓ DEL CONVENI VIGENT DE L’AJUNTAMENT
DE BANYERES DEL PENEDÈS.

ANTECEDENTS:

Primer.  Els  articles  28.1  i  30  del  text  refós  de  la  Llei  d'organització  comarcal  de
Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, i l'article 85 del text
refós de la Llei municipal i del règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu
2/2003,  de  28  d'abril,  estableixen  que  correspon  als  consells  comarcals  prestar
assistència tècnica als municipis que ho requereixin, assegurar l'establiment i adequada
prestació del serveis municipals en el territori de la comarca, tot tenint en compte les
diferents necessitats dels municipis.

Segon. Els Ajuntaments d'Albinyana, l’Arboç, Banyeres del Penedès, Bellvei, Bonastre,
Masllorenç, el Montmell i Santa Oliva estaven interessats a rebre assistència tècnica en
matèria d’enginyeria industrial des del Consell Comarcal del Baix Penedès. Amb aquest
objectiu a finals de l’any 2016 es va iniciar les consultes que conduirien a l'expedient
administratiu  núm.  238/2017,  que  tenia  per  objecte  aprovar  un  primer  conveni
d’assistència tècnica en l'àmbit de l’enginyeria industrial,  seguint el model del conveni
d’assistència tècnica en matèria urbanística, signat el 13 de maig de 2016. Aquest primer
conveni es va signar amb els ajuntaments, aleshores interessats, durant els mesos d'abril
i maig 2017. 

Tercer. Posteriorment, es van produir noves incorporacions d’ajuntaments i modificacions
del  redactat  per  adaptar  l’assistència oferta pel  Consell  Comarcal  a la  demanda real
municipal que anava emergint. Aquests convenis estaven vigents fins el 31 de desembre
de 2020,  amb possibilitat  de  pròrroga fins  el  31 de juny de 2021.  Amb l’experiència
assolida per les parts es considerà oportú revisar, actualitzar i  millorar el  redactat del
conveni que empara aquesta modalitat d’assistència tècnica, per tal que s’ajusti el màxim
possible a les necessitats dels municipis, i el Ple d'aquesta corporació en sessió ordinària
6/2020, de data 2 de desembre de 2020 va aprovar el nou conveni d’assistència tècnica
en matèria d’enginyeria industrial.

Quart.  En data 3 de març de 2022, l’Ajuntament de Banyeres del Penedès va sol·licitar
una ampliació del servei, per passar de disposar d’un enginyer tres dies al mes a jornada
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completa, a un enginyer cinc dies al mes a jornada completa (1,25 dies a la setmana).

Cinquè. La planta setmanal del servei resultant de la darrera modificació i la distribució
de costos entre les entitats que formen part d’aquest conveni, és la següent:

CONVENI VIGENT

Cost unit. Hora de tècnic sup

44,60 €/hora (*)

INCREMENT BANYERES A 1,25 DIES A LA SETMANA I DISMINUCIÓ BONASTRE A
1 DIA AL MES – ABRIL-FEBRER 2022

PLANTA SERVEI D'ASSESSORAMENT EN MATÈRIA D'ENGINYERIA 2022
 

 

DILLUNS DIMARTS DIMECRES DIJOUS
DIVENDR

ES

Cost per
Ajuntament

servei
enginyeria

Albinyana   
Enginyer

1(1/2)  
Enginyer

2 21.073,50 € 

 
l'Arboç Enginyer 2   Enginyer 2  28.098,00 € 

Banyeres   
Enginyer

1(1/4)  
Enginyer

1 17.561,25 € 

Bellvei  
Enginyer

2(1/2) Enginyer 2   21.073,50 € 

Bonastre   
Enginyer

1(1/4)   3.512,25 € 

Masllorenç   
Enginyer

2(1/4)   3.512,25 € 

El 
Montmell  

Enginyer
2(1/4)    3.512,25 € 

Santa Oliva Enginyer 1 Enginyer 1  
 

Enginyer 1  42.147,00 € 

 
 

140.490,00 € 

 

Enginyer 1 a jornada completa 7 h/dia x 5 dies setmana (DI) 
 
Enginyer 2 a jornada completa 7 h/dia x 5 dies setmana (DZ) 

 

Santa Oliva 3 dies a la setmana, jornada completa 7h/dia

L'Arboç 2 dies a la setmana, jornada completa 7h/dia

Bellvei 1,5 dies a la setmana, jornada completa 7h/dia

Banyeres 1,25 dies a la setmana, jornada completa 7 h/dia
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Bonastre 1 dia al mes, jornada completa 7 h/dia

Albinyana 1,5 dies a la setmana, jornada completa 7h/dia

Montmell 1 dia cada mes, jornada completa 7 h/dia

Masllorenç 2 dies cada mes, mitja jornada 3,5 h/dia

En mèrits de l’anterior, la consellera delegada  de l'Àrea de Suport a la Gestió Municipal,
proposa l’adopció dels següents 
 
 
 

ACORDS:
 
 
 
PRIMER. Acordar la modificació puntual del Conveni de col·laboració per l’assistència
tècnica  en  l’àmbit  de  l’enginyeria  industrial  entre  el  Consell  Comarcal  i  diversos
ajuntaments de la comarca, per  l’ampliació del servei a l’Ajuntament  de Banyeres del
Penedès en els termes que consten en els antecedents.

SEGON. Notificar el present acord a l’Ajuntament de Banyeres del Penedès per tal que
adopti els acords escaients.

TERCER. Comunicar aquest acord als ajuntaments signataris del conveni.

I, perquè així consti, se signa aquest annex de modificació del conveni, en el lloc i data
esmentats al principi.

El president del Consell Comarcal L’alcalde de Banyeres del Penedès
 
del Baix Penedès 

Joan Sans i Freixas Amadeu Benach i Miquel»
 

INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

Com ja sabeu el volum de feina no para d’incrementar i se’ns va oferir per part del CCBP
un increment de la prestació d’aquest servei d’enginyeria en 2 dies més al més. Ara es
presta 3 dies al mes (3 divendres) i a partir d’ara seran 4 divendres i un dimecres al mes.
Per tant, 5 dies. Això suposa una major despesa, proporcional al cost actual, però ens
permetrà  avançar  en  temes  importants  on  necessitem  major  dedicació  de  l’àrea
d’enginyeria industrial.

El consell comarcal ja va aprovar la modificació del conveni amb aquesta proposta i avui
la passem al ple.  Per tant, es una cosa que sempre estem dient, que fa uns anys enrere
potser no anava  tot a aquest ritme però ara necessitem més hores d’enginyers que tam-
bé en el següent punt també el de l’arquitecte. 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

7D
JE

D
SK

M
H

M
Q

Q
Q

D
JC

F2
F6

Q
Q

SL
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
an

ye
re

sd
el

pe
ne

de
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 3
0 

de
 1

23
 



PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. A favor, y volver a remarcar la faena que hace el
Consell Comarcal en los pueblos medianos y pequeños como Banyeres. Es genial.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.  A favor.

Expedient 83/2021. Ratificar l'acord de la Junta de Govern Local de data
19 de maig de 2022 de modificació del  Conveni  de Col·laboració per
l'assistència  tècnica  en  l'àmbit  urbanístic  entre  el  CCBP  i  diversos
ajuntaments de la comarca

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

PROPOSTA D’ALCALDIA AL PLE
  
 
RATIFICAR, SI S’ESCAU, L’ACORD DE JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATA
19 DE MAIG DE 2022, PEL QUAL S’APROVA LA MODIFICACIÓ DEL CONVENI
DE COL·LABORACIÓ PER L’ASSISTÈNCIA TÈCNICA EN L’ÀMBIT URBANÍSTIC
ENTRE  EL  CONSELL  COMARCAL,  LA  MANCOMUNITAT  DE  L’ALBORNAR  I
DIVERSOS AJUNTAMENTS DE LA COMARCA.- EXP. 83/2021

En data 19 de maig de 2022 s’aprova per Junta de Govern Local la modificació del
conveni  de  col·laboració  per  l’assistència  tècnica  en  l’àmbit  urbanístic  entre  el
Consell  Comarcal  i  diversos  ajuntaments  de  la  comarca  i  la  Mancomunitat  de
l’Albornar, amb el següent contingut literal:

«APROVAR  LA  MODIFICACIÓ  DEL  CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  PER
L’ASSISTÈNCIA  TÈCNICA  EN  L’ÀMBIT  URBANÍSTIC  ENTRE  EL  CONSELL
COMARCAL  ,  LA  MANCOMUNITAT  DE  L’ALBORNAR  I  DIVERSOS
AJUNTAMENTS DE LA COMARCA.- EXP. 83/2021

Els articles 28.1 i 30 del text refós de la Llei d'organització comarcal de Catalunya,
aprovat per Decret legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, i l'article 85 del text refós de
la Llei municipal i del règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003,
de 28 d'abril, estableixen que correspon als consells comarcals prestar assistència
tècnica  als  municipis  que  ho  requereixin,  assegurar  l'establiment  i  adequada
prestació del serveis municipals en el territori de la comarca, tot tenint en compte les
diferents necessitats dels municipis. 

L'article 14.4 del text refós de la Llei d'Urbanisme de Catalunya, aprovat per Decret
legislatiu  1/2005,  de  26  de  juliol,  diu  que  les  administracions  públiques  d'àmbit
territorial superior al municipal han de prestar assistència tècnica i jurídica suficient
als  municipis  que,  per  llur  dimensió  o  manca  de  recursos,  no  puguin  exercir
plenament les competències urbanístiques que els corresponen.
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En data 30 de juliol de 2020 es va signar el Conveni per a la coordinació, cooperació
i  col·laboració  entre  la  Diputació  de  Tarragona  i  els  consells  comarcals  per  a
optimitzar la prestació dels serveis municipals (exercicis 2020-23). Aquest conveni és
continuació  del  signat  en data  13  de  maig  2016  de la  coordinació,  cooperació  i
col·laboració  entre  la  Diputació  de  Tarragona  i  els  consells  comarcals  per  a
optimitzar  la  prestació  dels  serveis  municipals  (exercicis  2016-19).  D'acord  amb
l'anterior conveni, la coordinació de l'assistència municipal en matèria urbanística es
distribueix entre la Diputació de Tarragona, que s'encarrega de l'assistència jurídica i
els consells comarcals que s'encarreguen de l'assistència tècnica.

Els  Ajuntaments d'Albinyana, Banyeres del Penedès, Bellvei, Bonastre, Masllorenç,
el Montmell i Santa Oliva estaven interessats a rebre assistència tècnica en matèria
d’urbanisme des del Consell Comarcal del Baix Penedès. Amb aquest objectiu es va
iniciar les consultes que conduirien a aprovar un primer conveni d’assistència tècnica
en matèria urbanística amb els Ajuntaments interessats, signat l’octubre de 2016. 

Posteriorment,  es  van  produir  la incorporació  de  l’Ajuntament  de  l’Arboç  i  la
Mancomunitat  de  l’Albornar  i  diverses  modificacions  del  redactat  per  adaptar
l’assistència oferta pel Consell  Comarcal  a la demanda real municipal que anava
emergint.  Amb  l’experiència  assolida  per  les  parts  es  considerà  oportú  revisar,
actualitzar  i  millorar  el  redactat  del  conveni  que  empara  aquesta  modalitat
d’assistència tècnica, per tal que s’ajusti  el màxim possible a les necessitats dels
municipis, i  el  Ple d'aquesta corporació en sessió ordinària 6/2020, de data 2 de
desembre  de  2020  va  aprovar  el  nou  conveni  d’assistència  tècnica  en  matèria
d’urbanisme.

El  conveni  entre  el  Consell  Comarcal  i  l’Ajuntament  de  Banyeres  del  Penedès,
aprovat pel Ple de l’Ajuntament de data 28 de gener de 2021, pactà una planta del
servei de 2 cops a la setmana d’arquitecte a jornada completa de 7 hores.

En data 7 d’abril de 2022, l’Ajuntament de  Banyeres del Penedès va sol·licitar un
augment del servei, de 2 dies a la setmana, a jornada completa 7hores/dia, a 2,5
dies  a la  setmana.  Per  tant,  es  sol·licita  afegir  a  la  planta actual  2  dies al  mes
d’arquitecte, a jornada completa. Es justifica aquest increment per la necessitat de
garantir  de  forma  adequada  la  prestació  de  les  competències  urbanístiques  que
corresponen al municipi, mentrestant es proveeixi la plaça d’arquitecte municipal de
la  plantilla  de  personal  de  l’Ajuntament,  que  es  preveu  proveir  durant  el  segon
semestre de 2022.

El  conveni,  com instrument de cooperació entre administracions públiques,  és un
procediment jurídic habitual, regulat tant a la legislació estatal com a l'autonòmica, a
la de règim local i a la sectorial. Entre d'altres a l'article 57 de la Llei 7/1985, de bases
de  règim  local;  art.  150  del  text  refós  de  la  Llei  municipal  i  de  règim  local  de
Catalunya; art. 108 i següents de la Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i
procediment de les administracions públiques de Catalunya; art. 47 i següents de la
Llei  40/2015.  1  d'octubre,  de  règim  jurídic  del  sector  públic;  i  article  303  del
Reglament d'obres, activitats i serveis, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny.
Així  mateix  cal  recordar  que  l'art.  6  de  la  Llei  9/2017,  de  8  de  novembre,  de
contractes del sector públic, exclou els convenis i els encàrrecs de gestió de l’àmbit
contractual.
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La  tipologia  del  present  conveni,  per  mitjà  del  qual  es  Consell  Comarcal  presta
assistència  tècnica  en  l’àmbit  urbanístic  als  ajuntaments  de  la  comarca  que  ho
desitgen, és d’encàrrec de gestió, amb creació d’una organització «ad hoc» en el
Consell Comarcal (Servei 25, Assistència tècnica municipal en matèria d'urbanisme)
per atendre les tasques que se’n deriven. 

Les característiques bàsiques i procedimentals són:

 Caràcter contractual: No (art. 6.3 LCSP).

 Competència  de  base:  ajuntaments,  pròpia  (art.  25.2.a  LBRL);  consell
comarcal, pròpia (art. 28.1.a TRLOCC).

 Causa del conveni: Acord entre administracions competents per a l’exercici de
tasques tècniques, per millorar l’eficàcia o superar la manca de mitjans (art.
11.1 LRJ 40/2015).

 Administració  que  executa  la  tasca  material  objecte  del  conveni:  ens
encomanant.

 Abast de l’aplicació de la LRJ 40/2015: art. 11 i art. 48.9 (exclou aplicació del
Capítol  VI  del  Títol  Preliminar).  Resulta  d’aplicació  la  Llei  26/2010,  de  3
d’agost, de règim jurídic i procediment de les administracions públiques de
Catalunya, art. 10).

 Òrgan competent per aprovar el conveni: El present conveni no produeix cap
alteració  de  les  competències  pròpies  de  les  administracions  participants.
Això no obstant, la normativa de règim local equipara, als efectes d’aprovació,
els  convenis  de  delegació  de  competències  (o  d’exercici  de  competència
delegada) amb els convenis d’encàrrec de gestió. Per aquest motiu i d'acord
amb l'article 114.3.e) del text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya  correspon  al  ple,  per  majoria  absoluta  legal,  l'adopció  d'acords
relatius  a  la  transferència  de funcions o  activitats  a  altres  administracions
públiques,  així  com també l'acceptació de les delegacions o encàrrecs de
gestió. En el mateix sentit, l'article 47.2. h) de la Llei 7/1985, de bases de
règim local.

 Publicació  i  enregistrament:  BOPT,  condició  d’eficàcia  (art.  11.1  LRJ
40/2015). RCGC (Llei 1919/2014, de 29 de desembre, sobre transparència)

La modificació del conveni ha de seguir la mateixa tramitació que la seva aprovació,
sense perjudici de considerar que el Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 28 de
gener de 2021, va aprovar que les modificacions que poguessin fer-se del conveni
aprovat,  com  les  addendes  econòmiques  o  altres  modificacions  de  petita
consistència, puguin ser aprovades per l’Alcaldia o òrgan en qui delegui, un cop el
Ple ja va aprovar el conveni mitjançant el qual es formalitza l’encàrrec de gestió. 

L’aprovació de la modificació suposa un increment de la despesa respecte el conveni
anterior, atès que s’incrementa el  número de dies d’assistència tècnica en l’àmbit
urbanístic, de la manera següent:
 

 Actualment el conveni contempla l’assistència d’un arquitecte a l’ajuntament
de Banyeres del Penedès 2 dies a la setmana, a jornada completa 7h/ dia.
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Cost previst anual: 28.098 €.
 Amb la modificació del conveni es preveu un augment del servei consistent en

dos dies més al mes, a jornada completa, fins el 31 de desembre de 2022.
Cost previst anual: 35.122,50 €.

 Als imports indicats cal deduir la quantia de 1.500 € en virtut del Conveni per
a la coordinació, cooperació i col·laboració entre la Diputació de Tarragona i
els consells comarcals per a optimitzar la prestació dels serveis municipals
(exercicis 2020-2023).

 El crèdit disponible a l’aplicació pressupostària 1510 465.00 és de 26.598 €.
 L’increment del cost per l’anualitat 2022, que serà efectiu a partir de 1.6.2022,

s’estima en 4.097,65 €.
 
Vista  la  memòria  justificativa  de  data  16  de  maig  de  2022,  la  qual  consta  a
l’expedient, on es justifica la urgència de tramitar la modificació del conveni per tal de
garantir l’exercici adequat de les competències urbanístiques que té encomanades
aquest Ajuntament. 

Vist l’informe de secretaria intervenció emès en data 16 de maig de 2022, en el qual
es  posa  de  manifest  la  necessitat  de  tramitar  una  modificació  de  crèdit  per
suplementar el crèdit disponible en l’aplicació pressupostària 1510 465.00 i garantir
l’atenció dels compromisos derivats del conveni fins 31.12.2022.

Ateses les competències pròpies a favor de les entitats locals que atorga l’article 84
de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya i l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,
reguladora de les Bases del Règim Local.

Ateses les competències delegades a favor de la Junta de Govern Local pel decret
d’alcaldia  número  2019-0092  de  data  2  de  juliol  de  2019,  pel  qual  es  deleguen
competències originaries de l’alcaldia a favor de la Junta de Govern Local.

PRIMER. Aprovar la minuta de l’annex de modificació al conveni de col·laboració que
vehicula l’encàrrec de gestió per a l'assistència tècnica en l'àmbit urbanístic entre el
Consell  Comarcal  del  Baix  Penedès  i  l’Ajuntament  de  Banyeres  del  Penedès,
referent a l’ampliació del servei, el text del qual s’incorpora com a annex al present
acord.

SEGON. Facultar a l’alcalde, Sr. Amadeu Benach i Miquel, per a la signatura de la
modificació del Conveni.

TERCER. Significar que l’increment de la despesa que deriva de la modificació del
conveni,  que es  preveu en  4.097,65 €  pel  període 1.6.2022 a  31.12.2022,  resta
condicionat  a  la  tramitació  i  aprovació  d’una  modificació  de  crèdit  del  vigent
pressupost, aplicació pressupostària 1510 465.00. 

QUART. Publicar el present conveni a la seu electrònica de l’Ajuntament, per tal de
donar compliment a la Llei 19/2014, de 29 de desembre, sobre transparència, accés
a la informació pública i bon govern.

CINQUÈ. Notificar aquest acord al Consell Comarcal del Baix Penedès.

SISÈ.  Ratificar  el  present  acord  pel  Ple  de  la  Corporació,  com a  òrgan  que  va
aprovar l’encàrrec de gestió, sense perjudici de considerar que el Ple, en data 28 de
gener de 2021, va aprovar que les modificacions que poguessin fer-se del conveni
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aprovat,  com  les  addendes  econòmiques  o  altres  modificacions  de  petita
consistència, puguin ser aprovades per l’Alcaldia o òrgan en qui delegui. 

SETÈ. Donar compte d’aquest acord al proper ple que es celebri.»

A  la  vista  d’aquesta  acord,  es  proposa  al  Ple  de  la  Corporació  l’adopció  dels
següents acords:

PRIMER I ÚNIC. Ratificar l’acord de Junta de Govern Local de data 19 de maig de
2022, pel qual s’aprova modificar el conveni de col·laboració per l’assistència tècnica
en l’àmbit urbanístic entre el Consell Comarcal i diversos ajuntaments de la comarca
i la Mancomunitat de l’Albornar.
 

 INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

Al igual que en l’àmbit d’enginyeria, el volum de feina és més gran al que poden
assumir  els  nostres  tècnics,  amb  la  planta  actual  que  tenim  i  també  proposem
incrementar  la  prestació.  Sí  que és veritat,  com sabeu tots,  que tindrem un nou
arquitecte que sortirà a concurs a finals d’any, però en l’àrea d’urbanisme també
anem molt justets i de moment l’incrementarem. És el mateix cas que l’anterior.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. A favor. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. A favor.

Expedient 267/2022. Moció que presenten els grups municipals BNY - Un
Nou  Banyeres  i  Banyeres  en  Comú  Verds  al  Ple  de  l'Ajuntament  de
Banyeres del Penedès en defensa dels Jutjats de Pau

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

 
MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL BNY - UN NOU BANYERES I
BANYERES EN COMÚ VERDS AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE BANYERES DEL
PENEDÈS   EN DEFENSA DELS JUTJATS DE PAU  

Els jutjats de pau van ser creats per Reial decret l’any 1855. A Catalunya la figura del
jutjat  de pau és una institució  arrelada des de fa  anys,  reconeguda per  l’estatut
d’autonomia i que neix com un servei de millora de les relacions veïnals. Actualment,
898 dels 947 municipis catalans compten amb un jutjat de pau.

Els  jutjats  de pau són òrgans unipersonals  presents  als  municipis  on no existeix
Jutjat de Primera Instància i Instrucció. Estan liderats per un jutge/jutgessa de pau
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que és  una persona sense carrera  judicial  i  nomenada pel  Tribunal  Superior  de
Justícia de Catalunya per un període de quatre anys.

Els jutges/jutgesses de pau són escollits/des pel plenari  dels ajuntaments a partir
dels  candidats/es  que  s'ofereixen  o  designat/da  directament  si  no  hi  ha  cap
candidatura. La persona és escollida per la seva trajectòria personal, pel seu tarannà
i coneix la dinàmica del municipi.  Aquest fet evidencia l’arrelament de la persona
designada a la comunitat i la capacitat de mediació local que se li atribueix. Al mateix
temps,  les  tasques que desenvolupa comporten l’alleugeriment  de  la  càrrega als
tribunals de justícia, oferint judicatura de proximitat i  estalviant molts recursos als
mateixos tribunals.
 
En l’actual  projecte  de llei  orgànica d’eficiència  organitzativa  del  servei  públic  de
Justícia,  per  la  qual  es modifica la Llei  Orgànica 6/1985,  d’1 de juliol,  del  Poder
Judicial, per a la implantació dels Tribunals d’Instància i les Oficines de Justícia en
els municipis, que s’està tramitant en el Congrés dels Diputats, es preveu l’eliminació
dels Jutjats de Pau. Així doncs, tots els municipis catalans que compten amb jutjat de
pau veurien eliminada aquesta institució i es perdria el servei de jutge/jutgessa de
pau. 
 
L’eliminació dels jutjats de pau suposaria un encariment de la justícia i l’allunyaria de
l’actual  proximitat  amb la  ciutadania,  a  més  a  més d’incrementar  el  ja  de per  si
col·lapse actual dels jutjats.

Aquesta iniciativa legislativa, preveu substituir la figura dels jutges/jutgesses de pau
per unes oficines municipals de justícia, que no tindrien la mateixa proximitat perquè
les actuacions es durien a terme en seus judicials que molts municipis no disposen.

Per  tot  això,  hi  ha  un  ampli  consens  en  blindar  la  figura  dels  Jutjats  de  Pau  a
Catalunya,  i  rebutjar  l’eliminació  d’aquesta  instància  judicial,  que entre  les  seves
tasques més destacades exerceix la mediació en els conflictes veïnals.

Per tot això el Ple de l'Ajuntament de Banyes del Penedès, pren els següents:

ACORDS
 
Primer. Rebutjar l’eliminació dels Jutjats de Pau i defensar la seva permanència en
els municipis per la important tasca activa de mediació que exerceixen.
 
Segon.  Reivindicar la rellevant funció de justícia de proximitat que exerceixen en
l’àmbit municipal, que evita la demora dels conflictes veïnals i agilitza i alleugera la
mateixa administració de justícia.
 
Tercer. Reforçar la informació a través dels mitjans de comunicació de l’ajuntament
de la tasca que realitzen els Jutjats de Pau i identificar el Jutge/Jutgessa de Pau del
municipi.

 
Quart. Instar als diferents grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i el Senat a
rebutjar l’eliminació dels jutjats de pau d’aquest projecte de llei.
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Cinquè.  Donar  trasllat  dels  presents  acords  als  grups  polítics  del  Parlament  de
Catalunya, del Congrés dels Diputats i del Senat, al Consell Comarcal, a la Diputació
Provincial i als Serveis Territorials del Departament de Justícia a Tarragona, així com
fer-ne trasllat al jutjat de pau del municipi.

 INTERVENCIONS / EXPLICACIONS DE VOT

El Sr. Alcalde fa la següent explicació de la proposta:

És una moció que han presentat conjuntament  Comú Verds i BNY on esperem que
us afegiu la resta també tots i explicar un petit detall de la moció aquesta.

Des de Catalunya s’està mirant, des de tot l’Estat però han començat a Catalunya,
de que els Jutjats de Pau, el Jutge de Pau concretament, desapareixi i deixin de fer
les seves funcions que fan. El que volen es instaurar en cada municipi un jutjat de
pau més professional, més ampliat, però no tenim ni els recursos, ni els edificis, ni
els locals, ni els espais. És una proposta però de moment, el que farien és treure el
jutge de pau. Nosaltres aquí li donem tots suport, ple suport als jutjats de pau, en els
municipis petits com el nostre, perquè fan una gran tasca,  una de les tasques més
importants que fan, no només és fer casaments, sinó que la més important és la
mediació  entre  veïns  i  conflictes  veïnals.  És  una  tasca  que  per  coneixement  de
territori,  perquè  són  gent  que  tenen una  tipologia  neutral  i  és  una  de  les  grans
tasques que fan els jutges de cada municipi, per tant la nostra moció i tot el suport a
ells. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Sí, nosotros votaremos a favor, es la misma
que presentamos también en el CCBP, igual, solo que a mi me gustaría también
abrir el debate, abrir el melón, ¿no? De que a lo mejor nos tenemos que empezar a
adaptar a una nueva sociedad del siglo XXI, ¿no? Y sí que es verdad que leyendo el
decreto ley del Gobierno, no entra mucho en detalle, que parece que quiere profesio-
nalizar, que quiere dar un paso más a los jueces de paz, bueno... sí que estamos
que esa cercanía que tienen, ese taraná, si que estamos a favor, pero también hay
que darle más cancha al debate y madurar más una nueva actividad.

Sr. Alcalde. Sí estem d’acord amb tu, Paco, el tema és que es fan les coses a mi-
tges. Volen tenir però no volen pagar. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Por eso, por eso, que a veces votamos en
contra o vamos en contra y alarmamos a la sociedad diciendo que quieren desapare-
cer y no, lo que quieren es dar un paso más y de que la figura del juez de paz sea
simplemente para nacimientos o bodas, que sea para conflictos más serios, mira có-
mo está la justicia, la violencia de género, hay mucho territorio que se ha dejado a
medias y sería muy interesante el debate.

Sr. Alcalde. Estic totalment d’acord però el que no poden fer es treure’l de cop i que
ens passi el mateix que a les escoles bressol, que ells no volen pagar res i que ho
acabi assumint el municipi, perquè quan et diuen heu d’acondicionar uns edificis per
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això, ja t’estan obligant a acondicionar uns edificis i de moment no volen pagar res.
És una cosa que de moment ha encapçalat, el projecte aquest, Catalunya, la resta
d’Espanya està ahí en el limbo, encara no diu res, però fins que això no estigui ben
lligat, i estic d’acord amb tu que no hem d’alarmar a la ciutadania, poder s’ha d’anar
a millor, però fins que no estigui ben lligat, el que no podem fer és que ens treguin
els jutjats de pau que tenim. Deixeu-los com estan i quan ho tingueu ben lligat, pro-
poseu i feu el canvi. Però quan ho tingueu bé.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Nosaltres també hi votarem a favor,
i totalment compartim les inquietuds que estàveu manifestant, avancem cap a una al-
tra societat que ha de funcionar d’una altra manera i abans d’eliminar el que tenim,
potser posem en marxa algo que ja funcioni abans de treure aquest sistema. No, no,
votem a favor sí.

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

Expedient  86/2022.  Donar  compte  de  l'informe  del  Període  Mig  de
Pagament a Proveïdors corresponent al 1T 2022

Es dona compte de l’informe d’intervenció número 2022-0083, de data 27 d’abril de 2022,
amb el següent contingut literal:

«INFORME DE SECRETARIA INTERVENCIÓ 

SOBRE COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A PROVEÏDORS
PRIMER TRIMESTRE EXERCICI 2022

 
Immaculada  Rocio  Santos  Cuellas,  secretària  interventora  tresorera  accidental  de
l’Ajuntament  de  Banyeres  del  Penedès,  de  conformitat  amb  la  normativa  vigent
reguladora del període mig de pagament a proveïdors de les Administracions Públiques,
emeto el següent 

INFORME

 
La  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat
Financera,  introdueix  el  concepte de període mig  de pagament  com a expressió del
temps  de  pagament  o  endarreriment  del  deute  comercial,  de  forma  que  totes  les
Administracions Públiques han fer públic el seu període mig de pagament. 

El  Reial  Decret  635/2014,  de 25  de juliol,  desenvolupa la metodologia  de càlcul  del
període mig de pagament a proveïdors de les Administracions Públiques. 

El període mig pagament, definit  en aquest reial  decret, mesura l’endarreriment en el
pagament del deute comercial en termes econòmics. Aquest indicador és diferent del
període legal de pagament establert en el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector
Públic i en la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableix mesures de lluita
contra la morositat en les operacions comercials. 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

7D
JE

D
SK

M
H

M
Q

Q
Q

D
JC

F2
F6

Q
Q

SL
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
an

ye
re

sd
el

pe
ne

de
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 3
8 

de
 1

23
 



D’acord amb el  Reial  Decret 635/2014,  de 25 de juliol,  el  període mig de pagament,
mesurat  amb  criteris  estrictament  econòmics,  podia  prendre  valor  negatiu  si
l’Administració  abona  abans  de  que  hagin  passat  trenta  dies  naturals  des  de  la
presentació de les factures o certificacions d’obra, segons correspongui. No obstant, la
metodologia de càlcul continguda en el Reial  Decret 635/2014, de 25 de juliol,  es va
modificar  amb  el  Reial  Decret  1040/2017,  de  22  de  desembre,  per  tal  d’alinear  la
metodologia de càlcul a la Directiva 2011/7/UE, de 16 de febrer de 2011, per la qual
s’estableixen  mesures  de  lluita  contra  la  morositat  en  les  operacions  comercials,
modificant la forma de computar l’inici del número de dies de pagament i pendents de
pagament. 

Per tant, no es modifica el període màxim de pagament a proveïdors, que continua sent
de 30 dies, però sí es modifica el còmput del número de dies de pagament i el número de
dies  pendents  de  pagament,  en  el  següent  sentit:  el  càlcul  del  PMP  començarà  a
computar a partir de l’aprovació de les factures i no com fins ara, que es produïa des dels
30 dies següents a la data d’entrada de les mateixes. En conseqüència, aquesta variable
no prendrà valors negatius.

La disposició transitòria única del Reial Decret 1040/2017, de 22 de desembre, estableix
que la nova metodologia de càlcul prevista a la modificació de l’article 5 del Reial Decret
635/2014, de 25 de juliol, tindrà lloc a partir del segon trimestre de l’exercici 2018. 

De conformitat amb l’article 6.2 del RD 635/2014, les corporacions locals remetran al
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i publicaran periòdicament, d’acord amb
l’Ordre HAP/2015/2012,  d’1 d’octubre,  per la que es desenvolupen les obligacions de
subministrament  d’informació  previstes  en  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  la
informació relativa al seu període mig de pagament a proveïdors.
 
En aplicació de la nova metodologia de càlcul establerta a la norma i d’acord amb les
dades informades a l’aplicació de l’Oficina virtual d’entitats locals del Ministeri d’Hisenda i
Funció Pública, el resultat és el següent:

DADES PMP PRIMER TRIMESTRE 2022

Periodo Medio de Pago Global a Proveedores Trimestral 

Banyeres del Penedès 6,35

DETALL 

Código de Entidad Entidad

Ratio de 
Operaciones 

Pagadas

Importe de
pagos

realizados
(euros)

Ratio de 
Operaciones 
Pendientes

de Pago 

Importe
pagos

pendientes
(euros)

Periodo
Medio de 

Pago
Trimestral

09-43-020-AA-000
Banyeres del Penedès 6,88 354.823,27 0,00* 29.050,26 6,36

09-43-020-AV-001 F. Josep Cañas 5,33 2.081,64 0,00 0,00 5,33

* Aquesta ràtio és 0 perquè totes les factures pendents de pagament a final del trimestre
s’han aprovat en data 31/3/2022 (últim dia del període).

L’obligació de remissió d’informació a la qual es refereix aquest informe s’ha de fer per
mitjans  electrònics,  a  través  del  sistema que  el  Ministeri  d’Hisenda  i  Funció  Pública
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habiliti a l’efecte, i mitjançant signatura electrònica. 

El  compliment  d’aquesta  obligació  s’ha  fet  en  data  27  d’abril  de  2022,  mitjançant
l’aplicació habilitada a tal efecte a l’Oficina Virtual per a la Coordinació Financera amb les
Entitats Locals. 

El PMP també s’ha publicat a la pàgina web municipal www.banyeresdelpenedes.cat.»

Expedient 107/2022. Donar compte de la liquidació del pressupost de l'exercici 
2021

Es dona compte del Decret d’Alcaldia número 2022-0089, de data 30 de juny de 2022,
pel qual s’aprova la liquidació del pressupost de l’Ajuntament de Banyeres corresponent
a l’exercici 2021, amb el següent contingut literal:

«DECRET DE L’ALCALDIA
APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2021

   

FETS

1. L’alcaldia,  per provisió de data 4 d’abril  de 2022,  va disposar l’inici  de l’expedient
d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2021, així com encarregar a la
intervenció municipal l’elaboració dels documents necessaris per a formar i l’emissió dels
informes corresponents.

2. La intervenció ha emès informes en relació als resultats pressupostaris de la liquidació
del  pressupost,  al  compliment  dels  objectius  que  estableix  la  Llei  d’Estabilitat
pressupostària  i  sostenibilitat  financera,  l’estat  de  les  inversions  financerament
sostenibles,  de  les  resolucions  adoptades  per  l’alcaldia  contràries  a  les  objeccions
formulades per la intervenció i de les anomalies detectades en matèria d’ingressos, així
com  dels  acords  adoptats  amb  omissió  del  tràmit  de  fiscalització  i  dels  comptes
justificatius dels pagaments a justificar i bestretes de caixa fixa, informes que consten a
l’expedient.

3. Elaborada la liquidació del pressupost de l'exercici 2021, a 31 de desembre del mateix
exercici, s'obté el següent resultat:

3.1. Pressupost de despeses: 

L’execució  del  pressupost  de  despeses corrent  i  del  tancat,  així  com les  obligacions
pendents de pagament, es detalla a continuació:
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tresoreria afectat. 

El PMS es va constituir per acord plenari  de data 30 de desembre de 2016. El PMS
s’integra, entre altres béns i drets, per la tresoreria producte de l’alienació de béns del
propi  PMS (alienació  de  les  finques  cedides  per  aprofitament  urbanístic  als  sectors
Pinetellada i Camí de l’Arboç), per un import de 483.407,21 euros, i altres ingressos per
aprofitaments  urbanístics.  Des  de  l’any  2016  s’han  fet  diverses  incorporacions  i
disposicions dels fons del  PMS, d’acord amb les finalitats permeses per la normativa
urbanística. A 31/12/2021 els fons líquids integrants del PMS que, en tenir destí concret
han de ser considerats excessos de finançament, sumen un import de 529.609,59 euros.
Aquest  import,  juntament  amb  els  romanents  de  crèdit  d’incorporació  obligatòria
(275.922,21  euros)  sumen 805.531,80  euros,  que  és  l’ajust  realitzat  al  romanent  de
tresoreria  com  a  excés  de  finançament  afectat  de  l’exercici  (epígraf  III.  Excés  de
finançament afectat).

- Incorporació voluntària: Són aquells crèdits que s’incorporaran, si s’escau, si existeixen
recursos suficients, sempre que es trobin en algun dels supòsits taxats d’incorporació
voluntària i es tramiti la corresponent modificació de crèdit. Enguany no serà necessari
esperar l’acord de distribució del superàvit atesa la suspensió de les regles fiscals per les
anualitats 2020 i 2021.

3.7. Càlcul de la capacitat o necessitat de finançament derivada de la liquidació del
pressupost.

L'article 11.4 de la LOEPSF estableix que les corporacions locals han de mantenir una
posició d'equilibri o superàvit pressupostari.

El càlcul de la capacitat o necessitat de finançament en els ens sotmesos a pressupost
s'obté, per diferència entre els imports dels capítols 1 a 7 d'ingressos i els capítols 1 a 7
de despeses, prèvia aplicació dels ajustos motivats per la diferència de criteri entre la
comptabilitat nacional i la pressupostària.

L'entitat  local,  amb dades consolidades, presenta una  capacitat  de finançament per
import de 343.417,70 euros, d'acord amb el següent detall:

Quadre 1. Càlcul de l'estabilitat
Ingressos no financers 3.397.730,14
Despeses no financeres 3.026.243,88
Superàvit no financer 371.486,26
Ajustos d'ingressos
Recaptació 10.288,92
PTE 0,00
Interessos 0,00
Altres 508,19
Ajustos de despeses
Compte 413 38.865,67
Adquis. Pagam. Aplaçat 0,00
Interessos 0,00
Lísings 0,00
Execució d'avals 0,00
Aportacions de capital 0,00
Ingressos ajustats 3.408.527,25
Despeses ajustades 3.065.109,55
Capacitat de finançament 343.417,70
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3.8. Compliment de la regla de la despesa
A fi de determinar si l'entitat local, en termes consolidats, compleix amb la Regla de la
Despesa, caldrà comparar l'import màxim establert en la liquidació del 2020 amb aquell
que es desprèn de la liquidació del 2021. 

A  continuació  es  detallen  els  càlculs  realitzats  a  fi  d'analitzar  si  la  liquidació  del
pressupost compleix amb l'objectiu de la regla de la despesa. En aquest cas, l'entitat
local  NO  compleix  la  Regla  de  la  despesa,  amb  un  marge  d’incompliment  de
308.839,16 euros i una variació de la despesa computable en relació a l’exercici anterior
de 12,42 %, d’acord amb el detall que figura seguidament:

Concepte
Liquidació

exercici 2020
Liquidació

exercici 2021

Suma cap. 1 a 7 de despeses sense interessos 2.925.831,36 3.070.643,88

AJUSTOS (Càlcul despeses no financeres segons el SEC) -159.944,84 38.865,67

-Venda de terrenys i altres inversions reals. 0,00

+/-Inversions realitzades per compte d'un ens local. 0,00

+/-Execució d'avals. 0,00

+Aportacions de capital. 0,00

+/-Assumpció i cancel·lació de deutes. 0,00

+/-Despeses realitzades a l'exercici pendents d'aplicar a 
pressupost.

-159.944,84 38.865,67

+/-Pagaments a socis privats realitzats en el marc de les 
Associacions publico privades.

0,00

+/-Adquisicions amb pagament ajornat. 0,00

+/-Arrendament financer. 0,00

+Préstecs 0,00

-Inversions realitzades per la Corporació local per compte d'altres 
Administracions Públiques

0,00

Altres 0,00

Despeses no financeres en termes SEC excepte interessos 
del deute

2.765.886,52 3.109.509,55

-Pagaments per transferències (i altres operacions internes) a 
altres ens que integren la Corporació Local

48.015,00 44.400,00

- Despesa finançada amb fons finalistes procedents de la 
Unió Europea o d'altres Administracions públiques

232.012,34 270.411,21

Unió Europea 0,00 0,00

Estat 0,00 0,00

Comunitat Autònoma 54.855,28 65.739,00

Diputacions 177.157,06 204.672,21

Altres Administracions Públiques 0,00 0,00

- Transferències per fons dels sistemes de finançament 0,00 0,00

- Despesa finançada amb superàvit de la liquidació 0,00 0,00

Total despesa computable a l'exercici (1) 2.485.859,18 2.794.698,34

Taxa de referència de creix. del PIB (2) 0,00

Despesa computable incrementada per la taxa de referència 2.485.859,18

+ canvis normatius que suposen increments permanents de la 
recaptació (3)

0,00

- canvis normatius que suposen decrements permanents de la 
recaptació (3)

0,00

a) LÍMIT DE LA REGLA DE LA DESPESA (EX. n-1) (4) 2.485.859,18

b) TOTAL DESPESA COMPUTABLE  (Exercici n) (5) 2.794.698,34

Marge d'incompliment -308.839,16

% Variació de la despesa computable (5-1/1) 12,42 %
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3.9.1. Deute públic: 

L’article  13.1  de  la  Llei  orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’estabilitat  pressupostària  i
sostenibilitat financera, únicament defineix un objectiu sectorial i no individual de deute
per al subsector de l’administració local.

No es disposa de desenvolupament normatiu que informi de com determinar i  aplicar
aquest percentatge. No obstant això, els límits d’endeutament aplicables a cadascuna de
les  entitats  locals  es  regulen  al  TRLRHL,  és  a  dir,  el  110% dels  ingressos  corrents
liquidats consolidats.

El  volum de deute  viu  a  31/12/2021,  en termes de  percentatge  sobre  els  ingressos
corrents ajustats minorant els ingressos afectats, és del 0%, atès que aquest Ajuntament
no té deute vigent a final de l’exercici.

  Nivell de deute viu Import

1 (+)
Ingressos liquidats consolidats: (Cap. 1 a 5) 
(aplicat ajust per transferència interna) 3.355.741,11

2 (-) CCEE, QQUU, altres.. 0,00

3  Total ingressos corrents consolidats ajustats 3.355.741,11

4  Deute viu a 31 de desembre a llarg termini 0,00

5  Deute viu a 31 de desembre a curt termini 0,00

6  Ràtio de deute viu consolidat 0,00%

3.9.2. Període mig de pagament

El PMP anual és:
Ajuntament de Banyeres del Penedès: 6,07 dies
Organisme autònom Fundació Josep Cañas: 2,51 dies

FONAMENTS JURÍDICS

1. L’article 191 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i l’article 89 del Reial decret 500/1990,
de  20  d’abril,  disposen  que  el  pressupost  de  l’exercici  es  liquidarà  en  relació  a  la
recaptació  de  drets  i  al  pagament  d’obligacions  al  31  de  desembre  de  l’any  natural
corresponent, quedant a càrrec de la tresoreria local els ingressos i pagaments pendents.

2. L’article 93.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, estableix que la liquidació del
pressupost  posa de manifest diversos aspectes:

 Respecte al  pressupost  de despeses i  per  a cada partida pressupostària:  els
crèdits  inicials,  les  modificacions  i  els  crèdits  definitius,  les  despeses
autoritzades  i  compromeses,  les  obligacions  reconegudes,  els  pagaments
ordenats i els realitzats.

 Respecte al pressupost d’ingressos, i per a cada concepte: les previsions inicials,
les  seves  modificacions  i  les  previsions  definitives,  els  drets  reconeguts  i
anul·lats, així com la recaptació neta.

3. L’article 93.2 del RD 500/1990 determina que, com a conseqüència de la liquidació del
pressupost, s’hauran de determinar els drets pendents de cobrament i les obligacions
pendents de pagament el  31 de desembre,  el  resultat  pressupostari  de l’exercici,  els
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romanents de crèdit i el romanent de tresoreria per a despeses generals.

4. L’article 165.1  del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el
Text  refós  de  la  Llei  reguladora  de  les  hisendes  locals,  estableix  que  el  pressupost
general atendrà el compliment del principi d’estabilitat.

5.  L’article  21  de  la  LOEPSF, estableix  que  les  entitats  locals  que  no  hagin  assolit
l’objectiu  d’estabilitat  pressupostària  estaran  obligades  a  formular  i  aprovar  un  pla
econòmic financer durant l'any en curs i el següent.

6.  L’article  32  de  la  LOEPSF,  regula  la  norma  general  del  destí  del  superàvit
pressupostari, i disposa que en el cas que la liquidació del pressupost posi de manifest
un superàvit  pressupostari,  aquest  es  destinarà  a  reduir  el  nivell  d'endeutament  net,
sempre amb el límit del volum d'endeutament si aquest fos inferior a l'import del superàvit
a destinar a la reducció del deute,  tenint en compte la nova disposició addicional sexta
de la LOEPSF, on es regulen les regles especials  per aquesta distribució i  destí  del
superàvit.

7. La disposició addicional sisena de la LOEPSF estableix  que si les corporacions locals
compleixen  amb  els  nivells  d’endeutament  que  fixa  la  legislació  reguladora  de  les
Hisendes  locals  en  matèria  d’autoritzacions  d’operacions  d’endeutament,  ha  liquidat
l’exercici anterior amb capacitat de finançament i romanent de tresoreria per a despeses
generals positiu i el seu  període mig de pagament no supera el valor de 30, podran
destinar l’import del superàvit un cop deduïdes, si escau, les despeses pendents d’aplicar
a pressupost, a finançar inversions financerament sostenibles amb el límit de la previsió
de la  capacitat  de finançament  de l’exercici  següent,  sempre que així  s’habiliti  per  a
exercicis posteriors al 2014 mitjançant la Llei de Pressupostos generals de l’Estat. 

8. L’article 3 del RDL 8/2020, de 17 de març, de mesures urgents extraordinàries per a
fer  front  a  l’impacte  econòmic  i  social  del  COVID-19,  disposa  que  el  superàvit
pressupostari de les entitats locals de l’any 2019 que compleixin amb allò establert a la
DA 6a de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat
financera, i amb el límit de la previsió de la capacitat de finançament del 2020, sempre
que no superi l’import que determini el Ministeri, es podrà destinar exclusivament a:

 finançar  despeses  d’inversió  de  la  política  de  despesa  23  “Serveis  socials  i
promoció social”, sempre que es compleixin les regles establertes a la disposició
addicional  sisena  de  la  Llei  orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera.

 finançar les despeses corrents corresponents a les prestacions de l’article 1.2
del RD 8/2020.

9. El RDL 11/2020, de 31 de març, pel qual s’adopten mesures urgents complementàries
en l’àmbit social i econòmic per a fer front al COVID-19, estableix que l’import màxim que
podrà destinar cada entitat local a aquesta despesa serà, com a màxim, l’equivalent al
20% del saldo positiu que quedi una vegada deduït al superàvit l’import de les despeses
pendents  d’aplicar  al  pressupost,  l’import  derivat  de  l’aplicació  de  l’article  12.5  de  la
LOEPSF  i  l’import  pendent  d’executar  de  les  inversions  financerament  sostenibles
provinents de la distribució del superàvit del 2018.

10. L’article 6 del RD 20/2020, de 23 de juny, pel qual s’aproven mesures en matèria
d’energia i en altres àmbits per a la reactivació econòmica disposa que les entitats locals
podran destinar al 2020, com a màxim, el 7% del saldo corresponent a l’any 2019 que
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resulti  de l’aplicació de les  regles  de l’apartat  2  de la  disposició  addicional  6a de la
LOEPSF per a finançar despeses d’inversió en vehicles elèctrics purs o amb etiqueta
ambiental ZERO, excepte en el cas que s’acrediti que no existeixen vehicles ZERO que
compleixin amb les necessitats mínimes de servei, en aquest cas, podran substituir-se
per vehicles amb etiqueta ECO, i en infraestructures de recàrrega per a l’ús dels vehicles
adquirits,  que  es  destinin  a  la  prestació  de  serveis  públics  de  recollida,  eliminació  i
tractament  de  residus,  seguretat  i  ordre  públic,  protecció  civil,  prevenció  i  extinció
d’incendis i de transport de viatgers.

11. La disposició addicional sisena de la LOEPSF estableix els següents requisits: que
les entitats que no superin el límit d'endeutament en matèria d'autorització d'operacions
d'endeutament, que presentin superàvit en termes de comptabilitat nacional, romanent
de tresoreria positiu,  una vegada descomptat  l’anualitat  de les mesures especials  de
finançament, que compleixin amb el període mig de pagament previst a la normativa de
morositat i que prevegin una capacitat de finançament en la liquidació de l'exercici 2020.

12.  D’altra  banda,  l’art.15.3  de l’Ordre  HAP/2105/2012,  d’1  d’octubre,  per  la  qual  es
desenvolupen  les  obligacions  de  subministrament  d’informació  previstes  a  la  Llei
Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’estabilitat  pressupostària  i  sostenibilitat  financera,
estableix que, abans del 31 de març de l’any següent a l’exercici en què es refereixen les
liquidacions  s’hauran  de  remetre  els  pressupostos  liquidats  i  els  comptes  anuals
formulats pels subjectes i entitats sotmesos al Pla General de Comptabilitat d’Empreses
o a les seves adaptacions sectorials, amb els seus annexos i estats complementaris; les
obligacions davant tercers, vençudes, líquides, exigibles no imputades a pressupost; la
situació  a  31  de desembre  de  l’exercici  anterior  del  deute  viu,  inclosos  els  quadres
d’amortització;  la informació que permet relacionar el  saldo resultant  dels ingressos i
despeses  del  Pressupost  amb  la  capacitat  o  necessitat  de  finançament,  calculada
conforme a les normes del Sistema Europeu de Comptes i l’informe de la intervenció
d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, de la regla de la despesa i del límit
del deute. 

13. S'ha complert el que estableixen els articles 92 a 105 del RD 500/1990, de 20 d'abril,
segons el qual es desenvolupa la Llei d’hisendes locals, en matèria de pressupostos.

14. La disposició addicional setzena del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes locals estableix que
anualment, conjuntament amb la liquidació del pressupost, es donarà compte al Ple de
l’entitat local i es publicarà al portal web el grau de compliment dels criteris establerts a la
memòria econòmica de la inversió així com del seu grau d’execució. 

15.  L'article  28  de  Llei  19/2013,  de  9  de  desembre,  de  Transparència,  accés  a  la
Informació Pública i Bon Govern, estableix que, constitueix infracció molt greu en matèria
de gestió pressupostària:

 La no presentació o la falta d'engegada en termini del pla economicofinancer o
del pla de reequilibri de conformitat amb l'article 23 de la Llei Orgànica 2/2012,
de 27 d'abril.

 L'incompliment  de  les  obligacions  de  publicació  o  de  subministrament
d'informació  previstes  en  la  normativa  pressupostària  i  economicofinancera,
sempre que en aquest últim cas s'hagués formulat requeriment.

 La falta de justificació de la desviació,  o quan així  se li  hagi  requerit  la falta
d'inclusió  de  noves  mesures  en  el  pla  economicofinancer  o  en  el  pla  de
reequilibri d'acord amb l'article 24.3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril.

 La no adopció de les mesures previstes en els plans economicofinancers i de
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reequilibri,  segons  correspongui,  previstos  en  els  articles  21  i  22  de  la  Llei
Orgànica 2/2012, de 27 d'abril.

16. L’Acord del Consell de Ministres de 6 d’octubre de 2020, sol·licita al Congrés dels
Diputats  l’apreciació  que  a  Espanya  s’està  sofrint  una  greu  pandèmia,  la  qual  cosa
suposa una situació d’emergència extraordinària que s’ajusta a allò disposat a l’article
135.4 de la Constitució Espanyola i a l’article 11.3 de la LOEPSF. Tanmateix en aquest
acord queda suspès l’Acord del Consell de Ministres de 11 de febrer de 2020 sobre els
objectius d’estabilitat pressupostària i deute públic.

17. L’Acord del Congrés dels Diputats de 20 d’octubre de 2020 ratifica l’apreciació del
ACM de 6 d’octubre de 2020.

Vist tot el que antecedeix, i de conformitat amb l’article 191.3 del Text Refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de
març, i de l’article 90.1 del Reial decret 500/1990, sobre matèria pressupostària. 

RESOLC:

PRIMER. Aprovar la liquidació del pressupost de l’exercici 2021, en els termes detallats a
la part antecedent.

SEGON.  Significar  que  la  liquidació  del  pressupost  de  l’exercici  2021,  en  termes
consolidats,  compleix  amb  l’objectiu  d’estabilitat  pressupostària  i  deute  viu  però  no
compleix amb la regla de la despesa.

No obstant això, i d’acord amb la suspensió dels objectius d’estabilitat pressupostària i
deute públic per al període 2020-2021, ratificats per l’Acord del Congrés dels Diputats de
20 d’octubre de 2020, no resulten d’aplicació les mesures correctives que estableix la
LOEPSF i no s’haurà d’elaborar un pla econòmic financer.

TERCER.  Trametre  còpia  d’aquesta  liquidació  als  òrgans  competents,  tant  de  la
Delegació d’Hisenda com de la Comunitat Autònoma. 

QUART. Donar compte al Ple de la Corporació de l’aprovació de la liquidació, d’acord
amb allò establert als articles 193.4 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes
Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 90.2 del Reial decret
500/1990, de 20 d’abril».

Expedient 107/2022. Donar compte de l'informe d'intervenció de càlcul
de l'Estabilitat Pressupostària i la Sostenibilitat Financera amb motiu de
l'aprovació de la liquidació del pressupost de l'exercici 2021

Es dona compte de l’informe d’intervenció número 2022-0144, de data 30 de juny de
2022, amb el següent contingut literal:

«INFORME D’INTERVENCIÓ

Títol: Informe de la intervenció sobre el compliment de l’objectiu d’estabilitat, deute públic
i regla de la despesa de la liquidació del pressupost de la corporació

Tipus: preceptiu
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Identificació  del  responsable: Immaculada  Rocio  Santos  Cuellas,  secretària
interventora accidental

FETS

1. L’alcaldia ha resolt iniciar l’expedient d’aprovació de la liquidació així com encarregar a
la intervenció municipal l’elaboració dels documents necessaris per a formar i l’emissió
dels informes corresponents.

2. La intervenció ha emès informe en relació als resultats pressupostaris de la liquidació
del pressupost.

3  D'aquest  informe  es  calculen  els  objectius  del  compliment  del  principi  d'estabilitat
pressupostària,  de  la  regla  de  la  despesa  i  del  límit  del  deute  de  la  liquidació  del
pressupost de l'exercici, els quals es detallen a continuació:

4.1. Estats consolidats

4.1.1. Entitats que formen el pressupost general  i  delimitació sectorial  d'acord amb el
sistema europeu de comptes nacionals i regionals.

4.1.1.1. Agents que constitueixen l'Administració local.

a) Entitat local: Ajuntament de Banyeres del Penedès
b) Organismes Autònoms: Fundació Josep Cañas

La liquidació de l'entitat local, en termes consolidats1, es detalla a continuació:

CONSOLIDAT
PRESSUPOST
D'INGRESSOS

 CONSOLIDAT
PRESSUPOST
DE DESPESES

Capítol 1 1.364.170,47  Capítol 1 825.405,67
Capítol 2 98.629,87  Capítol 2 1.609.207,37
Capítol 3 765.580,93  Capítol 3 10.393,61
Capítol 4 1.046.665,75  Capítol 4 162.471,83
Capítol 5 36.294,09  Capítol 5  0,00
Capítol 6 0,00  Capítol 6 418.765,40
Capítol 7 86.389,03  Capítol 7  0,00
Capítol 8 1.800,00  Capítol 8 1.800,00
Capítol 9  0,00  Capítol 9  0,00

TOTAL 3.399.530,14 TOTAL 3.028.043,88

                                                                  

4.1.2. Càlcul de la capacitat o necessitat de finançament derivada de la liquidació
del pressupost.

L'article 11.4 de la LOEPSF estableix que les corporacions locals han de mantenir una
posició d'equilibri o superàvit pressupostari.

El càlcul de la capacitat o necessitat de finançament en els ens sotmesos a pressupost
s'obté, per diferència entre els imports dels capítols 1 a 7 d'ingressos i els capítols 1 a 7

1  Està aplicat l’ajust per operacions internes, per import de 44.400 euros
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de despeses, prèvia aplicació dels ajustos motivats per la diferència de criteri entre la
comptabilitat nacional i la pressupostària.

L'entitat local presenta una capacitat de finançament per import de 343.417,70 euros,
d'acord amb el següent detall:

Quadre 1. Càlcul de l'estabilitat
Ingressos no financers 3.397.730,14
Despeses no financeres 3.026.243,88
Superàvit no financer 371.486,26
Ajustos d'ingressos
Recaptació 10.288,92
PTE 0,00
Interessos 0,00
Altres 508,19
Ajustos de despeses
Compte 413 38.865,67
Adquis. Pagam. Aplaçat 0,00
Interessos 0,00
Lísings 0,00
Execució d'avals 0,00
Aportacions de capital 0,00
Ingressos ajustats 3.408.527,25
Despeses ajustades 3.065.109,55
Capacitat de finançament 343.417,70

4.1.3. Compliment de la regla de la despesa

A fi de determinar si l'entitat local, en termes consolidats, compleix amb la Regla de la
Despesa, caldrà comparar l'import màxim establert en la liquidació del 2020 amb aquell
que es desprèn de la liquidació del 2021.

A  continuació  es  detallen  els  càlculs  realitzats  a  fi  d'analitzar  si  la  liquidació  del
pressupost compleix amb l'objectiu de la regla de la despesa. En aquest cas, l'entitat
local NO compleix la Regla de la despesa, amb un marge d’incompliment de 308.839,16
euros i una variació de la despesa computable en relació a l’exercici anterior de 12,42 %,
d’acord amb el detall que figura seguidament:

Concepte

Liquidació exercici
2020

Liquidació
exercici 2021

Suma cap. 1 a 7 de despeses sense interessos 2.925.831,36 3.070.643,88

AJUSTOS (Càlcul despeses no financeres segons el SEC) -159.944,84 38.865,67

-Venda de terrenys i altres inversions reals. 0,00

+/-Inversions realitzades per compte d'un ens local. 0,00

+/-Execució d'avals. 0,00

+Aportacions de capital. 0,00

+/-Assumpció i cancel·lació de deutes. 0,00

+/-Despeses realitzades a l'exercici pendents d'aplicar a 
pressupost.

-159.944,84 38.865,67
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+/-Pagaments a socis privats realitzats en el marc de les 
Associacions público privades.

0,00

+/-Adquisicions amb pagament ajornat. 0,00

+/-Arrendament financer. 0,00

+Préstecs 0,00

-Inversions realitzades per la Corporació local per compte 
d'altres Administracions Públiques

0,00

Altres 0,00

Despeses no financeres en termes SEC excepte interessos 
del deute

2.765.886,52 3.109.509,55

-Pagaments per transferències (i altres operacions internes) a 
altres ens que integren la Corporació Local

48.015,00 44.400,00

- Despesa finançada amb fons finalistes procedents de la 
Unió Europea o d'altres Administracions públiques

232.012,34 270.411,21

Unió Europea 0,00 0,00

Estat 0,00 0,00

Comunitat Autònoma 54.855,28 65.739,00

Diputacions 177.157,06 204.672,21

Altres Administracions Públiques 0,00 0,00

- Transferències per fons dels sistemes de finançament 0,00 0,00

 - Despesa finançada amb superàvit de la liquidació 0,00 0,00

Total despesa computable a l'exercici (1) 2.485.859,18 2.794.698,34

Taxa de referència de creix. del PIB (2) 0,00

Despesa computable incrementada per la taxa de 
referència  

2.485.859,18

+ canvis normatius que suposen increments permanents de la 
recaptació (3)

0,00

- canvis normatius que suposen decrements permanents de la 
recaptació (3)

0,00

a) LÍMIT DE LA REGLA DE LA DESPESA (EX. n-1) (4) 2.485.859,18

b) TOTAL DESPESA COMPUTABLE  (Exercici n) (5) 2.794.698,34

Marge d'incompliment -308.839,16

% Variació de la despesa computable (5-1/1) 12,42 %

4.1.4. Anàlisi de l’objectiu de sostenibilitat

4.1.4.1. Deute públic: 

L’article  13.1  de  la  Llei  orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’estabilitat  pressupostària  i
sostenibilitat financera, únicament defineix un objectiu sectorial i no individual de deute
per al subsector de l’administració local.

No es disposa de desenvolupament normatiu que informi de com determinar i  aplicar
aquest percentatge. No obstant això, els límits d’endeutament aplicables a cadascuna de
les  entitats  locals  es  regulen  al  TRLRHL,  és  a  dir,  el  110% dels  ingressos  corrents
liquidats consolidats.

El  volum de deute  viu  a  31/12/2021,  en termes de  percentatge  sobre  els  ingressos
corrents ajustats minorant els ingressos afectats, és del 0%, atès que aquest Ajuntament
no té deute vigent a final de l’exercici.
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  Nivell de deute viu Import

1 (+)
Ingressos liquidats consolidats: (Cap. 1 a 5) 
(aplicat ajust per transferència interna) 3.355.741,11

2 (-) CCEE, QQUU, Altres.. 0,00

3  Total ingressos corrents consolidats ajustats 3.355.741,11

4  Deute viu a 31 de desembre a llarg termini 0,00

5  Deute viu a 31 de desembre a curt termini 0,00

6  Ràtio de deute viu consolidat 0,00%

4.1.4.2. Període mig de pagament a proveïdors (PMP)

El PMP anual és:
Ajuntament de Banyeres del Penedès: 

6,07 dies
Organisme autònom Fundació Josep Cañas:

2,51 dies

FONAMENTS JURÍDICS

1.  L’article 3.1 de la  Llei  orgànica 2/2012,  de 27 d’abril,  d’Estabilitat  pressupostària  i
sostenibilitat  financera  (LOEPSF,  en  endavant)  disposa  que  l’elaboració,  aprovació  i
execució dels pressupostos i altres actuacions que afectin a les despeses o ingressos
dels subjectes compresos en l’àmbit d’aplicació d’aquesta Llei es realitzarà en un marc
d’estabilitat pressupostària, coherent amb la normativa europea.

2. L’article 12 de la LOEPSF estableix que la variació de la despesa computable de de
les corporacions locals, no podrà superar la taxa de referència de creixement del produc-
te interior brut de mig termini de l'economia espanyola que calcularà el Ministeri d’Econo-
mia i Competitivitat. Afegeix que s'entén per despesa computable les despeses no finan-
ceres exclosos els interessos del deute, la part de la despesa finançada amb fons finalis-
tes procedents de la Unió Europea o d'altres administracions públiques. A més a més,
quan s'aprovin canvis normatius que suposin augments/disminucions permanents de la
recaptació, el  nivell  de despesa computable resultant de l'aplicació de la regla en els
anys en què s'obtinguin els augments de recaptació podrà augmentar/disminuir  en la
quantia equivalent.

3. L’article 21 de la LOEPSF disposa que en cas d'incompliment de l'objectiu d'estabilitat
pressupostària, de l'objectiu de deute públic o de la regla de despesa, l'Administració
incomplidora ha de formular un pla econòmic-financer que permeti a l'any en curs i el
següent el compliment dels objectius o de la regla de despesa.

4. L’article 23 de la LOEPSF disposa que els plans econòmic-financers elaborats per les
corporacions locals hauran d'estar aprovats pel Ple de la Corporació. Aquests plans han
de ser aprovats en el termini màxim de dos mesos des de la presentació i la seva posada
en marxa no podrà excedir de tres mesos des de la constatació de l'incompliment.

5.  L’article  15  de  l’Ordre  Ministerial  HAP/2015/2012,  d'1  d'octubre,  per  la  qual  es
desenvolupen les obligacions de subministrament d'informació previstes en la LOEPSF,
estableix   que  abans  del  31  de  març  de  cada  any  les  corporacions  locals  han  de
comunicar al Ministeri d’Economia i Hisenda les dades de la liquidació del pressupost de
l’exercici anterior.

6. L’article 165.1 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
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reguladora  de  les  Hisendes  locals  disposa  que  el  pressupost  general  atendrà  al
compliment del principi d’estabilitat.

7. L’article 16.2 del RD 1463/2007, de 2 de novembre pel qual s’aprova el reglament de
la  Llei  18/2001,  de  12  de  desembre  d’Estabilitat  pressupostària  disposa  que  la
intervenció elevarà al Ple un informe amb caràcter independent sobre el compliment de
l’objectiu d’estabilitat de la pròpia entitat local i dels seus organismes i ens dependents a
l’aprovació del pressupost, modificacions i liquidació.

8. L’article 21 del RD 1463/2007, de 2 de novembre pel qual s’aprova el reglament de la
Llei  18/2001,  de  12  de desembre  d’Estabilitat  pressupostària  preveu  que  no  s’haurà
d’elaborar  el  pla  econòmic  financer  en  les  modificacions  de  crèdit  finançades  amb
romanent de tresoreria per a despeses generals.

9.  L'article  28  de  Llei  19/2013,  de  9  de  desembre,  de  Transparència,  accés  a  la
Informació Pública i Bon Govern, estableix que, constitueix infracció molt greu en matèria
de gestió pressupostària:

 La no presentació o la falta d'engegada en termini del pla economicofinancer o
del pla de reequilibri de conformitat amb l'article 23 de la Llei Orgànica 2/2012,
de 27 d'abril.

 L'incompliment de les obligacions de publicació o de subministrament d'informa-
ció previstes en la normativa pressupostària i economicofinancera, sempre que
en aquest últim cas s'hagués formulat requeriment.

 La falta de justificació de la desviació, o quan així se li hagi requerit la falta d'in-
clusió de noves mesures en el pla economicofinancer o en el pla de reequilibri
d'acord amb l'article 24.3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril.

 La no adopció de les mesures previstes en els plans economicofinancers i de re-
equilibri, segons correspongui, previstos en els articles 21 i 22 de la Llei Orgàni-
ca 2/2012, de 27 d'abril.

10. L’Acord del Consell de Ministres de 6 d’octubre de 2020, sol·licita al Congrés dels
Diputats  l’apreciació  que  a  Espanya  s’està  sofrint  una  greu  pandèmia,  la  qual  cosa
suposa una situació d’emergència extraordinària que s’ajusta a allò disposat a l’article
135.4 de la Constitució Espanyola i a l’article 11.3 de la LOEPSF. Tanmateix en aquest
acord queda suspès l’Acord del Consell de Ministres de 11 de febrer de 2020 sobre els
objectius d’estabilitat pressupostària i deute públic.

11. L’Acord del Congrés dels Diputats de 20 d’octubre de 2020 ratifica l’apreciació del
ACM de 6 d’octubre de 2020 i queden suspeses les regles fiscals per al període 2020-
2021.

12. Cal assenyalar que, tot i suspendre’s les regles fiscals, el principi d’estabilitat pressu-
postària continua vigent d’acord amb l’article 3.1 de la LOEPSF i per tant l’elaboració,
aprovació i execució dels pressupostos es realitzaran en un marc d’estabilitat pressupos-
tària. Per la qual cosa, la suspensió de les regles fiscals no eximeix l’obligació d’avaluar
els compliments d’estabilitat.

CONCLUSIONS

1. La consolidació de les liquidacions presenta un superàvit per operacions no financeres
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el  qual,  una  vegada  practicats  els  ajustos  necessaris,  resulta  una  capacitat  de
finançament de 343.417,70 euros.

2. La consolidació de les liquidacions no compleix la regla de la despesa, ja que el límit
es troba per sota del pressupost liquidat que es pretén aprovar. La diferència existent és
de  308.839,16  €,  per  la  qual  cosa  el  Ple  de  la  corporació  hauria  d’aprovar  un  pla
econòmic financer.

No obstant això, i d’acord amb la suspensió dels objectius d’estabilitat pressupostària i
deute públic per al període 2020-2021, ratificats per l’Acord del Congrés dels Diputats de
20 d’octubre de 2020, no resulten d’aplicació les mesures correctives que estableix la
LOEPSF i no s’haurà d’aprovar el pla econòmic financer. 

3. La ràtio del deute viu, en termes consolidats, és de 0 % atès que a 31/12/2021 no hi
ha deute viu. 

Sent el resultat del control permanent previ de l'expedient: Amb efectes informatius».

Expedient  107/2022.  Donar  compte  de  l'informe  d'intervenció  sobre
l'estat  de  les  inversions  financerament  sostenibles  amb  motiu  de  la
liquidació del pressupost de l'exercici 2021

Es dona compte de l’informe d’intervenció número 2022-0145, de data 30 de juny de
2022, amb el següent contingut literal:

«INFORME D’INTERVENCIÓ

Títol: Informe sobre l’estat de les inversions financerament sostenibles
Tipus: preceptiu
Identificació  del  responsable: Immaculada  Rocio  Santos  Cuellas,  secretària
interventora accidental

FETS

1. L’alcaldia ha resolt iniciar l’expedient d’aprovació de la liquidació així com encarregar a
la intervenció municipal l’elaboració dels documents necessaris per a formar i l’emissió
dels informes corresponents.

2. La intervenció ha emès informes en relació als resultats pressupostaris de la liquidació
del  pressupost,  al  compliment  dels  objectius  que  estableix  la  Llei  d’Estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera i sobre la morositat anual.

3.  La  intervenció  va  emetre,  en  data  23  de  juliol  de  2020,  informe  en  relació  a  la
distribució del superàvit de l’exercici 2019, del qual 45.348,01 euros es podien destinar a
finançar despeses en Serveis Socials i promoció social de la política de despesa 23.

4.  La  intervenció  no  va  emetre  informe  en  relació  a  la  distribució  del  superàvit  de
l’exercici  2020.  A  l’estar  suspeses  les  regles  fiscals  no  és  d’aplicació  el  destí  del
superàvit.
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FONAMENTS JURÍDICS

1.  L’article  32 de la  Llei  orgànica  2/2012,  de  27 d’abril,  d’Estabilitat  pressupostària  i
sostenibilitat financera (LOEPSF, en endavant) estableix que si la liquidació se situa en
superàvit, aquest es destinarà a reduir el nivell d’endeutament net.

2. La disposició addicional sisena de la LOEPSF estableix  que si les corporacions locals
compleixen  amb  els  nivells  d’endeutament  que  fixa  la  legislació  reguladora  de  les
Hisendes  locals  en  matèria  d’autoritzacions  d’operacions  d’endeutament,  ha  liquidat
l’exercici anterior amb capacitat de finançament i romanent de tresoreria per a despeses
generals positiu i el seu  període mig de pagament no supera el valor de 30, podran
destinar l’import del superàvit un cop deduïdes, si escau, les despeses pendents d’aplicar
a pressupost, a finançar inversions financerament sostenibles amb el límit de la previsió
de la  capacitat  de finançament  de l’exercici  següent,  sempre que així  s’habiliti  per  a
exercicis posteriors al 2014 mitjançant la Llei de Pressupostos generals de l’Estat. 

3. L’article 3 del RDL 8/2020, de 17 de març, de mesures urgents extraordinàries per a
fer  front  a  l’impacte  econòmic  i  social  del  COVID-19,  disposa  que  el  superàvit
pressupostari de les entitats locals de l’any 2019 que compleixin amb allò establert a la
DA 6a de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat
financera, i amb el límit de la previsió de la capacitat de finançament del 2020, sempre
que no superi l’import que determini el Ministeri, es podrà destinar exclusivament a:

- finançar despeses d’inversió de la política de despesa 23 “Serveis socials i promoció
social”, sempre que es compleixin les regles establertes a la disposició addicional sisena
de  la  Llei  orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat  pressupostària  i  sostenibilitat
financera.
- finançar les despeses corrents corresponents a les prestacions de l’article 1.2 del RD
8/2020

4. El RDL 11/2020, de 31 de març, pel qual s’adopten mesures urgents complementàries
en l’àmbit social i econòmic per a fer front al COVID-19, estableix que l’import màxim que
podrà destinar cada entitat local a aquesta despesa serà, com a màxim, l’equivalent al
20% del saldo positiu que quedi una vegada deduït al superàvit l’import de les despeses
pendents  d’aplicar  al  pressupost,  l’import  derivat  de  l’aplicació  de  l’article  12.5  de  la
LOEPSF  i  l’import  pendent  d’executar  de  les  inversions  financerament  sostenibles
provinents de la distribució del superàvit del 2018.

5. L’article 6 del  RD 23/2020,  de 23 de juny, pel  qual s’aproven mesures en matèria
d’energia i en altres àmbits per a la reactivació econòmica disposa que les entitats locals
podran destinar al 2020, com a màxim, el 7% del saldo corresponent a l’any 2019 que
resulti  de l’aplicació de les  regles  de l’apartat  2  de la  disposició  addicional  6a de la
LOEPSF per a finançar despeses d’inversió en vehicles elèctrics purs o amb etiqueta
ambiental ZERO, excepte en el cas que s’acrediti que no existeixen vehicles ZERO que
compleixin amb les necessitats mínimes de servei, en aquest cas, podran substituir-se
per vehicles amb etiqueta ECO, i en infraestructures de recàrrega per a l’ús dels vehicles
adquirits,  que  es  destinin  a  la  prestació  de  serveis  públics  de  recollida,  eliminació  i
tractament  de  residus,  seguretat  i  ordre  públic,  protecció  civil,  prevenció  i  extinció
d’incendis i de transport de viatgers.

6. La disposició addicional sisena de la LOEPSF estableix els següents requisits: que les
entitats  que  no  superin  el  límit  d'endeutament  en  matèria  d'autorització  d'operacions
d'endeutament, que presentin superàvit en termes de comptabilitat nacional, romanent
de tresoreria positiu,  una vegada descomptat  l’anualitat  de les mesures especials  de
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finançament, que compleixin amb el període mig de pagament previst a la normativa de
morositat i que prevegin una capacitat de finançament en la liquidació de l'exercici 2020.

7. La disposició addicional setzena del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes locals estableix que
anualment, conjuntament amb la liquidació del pressupost, es donarà compte al Ple de
l’entitat local i es publicarà al portal web el grau de compliment dels criteris establerts a la
memòria econòmica de la inversió així com del seu grau d’execució. 

8. L’Acord del Consell de Ministres de 6 d’octubre de 2020, sol·licita al Congrés dels Di-
putats l’apreciació que a Espanya s’està sofrint una greu pandèmia, la qual cosa suposa
una situació d’emergència extraordinària que s’ajusta a allò disposat a l’article 135.4 de
la Constitució Espanyola i a l’article 11.3 de la LOEPSF. Tanmateix en aquest acord que-
da suspès l’Acord del Consell de Ministres de 11 de febrer de 2020 sobre els objectius
d’estabilitat pressupostària i deute públic. Per tant, a l’estar suspeses les regles fiscals i
els objectius d’aquestes, queden suspeses les regles d’aplicació del destí del superàvit.

9. L’Acord del Congrés dels Diputats de 20 d’octubre de 2020 ratifica l’apreciació del
ACM de 6 d’octubre de 2020.

CONCLUSIONS

1.  La  intervenció  no  va  emetre  informe  en  relació  a  la  distribució  del  superàvit  de
l’exercici  2020.  A  l’estar  suspeses  les  regles  fiscals  no  és  d’aplicació  el  destí  del
superàvit.

2. Sotmetre aquest informe a coneixement de l’Alcalde per a la seva inclusió a l’ordre del
dia del següent  Ple que se celebri,  amb ocasió de donar compte de la liquidació del
pressupost».
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Expedient  107/2022.  Donar  compte  de  l'informe  d'intervenció  dels
comptes justificatius dels pagaments a justificar i bestretes de caixa fixa
amb motiu de la liquidació del pressupost de l'exercici 2021

Es dona compte de l’informe d’intervenció número 2022-0146, de data 30 de juny de
2022, amb el següent contingut literal:

«INFORME D’INTERVENCIÓ

Títol: Informe anual dels comptes justificatius dels pagaments a justificar i bestretes de
caixa fixa 
Tipus: preceptiu
Identificació  del  responsable:  Immaculada  Rocio  Santos  Cuellas,  secretària
interventora accidental

FETS

1.  Finalitzat  l’exercici  pressupostari  2021,  l’alcaldia  ha  resolt  iniciar  l’expedient
d’aprovació de la liquidació, així com encarregar a la intervenció municipal l’elaboració
dels documents necessaris per a formar i l’emissió dels informes corresponents.

2. La intervenció ha emès informes en relació als resultats pressupostaris de la liquidació
del  pressupost,  al  compliment  dels  objectius  que  estableix  la  Llei  d’Estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, sobre la morositat anual i en relació a l’estat de
les inversions financerament sostenibles.

FONAMENTS JURÍDICS

1. L’article 27.2 del Reial decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic
del control intern a les entitats del sector públic local, determina que en ocasió de la
dació de compte de la liquidació del pressupost i la remissió al ple de l’informe anual
esmentat a l’article 15.6 i, en un punt addicional, s’ha d’elevar a aquest òrgan un informe
amb els resultats obtinguts del control dels comptes a justificar i avançaments de caixa
fixa.

CONCLUSIONS

1. Informe anual dels comptes justificatius dels pagaments a justificar i bestretes de caixa
fixa.

AJUNTAMENT.- Ens matriu

a) Pagaments a justificar

Data Habilitat Concepte Import Import pendent
de justificar

08/04/2020 Amadeu  Benach  i  Miquel.-
Alcalde

Despeses Covid-19 600,00 0,00

09/12/2021 Marc Majem Bofill.-  Regidor
de Promoció Econòmica

Campanya nadalenca
de foment del comerç
al municipi

600,00 0,00*
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**Es justifiquen 388,42 € i es retornen 211,58 €.

b) Bestretes de caixa fixa

Durant l’exercici s’han constituït dos bestretes de caixa fixa:

b.1) Bestreta de caixa fixa a favor de la treballadora Beatriz Blasón Berdasco, adscrita a
l’àrea de Recursos Humans i suport a l’àrea econòmica, amb diferents reposicions durant
l’any, d’acord amb el detall que s’indica seguidament. 

Total bestreta anual: 3.500,00 €, dels quals s’han justificat 3.025,32 € i s’han retornat
474,68 €:

Data Habilitat Concepte Import Import
pendent

de
justificar

15/01/2021 Beatriz Blasón Berdasco Despeses  periòdiques  i
repetitives  a  les  oficines  de
l’Ajuntament i escola bressol

750,00 0,00

14/05/2021 Beatriz Blasón Berdasco Despeses  periòdiques  i
repetitives  a  les  oficines  de
l’Ajuntament i escola bressol

750,00 0,00

15/09/2021 Beatriz Blasón Berdasco Despeses  periòdiques  i
repetitives  a  les  oficines  de
l’Ajuntament i escola bressol

750,00 0,00

13/12/2021 Beatriz Blasón Berdasco Despeses  periòdiques  i
repetitives  a  les  oficines  de
l’Ajuntament i escola bressol

500,00 0,00

b.2) Bestreta de caixa fixa a favor del treballador Rafael Rodríguez Rivas, coordinador
dels serveis tècnics municipals, amb diferents reposicions durant l’any, d’acord amb el
detall que s’indica seguidament.

Total bestreta anual: 900,00 €, dels quals s’han justificat 893,89 € i s’han retornat 6,11
€:

Data Habilitat Concepte Import Import
pendent

de
justificar

01/10/2021 Rafael Rodríguez Rivas Despeses de locomoció i ITV
dels  vehicles  adscrits  a  la
brigada municipal

750,00 0,00

23/12/2021 Rafael Rodríguez Rivas Despeses de locomoció i ITV
dels  vehicles  adscrits  a  la
brigada municipal

150,00 0,00

FUNDACIÓ JOSEP CAÑAS.- Organisme autònom

a) Pagaments a justificar

Sense dades.

b) Bestretes de caixa fixa

Durant l’exercici s’ha constituït una bestreta de caixa fixa.
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Total bestreta anual: 200 €, dels quals s’han justificat 132,85 € i s’han retornat 67,15 €:

Data Habilitat Concepte Import Import
pendent

de
justificar

22/02/2021 Immaculada  Rocio
Santos Cuellas

Despeses  de  caràcter  repetitiu  i
periòdic  necessàries  pel
funcionament  ordinari  del  Museu
Josep Cañas 

200,00 0,00

2. Sotmetre aquest informe a coneixement de l’Alcalde per a la seva inclusió a l’ordre del
dia del següent  Ple que se celebri,  amb ocasió de donar compte de la liquidació del
pressupost».

Expedient  107/2022.  Donar  compte  de  l'informe  d'intervenció  de  les
resolucions  adoptades  contràries  a  les  objeccions  formulades  per  la
intervenció,  anomalies  en  matèria  d'ingressos  i  acords adoptats  amb
omissió  del  tràmit  de  fiscalització  amb  motiu  de  l'aprovació  de  la
liquidació del pressupost de l'exercici 2022

Es dona compte de l’informe d’intervenció número 2022-0147, de data 30 de juny de
2022, amb el següent contingut literal:

«INFORME D’INTERVENCIÓ

Títol:  Informe  anual  de  les  resolucions  adoptades  per  l’alcaldia  contràries  a  les
objeccions  formulades  per  la  intervenció  i  de  les  anomalies  detectades  en  matèria
d’ingressos així com dels acords adoptats amb omissió del tràmit de fiscalització. 

Tipus: preceptiu

Identificació  del  responsable: Immaculada  Rocio  Santos  Cuellas,  secretària
interventora accidental

FETS

1. L’alcaldia ha resolt iniciar l’expedient d’aprovació de la liquidació així com encarregar a
la intervenció municipal l’elaboració dels documents necessaris per a formar i l’emissió
dels informes corresponents.

2. Aquesta intervenció ha emès informes en relació als resultats pressupostaris de la
liquidació del pressupost, al compliment dels objectius que estableix la Llei d’Estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, sobre la morositat anual, bestretes de caixa fixa i
pagaments a justificar i en relació a l’estat de les inversions financerament sostenibles.

FONAMENTS JURÍDICS

1. L’article 15.6 del Reial decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic
del control intern a les entitats del sector públic local estableix que en ocasió de la dació
de compte de la liquidació del pressupost, l’òrgan interventor ha d’elevar al ple l’informe
anual de totes les resolucions adoptades pel president de l’entitat local contràries a les
objeccions efectuades, o, si s’escau, a l’opinió de l’òrgan competent de l’administració
que tingui la tutela al qual s’hagi sol·licitat informe, així com un resum de les principals
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anomalies detectades en matèria d’ingressos. Aquest informe ha d’atendre únicament
aspectes  i  comeses  propis  de  l’exercici  de  la  funció  fiscalitzadora,  sense  incloure
qüestions d’oportunitat o conveniència de les actuacions que fiscalitzi. El president de la
corporació pot presentar en el ple l’informe justificatiu de la seva actuació.

2. L’article 28.2 del Reial decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic
del control intern a les entitats del sector públic local, determina que en els casos de que
la  omissió  de  la  fiscalització  prèvia es  refereixi  a  les  obligacions  o  despeses  la
competència de les quals sigui del ple, el president de l’entitat local ha de sotmetre a
decisió del ple si continua el procediment i les altres actuacions que, si s’escau, siguin
procedents.

Aquest informe, que no té naturalesa de fiscalització, s’ha d’incloure en la relació que
esmenten els apartats 6 de l’article 15 del reglament de control intern i ha de posar de
manifest, com a mínim, els aspectes següents:

a. Descripció detallada de la despesa, amb inclusió de totes les dades necessàries
per a la seva identificació, entre les quals s’han de fer constar, almenys, l’òrgan
gestor,  l’objecte  de  la  despesa,  l’import,  la  naturalesa  jurídica,  la  data  de
realització, el concepte pressupostari i l’exercici econòmic al qual s’imputa.

b. Exposició dels incompliments normatius que, segons l’interventor informant, es
van  produir  en  el  moment  en  què  es  va  adoptar  l’acte  amb  omissió  de  la
preceptiva fiscalització o intervenció prèvia.

c. Constatació que les prestacions s’han portat a terme efectivament i que el seu
preu s’ajusta al preu de mercat, per a la qual cosa s’han de tenir en compte les
valoracions i els justificants aportats per l’òrgan gestor, que ha de sol·licitar els
assessoraments o informes tècnics que siguin necessaris amb aquesta finalitat.

d. Comprovació  que  hi  ha  crèdit  pressupostari  adequat  i  suficient  per  satisfer
l’import de la despesa.

e. Possibilitat  i  conveniència  de  revisió  dels  actes  dictats  amb  infracció  de
l’ordenament, que ha d’apreciar l’interventor en funció de si s’han efectuat o no
les  prestacions,  el  caràcter  d’aquestes  i  la  seva  valoració,  així  com  dels
incompliments legals que s’hagin produït. Per a això, s’ha de tenir en compte
que  el  resultat  de  la  revisió  de  l’acte  s’ha  de  materialitzar  acudint  a  la  via
d’indemnització de danys i perjudicis derivada de la responsabilitat patrimonial
de l’Administració com a conseqüència que s’hagi produït un enriquiment injust a
favor seu o que hagi incomplert l’obligació al seu càrrec, per la qual cosa, per
raons d’economia processal, només seria pertinent instar la revisió esmentada
quan sigui presumible que l’import d’aquestes indemnitzacions seria inferior al
que es proposa.

CONCLUSIONS

1. Informe anual de totes les resolucions adoptades per la presidència de l’entitat
local contràries a objeccions:

Data
resolució

Data informe
intervenció

amb
objeccions

Descripció Import Observacions

31-12-2021 30-12-2021 Omissió  en  l’expedient  de
requisits  o  tràmits  essencials:
inexistència  d’expedient  de
contractació.  No  obstant,  les

3.526,99 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon a nou factures,
el  detall  de  les  quals
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prestacions  s’han  dut  a  terme
amb  preus  de  mercat  i  existeix
conformitat de l’òrgan gestor de la
despesa.

consta  en  l’informe
d’intervenció  número
2021-0250,  de  data
30/12/2021.

S’ha valorat per part de la Intervenció la no conveniència de revisió dels actes dictats
amb infracció de l’ordenament, considerant viable una convalidació de la despesa per la
concurrència de dos extrems:

 L’import d’una possible indemnització no es preveu inferior al de la factura.
 No es pot acreditar  la mala fe del  contractista (si  aquest  participa o no en la

possible irregularitat). En aquests casos, el tercer de bona fe que contracta amb
l'Administració  i  compleix  amb  les  obligacions  al  seu  càrrec  no  pot  veure's
perjudicat  patrimonialment,  en  el  sentit  que  el  seu  empobriment  produeixi  el
correlatiu augment patrimonial de l'Administració contractant.

Si s’acrediten els dos extrems, s’advoca per la convalidació dels actes per la via del
principi  d'enriquiment  injust.  Per  raons  d’economia  processal,  només  seria  pertinent
instar  la  revisió d’ofici  quan sigui  presumible  que l’import  d’aquestes  indemnitzacions
seria inferior al que es proposa. Cal fer remissió, en aquest punt, a l’informe d’intervenció
número 2021-0010,  emès per  aquesta Secretaria  Intervenció en data 6 de febrer  de
2021, on es fa un anàlisi de la procedència de la revisió d’ofici dels actes administratius. 

En tot cas, no hi ha una posició unànime entre el Consell d’Estat, els tribunals i la IGAE
sobre quan és viable una convalidació de la despesa sense recórrer a la via de la revisió
d’ofici (revisió d’ofici versus enriquiment injust).

2. Informe anual de les principals anomalies detectades en matèria d’ingressos:
Sense observacions. 

3. Informe anual sobre omissió de la fiscalització:

AJUNTAMENT.- Ens matriu

Data
resolució de
convalidació
de  l’omissió
interventora

Data informe
intervenció

sobre
l’omissió

interventora

Descripció Import Observacions

03-06-2021 03-06-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit
de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de
cobertura  contractual  de
la prestació.

1.133,20 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon a cinc factures,
el  detall  de  les  quals
consta  en  l’informe
d’intervenció  número
2021-080,  de  data
06/06/2021.

06-07-2021 06-07-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit

3.145,15 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon a set factures, el
detall  de les  quals consta
en  l’informe  d’intervenció
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de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de
cobertura  contractual  de
la prestació.

número  2021-0102,  de
data 06/07/2021.

06-07-2021 06-07-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit
de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de
cobertura  contractual  de
la prestació.

2.960,29 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon a set factures, el
detall  de les  quals consta
en  l’informe  d’intervenció
número  2021-0103,  de
data 06/07/2021.

27-07-2021 27-07-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit
de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de
cobertura  contractual  de
la prestació.

4.508,96 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon  a  quatre
factures,  el  detall  de  les
quals  consta  en  l’informe
d’intervenció  número
2021-0122,  de  data
27/07/2021.

28-07-2021 28-07-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit
de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de
cobertura  contractual  de
la prestació.

3.239,90 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon  a  dotze
factures,  el  detall  de  les
quals  consta  en  l’informe
d’intervenció  número
2021-0123,  de  data
28/07/2021.

29-07-2021 29-07-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit
de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de
cobertura  contractual  de
la prestació.

14.525,42 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon  a  trenta-set
factures,  el  detall  de  les
quals  consta  en  l’informe
d’intervenció  número
2021-0124,  de  data
29/07/2021.

09-11-2021 09-11-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit
de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de

13.412,37 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon  a  quaranta
factures,  el  detall  de  les
quals  consta  en  l’informe
d’intervenció  número
2021-0204,  de  data
09/11/2021.
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cobertura  contractual  de
la prestació.

30-12-2021 30-12-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit
de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de
cobertura  contractual  de
la prestació.

3.431,16 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon  a  catorze
factures,  el  detall  de  les
quals  consta  en  l’informe
d’intervenció  número
2021-0251,  de  data
30/12/2021.

FUNDACIÓ JOSEP CAÑAS.- Organisme autònom

Data
resolució de
convalidació
de  l’omissió
interventora

Data informe
intervenció

sobre
l’omissió

interventora

Descripció Import Observacions

30-12-2021 30-12-2021 L’autorització  de  les
despeses  s’ha fet  sense
que  s’hagi  remès
l’expedient  a  la
Intervenció  per  al  tràmit
de  fiscalització  i
intervenció  prèvia,  sent
aquesta  preceptiva.
L’incompliment  normatiu
observat és la manca de
cobertura  contractual  de
la prestació.

33,58 € L’import  informat  a  la
columna  precedent
correspon a dos factures,
el  detall  de  les  quals
consta en l’informe emès
per  la  intervenció  en
l’expedient  46/2021  de
l’organisme autònom,  de
data 30/12/2021.

De  conformitat  amb  els  extrems  exposats,  ha  quedat  constatat  que  les  despeses
indicades  no  tenen  contracte,  infracció  que  podria  donar  lloc  a  la  seva  nul·litat.  No
obstant, com ja s’ha indicat, és opinió favorable d’aquesta intervenció que, atenent els
límits legals a la revisió establerts a l’article 110 de a Llei 39/2015, de 1 d'octubre, del
procediment administratiu comú de les administracions públiques, tenint en compte el
que  preveu  l’article  28.2.d  del  RD  424/2017,  i  que  de  la  documentació  existent  a
l’expedient  es  pot  constatar  que  l’actuació  del  proveïdor  ha  estat  per  ordre  de
l’administració, actuant el primer de bona fe, la necessitat i utilitat per a l’Administració de
les prestacions realitzades,  de les quals no és possible la seva restitució o retorn al
proveïdor, i la correcta justificació del preu de mercat de les prestacions realitzades, amb
determinació  del  preu  a  pagar  en  concepte  d’indemnització  als  efectes  d’evitar
l’enriquiment injust, és presumible que l’import de la indemnització que pugui procedir
després de la revisió d’ofici  no sigui  inferior  a l’import  de les factures,  retribucions o
liquidacions que es volen tramitar. 

Per aquest motiu i, atenent el caràcter excepcional d’aquesta facultat, el resultat de la
revisió es materialitzarà, per raons d'economia processal, acudint a la via d'indemnització
de danys i perjudicis derivada de la responsabilitat patrimonial de l'Administració com a
conseqüència  d'haver-se  produït  un  enriquiment  injust  al  seu  favor,  considerant
procedent l’adopció d’una resolució per part de l’Alcaldia amb la finalitat de convalidar
l’omissió de la funció interventora, aprovar la continuïtat del procediment i, si s’escau,
reconèixer  les  obligacions  detallades  a  l’expedient,  sense  perjudici  que  en  el  futur
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s'adoptin les mesures adequades per ajustar les actuacions a l'ordenament jurídic i amb
independència de les responsabilitats que pertoquin.

4. Sotmetre aquest informe a coneixement de l’Alcalde per a la seva inclusió a l’ordre del
dia del següent  Ple que se celebri,  amb ocasió de donar compte de la liquidació del
pressupost».

Expedient 361/2022. Donar compte de l'informe d'intervenció de control
de les despeses pendents d'aplicar a pressupost de l'exercici 2021

Es dona compte de l’informe d’intervenció número 2022-0158, de data 14 de juliol  de
2022, amb el següent contingut literal:

«INFORME D’INTERVENCIÓ 

Títol: Control de les despeses pendents d’aplicar a pressupost de 2021
Tipus: Intern

Identificació del responsable: 
Immaculada Rocio Santos Cuellas, secretària interventora accidental

1. FETS

1.  En  data  16  de  març  de  2022  es  va  elaborar  informe  sobre  la  necessitat  de
confeccionar l’informe de control de les despeses pendents d’aplicar a pressupost.

2.  En  data  21  d’abril  de  2022  es  va  elaborar  l’informe  de  control  de  les  despeses
pendents d’aplicar a pressupost.

3. Posteriorment a l’emissió d’aquest informe, i amb motiu del tancament comptable, es
va detectar que a 31.12.2021 hi havia una despesa que no es va tenir en compte en
l’informe emès en data 21 d’abril de 2022, així com alguns errors en alguns dígits de les
aplicacions pressupostàries a les quals s’imputen les despeses pendents d’aplicació.

4. S’emet el present informe, per tal d’incloure totes les despeses pendents d’aplicació a
la data de tancament de l’exercici 2021 i rectificar els errors materials detectats en alguns
dígits de les aplicacions pressupostàries.

2. FONAMENTS DE DRET

1. L’article 29 del Reial Decret 424/2017, de 28  d’abril pel qual s’aprova el règim jurídic
del control intern de les entitats del sector públic local (RCIL) estableix que el control
financer de l’activitat economicofinancera del sector públic local s’ha d’exercir mitjançant
l’exercici  del  control  permanent  i  l’auditoria  pública,  incloent,  en  ambdues,  el  control
d'eficàcia referit en l'article 213 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL).

2. L’article 31 del RCIL estableix que l'òrgan interventor ha d'elaborar un Pla anual de
control  financer  (PACF)  que  recollirà  totes  les  actuacions  de  control  permanent  i
d’auditoria pública a realitzar durant l'exercici. 

El PACF inclourà totes aquelles actuacions que derivin d'una obligació i aquelles que
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anualment  se  seleccionin  sobre  la  base  d'una  anàlisi  de  riscos  consistent  amb  els
objectius que es pretenguin aconseguir, les prioritats establertes per a cada exercici i els
mitjans disponibles.

3.  L’article  32.1.d  del  RCIL  determina  que  amb caràcter  obligatori  es  realitzaran  les
actuacions de control permanent previstes en les normes pressupostàries i reguladores
de la gestió econòmica del sector públic local atribuïdes a l'òrgan interventor. 

4. La disposició addicional tercera de la Llei 9/2013, de 20 de desembre, de Control del
deute comercial del sector públic disposa que les entitats de les administracions públiques
no subjectes a auditoria de comptes hauran d’efectuar anualment els treballs de control
necessaris  per,  mitjançant  tècniques  d’auditoria,  verificar  l’existència  d’obligacions
derivades de despeses realitzades o béns i serveis rebuts pels quals no s’ha produït la
seva imputació pressupostària.

3. CONCLUSIONS

1. La raó de l'existència del compte 413 "Creditors per operacions meritades", que es
defineix  al  pla  general  comptable  com el  compte  creditor  que  recull  les  obligacions
derivades de despeses realitzades o béns i serveis rebuts, per a les que no s'ha produït
la  seva  aplicació  a  pressupost,  sent  procedent  la  mateixa,  en  donar  compliment  al
principi de meritament. 

L'aplicació d'aquest principi implica que, des del punt de vista econòmic-patrimonial, la
imputació temporal de despeses i ingressos s'ha de fer en funció del corrent real de béns
i serveis que els mateixos representen, independentment del corrent monetària.

L'objectiu és reflectir la imatge fidel de l'administració, ja que l'entitat assegura que usant
aquesta norma comptable, es duran les despeses en el període en què hagin ocorregut
els moviments i no el fet generador.

A  més,  cal  tenir  en  compte  que  les  entitats  locals  sotmeten  la  seva  actuació  a  un
pressupost  que  es  constitueix  com a  peça  normativa  bàsica  de  les  mateixes  i  que
representa el marc jurídic i financer, de manera que el registre de les transaccions ha de
realitzar-se no només amb subjecció als principis comptables públics, sinó que ha de
complir amb les normes pressupostàries d'aplicació.

2.  El  compte 413  «Creditors  per  operacions  meritades»  funciona  a  través  dels  seus
divisionaris  atenent  l’origen o la naturalesa de les obligacions.  El  seu saldo,  creditor,
recull les obligacions pendents d’aplicar a pressupost.

La Intervenció General de l’Administració de l’Estat (IGAE) va publicar la nota informativa
1/2019, de data 2 de gener de 2019, en relació a la utilització del compte 413, creant dos
divisionàries,  d’ús opcional:

- 4130 «Creditors per operacions aplicables a pressupost en períodes posteriors».
- 4131 «Creditors per operacions pendents d’aplicar a pressupost».

Aquest  desglossament  distingeix  en funció de si  en el  moment del  meritament  de la
despesa, aquesta és o no és aplicable al pressupost de despeses de l’entitat. A aquests
efectes, es considerarà que una obligació és aplicable al pressupost de despeses quan,
de conformitat amb la normativa pressupostària, ha d’estar pressupostada en el període
en  el  qual  meriti  o  en  algun  període  anterior.  En  canvi,  si  l’obligació  ha  d’estar
pressupostada  en  un  període  posterior  al  del  seu  meritament,  es  considerarà  que
l’obligació no és aplicable al pressupost. 
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Partint  d’aquesta  interpretació,  i  tenint  en compte les recomanacions donades per  la
Intervenció General de la Diputació de Girona en una formació impartida durant el mes
de  març  de  2022,  s’han  desglossat  les  despeses  pendents  d’aplicar  en  funció  del
moment del registre de la factura, de manera que les factures registrades durant l’any
2021  corresponents  a  despeses  meritades  durant  l’any  2021  (o  anteriors)  s’han
comptabilitzat  al  compte  4131  «Creditors  per  operacions  pendents  d’aplicar  a
pressupost»;  i  les  factures  registrades  durant  l’any  2022  corresponents  a  despeses
meritades durant l’any 2021 (o anteriors) s’han comptabilitzat al compte 4130 «Creditors
per operacions aplicables a pressupost en períodes posteriors». 

3.  L’entitat  local  va  iniciar  l’exercici  amb  un  saldo  al  compte  4131  «Creditors  per
operacions pendents d’aplicar a pressupost» de 69.164,78 euros.

Aquest saldo estava format per despeses pendents d’aplicar a pressupost que no van
poder  imputar-se  al  pressupost  de  l’exercici  al  qual  corresponien  (2020  o  anteriors)
bàsicament perquè a final de l’exercici no va haver-hi temps material perquè s’aprovessin
les despeses meritades, tenint en compte el circuit d’aprovació de factures que requereix
conformitat del regidor de l’àrea (en alguns casos, previ informe tècnic de conformitat
amb la prestació), fiscalització prèvia per part de la intervenció i aprovació per part de
l’òrgan competent, en el nostre cas, la Junta de Govern Local. El detall figura a l’Annex 1
– Saldo a 1 de gener del compte 4131.

4.  Durant  l’exercici  2021  es  van  aplicar  a  pressupost,  mitjançant  el  procediment  de
reconeixement  extrajudicial  de  crèdits,  totes  les  despeses  pendents  d’aplicar  a
31.12.2020,  per  import  de  69.164,78  euros.  Es  van  tramitar  els  expedients  de
reconeixement extrajudicial de crèdit números 1/2021 i 2/2021, aprovats per acords del
Ple de dates 4 de març de 2021 i 29 d’abril de 2021, respectivament.  El detall figura a
l’Annex 2 – Despeses imputades al pressupost.

5. Durant l’exercici 2021 es van generar les despeses pendents d’aplicar a pressupost
que  es  detallen  a  l’Annex  3  –  Despeses  pendents  d’aplicar  generades  durant
l’exercici,  per  un  import  de  108.231,77  euros,  que  no  van  poder  imputar-se  al
pressupost de l’exercici al qual corresponien bàsicament perquè a final de l’exercici no va
haver-hi temps material perquè s’aprovessin les despeses meritades (en aquells casos
en què es disposava de la factura), tenint en compte el circuit d’aprovació d’aquestes,
que requereix conformitat del regidor de l’àrea (en alguns casos, previ informe tècnic de
conformitat amb la prestació), fiscalització prèvia per part de la intervenció i aprovació per
part de l’òrgan competent, en el nostre cas, la Junta de Govern Local. En altres casos, no
es disposava a final de l’exercici de la factura o document acreditatiu de la despesa.
Només hi ha un suposit d’impossibilitat d’imputació pressupostària per falta de crèdit, és
el cas d’una comissió per serveis bancaris, per import de 231,36 euros.

6. El saldo a 31 de desembre de 2021 del compte 413 és de 108.231,77 euros, d’acord
amb l’Annex 4 – Saldo a 31 de desembre del compte 413, diferenciant entre el compte
4130  «Creditors  per  operacions  aplicables  a  pressupost  en  períodes  posteriors»
(95.240,07  euros)  del  compte  4131  «Creditors  per  operacions  pendents  d’aplicar  a
pressupost» (12.991,70 euros).

7. Donar compte al Ple de la situació de les despeses pendents d’aplicar a pressupost.

DOCUMENTACIÓ ANNEXA
S'annexa al present informe la documentació que es detalla a continuació:
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 Annex 1 – Saldo a 1 de gener del compte 4131
 Annex 2 – Despeses imputades al pressupost
 Annex 3 – Despeses pendents d’aplicar generades durant l’exercici
 Annex 4 – Saldo a 31 de desembre del compte 413

Annex 1 – Saldo a 1 de gener del compte 4131

Número Factura Import Concepte Aplicació pressupostària

FACT-20-1550 990,99 Escalfador per Escola Pública 3231 212.00

FACT-21-003 286,29
Servei menjador Escola Bressol mes 
desembre 3230 221.05

FACT-21-004 170,00 Servei podòleg mes desembre 3120 227.99

FACT-21-005 82,60 Medicació i castració gat 3110 227.99

FACT-21-014 96,18
Trucades mòbils de 18-11-2020 a 17-
12-2020 9200 222.00

FACT-21-015 91,96
Telèfon Centre Cívic 877909711 
període 18-11-20 a 17-12-20 9240 222.00

FACT-21-018 337,28
Telèfon Escola Pública 877909537 
període 18-11-20 a 17-12-20 3231 222.00

FACT-21-020 739,49
Telèfon ajuntament 877909713 període
18-11-20 a 17-12-20 9200 222.00

FACT-21-021 143,92
Benzina vehicles municipals mes 
desembre 1533 221.03

FACT-21-022 50,00 Castració gat data 19-08-2020 3110 227.99

FACT-21-023 9,90 Serveis veterinaris data 06-08-2020 3110 227.99

FACT-21-024 70,00 Material per reparacions brigada 1533 221.99

FACT-21-025 370,51
Material de serveis per reparacions i 
vestuari brigada 1533 221.99

FACT-21-027 303,29
Subscripció plataforma Gestiona 
període 6/12/2020 a 21/12/2020 9200 206.00

FACT-21-028 196,70
Patates, pollastres i cebes per banc 
d'aliments 2312 480.00

FACT-21-031 193,60 Desembussar desaigües C. Salze 1600 210.00

FACT-21-032 889,47
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
Camp Futbol 3420 221.00

FACT-21-033 217,80
Xarxes Social i notes de premsa 
desembre 9203 226.02

FACT-21-034 332,75 Repartiment felicitació de nadal 9200 226.02

FACT-21-035 163,35 Anunci Nadal Diari 3 de vuit 9200 226.01

FACT-21-037 447,70 Manteniment informàtic mes desembre 9200 216.00

FACT-21-040 1.140,18
Gas natural Escola Pública 01-12-2020 
a 31-12-2020 3231 221.02

FACT-21-041 430,19
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
Urb. Pinatellada 1650 221.00

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

7D
JE

D
SK

M
H

M
Q

Q
Q

D
JC

F2
F6

Q
Q

SL
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
an

ye
re

sd
el

pe
ne

de
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 6
8 

de
 1

23
 



FACT-21-042 284,18
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
Escola Bressol 3230 221.00

FACT-21-043 520,82
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
Aigua Dipòsit Nou 1610 221.00

FACT-21-044 124,60
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
Bombeig JM Caparrós 1610 221.00

FACT-21-045 450,40
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
Carrer Tarragona 1650 221.00

FACT-21-046 319,83
Electricitat 01-12-2020 a 23-12-2020 
Ajuntament 9200 221.00

FACT-21-047 254,10
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
Centre Cívic 9240 221.00

FACT-21-051 157,24 Material d'oficina per Ajuntament 9200 220.00

FACT-21-057 197,05 Servei correus mes desembre 9200 222.01

FACT-21-058 141,12
47,200 kg de pollastre per banc 
d'aliments 2312 480.00

FACT-21-063 122,82
Electricitat 25-10-2020 a 23-12-2020 
Centre Cívic Priorat 9240 221.00

FACT-21-074 1.074,70 Col·locació punt de llum C. La Granja 1650 210.00

FACT-21-079 116,16
Servei instal·lació cartell informatiu de 
ferro 1721 226.02

FACT-21-081 216,40
2 telèfons fixes (terminals) per 
Consultori Mèdic per reforç Covid-19 3120 222.00

FACT-21-082 99,00 2 revisions mèdiques dels treballadors 9200 227.06

FACT-21-083 361,06 Material per reparacions torre de guaita 1533 221.99

FACT-21-084 256,12
Electricitat Escola Pública 01-12-2020 a
31-12-2020 3231 221.00

FACT-21-100 48,93 Material pintura per cementiri 1533 221.99

FACT-21-101 35,66 Material pintura Escola Pública 1533 221.99

FACT-21-102 39,26 Material pintura per Centre Cívic Priorat 1533 221.99

FACT-21-103 32,69 Material pintura per Camp Futbol 1533 221.99

FACT-21-121 591,31 Material enllumenat públic 1650 210.00

FACT-21-137 254,50
Electricitat 30-11-2020 a 28-12-2020 C.
Abad Escarré 1650 221.00

FACT-21-138 165,09
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
Pou Pujolet 1610 221.00

FACT-21-139 416,86
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Av
Marquesa Griny 1650 221.00

FACT-21-140 498,01
Electricitat 15-12-2020 a 31-12-2020 C.
Girasol 1650 221.00

FACT-21-141 27,81
Electricitat 16-12-2020 a 31-12-2020 
Sector B-2 1650 221.00

FACT-21-142 507,68
Electricitat 12-11-2020 a 31-12-2020 
President Lluís Companys 1650 221.00

FACT-21-143 108,57
Electricitat 14-12-2020 a 31-12-2020 
Pou Boscos 1610 221.00

FACT-21-144 418,58
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 
TP-2124 1650 221.00

FACT-21-145 17,30
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 C.
Burgos 1650 221.00
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FACT-21-146 47,95
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 
Local de Joves 9330 221.00

FACT-21-147 25,34
Electricitat 09-12-2020 a 31-12-2020 
Hotel d'Entitats 9201 221.00

FACT-21-148 289,46
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 
TP2124 B-2 1650 221.00

FACT-21-149 24,83
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 
Cementiri 3360 221.00

FACT-21-150 144,73
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 
Passatge Pavelló 1650 221.00

FACT-21-151 28,47
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 
Centre Cívic Saifores 9240 221.00

FACT-21-152 118,23
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 C.
De Dalt 1650 221.00

FACT-21-153 168,18
Electricitat 11-11-2020 a 31-12-2020  
C. Zaragoza 1650 221.00

FACT-21-154 19,75
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 
Pou Regants 1610 221.00

FACT-21-155 381,34
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 
Camí de l'Arboç 1650 221.00

FACT-21-156 125,27
Electricitat 11-11-2020 a 31-12-2020 
Centre Cívic Sant Miquel 9240 221.00

FACT-21-161 42,42
Electricitat 23-12-2020 a 31-12-2020 
Ajuntament 9200 221.00

FACT-21-187
182,87

Electricitat 09-12-2020 a 31-12-2020 
Consultori Mèdic 3120 221.00

FACT-21-188 28,99
Electricitat 28-12-2020 a 31-12-2020 C.
Abad Escarré 1650 221.00

FACT-21-189 81,28
Electricitat 09-12-2020 a 31-12-2020 
Av. Àngel Guimerà 1650 221.00

FACT-21-190 30,59
Electricitat 10-12-2020 a 31-12-2020 
Pista Poliesportiva 3423 221.00

FACT-21-191 38,24
Electricitat  09-12-2020 a 31-12-2020 
Local de Dones 9330 221.00

FACT-21-192 35,59
Electricitat 10-12-2020 a 31-12-2020 
Aigua Dipòsit Torre 1610 221.00

FACT-21-197 80,19
Electricitat 12-12-2020 a 31-12-2020 
Casa Mestre 9330 221.00

FACT-21-198 15,85
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 
Semàfors TP-2124 1531 221.00

FACT-21-245 441,26
Electricitat 16-10-2020 a 11-12-2020 
Piscina 3421 221.00

FACT-21-258 547,57
Electricitat 01-12-2020 a 01-01-2021 C.
Tarragona 1650 221.00

FACT-21-266 362,13
Electricitat 31-10-2020 a 28-12-2020 Av
Marta Mata 1650 221.00

FACT-21-267 607,64
Electricitat 31-10-2020 a 31-12-2020 
Sant Miquel 1650 221.00

FACT-20-1115 2.535,20
Regularització quota recollida residus 
any 2019 1621 227.00

FACT-20-1116 2.714,27
Regularització quota recollida selectiva 
any 2019 1621 227.00
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FACT-20-1117 691,50
Regularització quotes deixalleria 
comarcal any 2019 1621 227.00

FACT-20-0926 4.455,49
Electricitat Escola Pública 27-06-2019 a
01-04-2020 3231 221.00

FACT-20-0927 13.345,70
Electricitat Escola Pública 24-07-2017 a
26-06-2019 3231 221.00

FACT-20-0992 4.076,84
Electricitat 12-10-2016 a 09-02-2017 
Escola Pública 3231 221.00

FACT-21-068 20.772,90 Servei recollida residus desembre 2020 1621 227.00

FACT-20-1558 200,81
Servei còpies Ajuntament i Centre Cívic
26-11-20 a 28-12-21 9200 220.00  9240 220.00

FACT-21-380 302,50 Connexió fibra òptica mes febrer 2016 9200 222,00

FACT-21-423 379,24
Servei menjador Escola Bressol mes 
octubre 2020 3230 221.05

FACT-21-363 109,27 Productes de neteja i altres 2020 9200 221.99

FACT-21-299 -81,28
Electricitat 02-12-2020 a 31-12-2020 
Av. Àngel Guimerà 1650 221.00

FACT-21-300 -86,06
Electricitat 01-12-2020 a 31-12-2020 
Av. Àngel Guimerà 1650 221.00

FACT-21-269 17,17
Electricitat 23-12-2020 a 31-12-2020 
Centre Cívic Priorat 9240 221.00

FACT-21-270 20,62
Electricitat 28-12-2020 a 31-12-2020 Av
Marta Mata 1650 221.00

FACT-21-427 63,84
Electricitat 31-08-2020 a 31-10-2020 C.
Farigola 1650 221.00

FACT-21-430 9,23
Electricitat 12-12-2020 a 31-12-2020 
gimnàs municipal 3422 221.00

FACT-21-387 157,37
Electricitat 11-12-2020 a 31-12-2020 
Piscina 3421 221.00

Annex 2 – Despeses imputades al pressupost

Número Factura Import Concepte
Aplicació

pressupostària

FACT-20-1550 990,99 Escalfador per Escola Pública 3231 212.00

FACT-21-003 286,29 Servei menjador Escola Bressol mes desembre 3230 221.05

FACT-21-004 170,00 Servei podòleg mes desembre 3120 227.99

FACT-21-005 82,60 Medicació i castració gat 3110 227.99

FACT-21-014 96,18 Trucades mòbils de 18-11-2020 a 17-12-2020 9200 222.00

FACT-21-015 91,96
Telèfon Centre Cívic 877909711 període 18-11-20 a
17-12-20 9240 222.00

FACT-21-018 337,28
Telèfon Escola Pública 877909537 període 18-11-
20 a 17-12-20 3231 222.00
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FACT-21-020 739,49
Telèfon ajuntament 877909713 període 18-11-20 a 
17-12-20 9200 222.00

FACT-21-021 143,92 Benzina vehicles municipals mes desembre 1533 221.03

FACT-21-022 50,00 Castració gat data 19-08-2020 3110 227.99

FACT-21-023 9,90 Serveis veterinaris data 06-08-2020 3110 227.99

FACT-21-024 70,00 Material per reparacions brigada 1533 221.99

FACT-21-025 370,51
Material de serveis per reparacions i vestuari 
brigada 1533 221.99

FACT-21-027 303,29
Subscripció plataforma Gestiona període 6/12/2020 
a 21/12/2020 9200 206.00

FACT-21-028 196,70 Patates, pollastres i cebes per banc d'aliments 2312 480.00

FACT-21-031 193,60 Desembussar desaigües C. Salze 1600 210.00

FACT-21-032 889,47 Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Camp Futbol 3420 221.00

FACT-21-033 217,80 Xarxes Social i notes de premsa desembre 9203 226.02

FACT-21-034 332,75 Repartiment felicitació de nadal 9200 226.02

FACT-21-035 163,35 Anunci Nadal Diari 3 de vuit 9200 226.01

FACT-21-037 447,70 Manteniment informàtic mes desembre 9200 216.00

FACT-21-040 1.140,18
Gas natural Escola Pública 01-12-2020 a 31-12-
2020 3231 221.02

FACT-21-041 430,19
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Urb. 
Pinatellada 1650 221.00

FACT-21-042 284,18 Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Escola Bressol 3230 221.00

FACT-21-043 520,82
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Aigua Dipòsit 
Nou 1610 221.00

FACT-21-044 124,60
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Bombeig JM 
Caparrós 1610 221.00

FACT-21-045 450,40
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Carrer 
Tarragona 1650 221.00

FACT-21-046 319,83 Electricitat 01-12-2020 a 23-12-2020 Ajuntament 9200 221.00

FACT-21-047 254,10 Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Centre Cívic 9240 221.00

FACT-21-051 157,24 Material d'oficina per Ajuntament 9200 220.00

FACT-21-057 197,05 Servei correus mes desembre 9200 222.01

FACT-21-058 141,12 47,200 kg de pollastre per banc d'aliments 2312 480.00

FACT-21-063 122,82
Electricitat 25-10-2020 a 23-12-2020 Centre Cívic 
Priorat 9240 221.00

FACT-21-074 1.074,70 Col·locació punt de llum C. La Granja 1650 210.00

FACT-21-079 116,16 Servei instal·lació cartell informatiu de ferro 1721 226.02

FACT-21-081 216,40
2 telèfons fixes (terminals) per Consultori Mèdic per 
reforç Covid-19 3120 222.00

FACT-21-082 99,00 2 revisions mèdiques dels treballadors 9200 227.06

FACT-21-083 361,06 Material per reparacions torre de guaita 1533 221.99

FACT-21-084 256,12 Electricitat Escola Pública 01-12-2020 a 31-12-2020 3231 221.00

FACT-21-100 48,93 Material pintura per cementiri 1533 221.99

FACT-21-101 35,66 Material pintura Escola Pública 1533 221.99

FACT-21-102 39,26 Material pintura per Centre Cívic Priorat 1533 221.99

FACT-21-103 32,69 Material pintura per Camp Futbol 1533 221.99
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FACT-21-121 591,31 Material enllumenat públic 1650 210.00

FACT-21-137 254,50
Electricitat 30-11-2020 a 28-12-2020 C. Abad 
Escarré 1650 221.00

FACT-21-138 165,09 Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Pou Pujolet 1610 221.00

FACT-21-139 416,86
Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 Av Marquesa 
Griny 1650 221.00

FACT-21-140 498,01 Electricitat 15-12-2020 a 31-12-2020 C. Girasol 1650 221.00

FACT-21-141 27,81 Electricitat 16-12-2020 a 31-12-2020 Sector B-2 1650 221.00

FACT-21-142 507,68
Electricitat 12-11-2020 a 31-12-2020 President Lluís
Companys 1650 221.00

FACT-21-143 108,57 Electricitat 14-12-2020 a 31-12-2020 Pou Boscos 1610 221.00

FACT-21-144 418,58 Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 TP-2124 1650 221.00

FACT-21-145 17,30 Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 C. Burgos 1650 221.00

FACT-21-146 47,95 Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 Local de Joves 9330 221.00

FACT-21-147 25,34 Electricitat 09-12-2020 a 31-12-2020 Hotel d'Entitats 9201 221.00

FACT-21-148 289,46 Electricitat 30-11-2020 a 31-12-2020 TP2124 B-2 1650 221.00

FACT-21-149 24,83 Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 Cementiri 3360 221.00

FACT-21-150 144,73
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 Passatge 
Pavelló 1650 221.00

FACT-21-151 28,47
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 Centre Cívic 
Saifores 9240 221.00

FACT-21-152 118,23 Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 C. De Dalt 1650 221.00

FACT-21-153 168,18 Electricitat 11-11-2020 a 31-12-2020  C. Zaragoza 1650 221.00

FACT-21-154 19,75 Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 Pou Regants 1610 221.00

FACT-21-155 381,34
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 Camí de 
l'Arboç 1650 221.00

FACT-21-156 125,27
Electricitat 11-11-2020 a 31-12-2020 Centre Cívic 
Sant Miquel 9240 221.00

FACT-21-161 42,42 Electricitat 23-12-2020 a 31-12-2020 Ajuntament 9200 221.00

FACT-21-187
182,87

Electricitat 09-12-2020 a 31-12-2020 Consultori 
Mèdic 3120 221.00

FACT-21-188 28,99
Electricitat 28-12-2020 a 31-12-2020 C. Abad 
Escarré 1650 221.00

FACT-21-189 81,28
Electricitat 09-12-2020 a 31-12-2020 Av. Àngel 
Guimerà 1650 221.00

FACT-21-190 30,59
Electricitat 10-12-2020 a 31-12-2020 Pista 
Poliesportiva 3423 221.00

FACT-21-191 38,24
Electricitat  09-12-2020 a 31-12-2020 Local de 
Dones 9330 221.00

FACT-21-192 35,59
Electricitat 10-12-2020 a 31-12-2020 Aigua Dipòsit 
Torre 1610 221.00

FACT-21-197 80,19 Electricitat 12-12-2020 a 31-12-2020 Casa Mestre 9330 221.00

FACT-21-198 15,85
Electricitat 13-12-2020 a 31-12-2020 Semàfors TP-
2124 1531 221.00

FACT-21-245 441,26 Electricitat 16-10-2020 a 11-12-2020 Piscina 3421 221.00

FACT-21-258 547,57 Electricitat 01-12-2020 a 01-01-2021 C. Tarragona 1650 221.00

FACT-21-266 362,13 Electricitat 31-10-2020 a 28-12-2020 Av Marta Mata 1650 221.00

FACT-21-267 607,64 Electricitat 31-10-2020 a 31-12-2020 Sant Miquel 1650 221.00
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FACT-20-1115 2.535,20 Regularització quota recollida residus any 2019 1621 227.00

FACT-20-1116 2.714,27 Regularització quota recollida selectiva any 2019 1621 227.00

FACT-20-1117 691,50 Regularització quotes deixalleria comarcal any 2019 1621 227.00

FACT-20-0926 4.455,49 Electricitat Escola Pública 27-06-2019 a 01-04-2020 3231 221.00

FACT-20-0927 13.345,70 Electricitat Escola Pública 24-07-2017 a 26-06-2019 3231 221.00

FACT-20-0992 4.076,84 Electricitat 12-10-2016 a 09-02-2017 Escola Pública 3231 221.00

FACT-21-068 20.772,90 Servei recollida residus desembre 2020 1621 227.00

FACT-20-1558 200,81
Servei còpies Ajuntament i Centre Cívic 26-11-20 a 
28-12-21

9200 220.00  9240 
220.00

FACT-21-380 302,50 Connexió fibra òptica mes febrer 2016 9200 222,00

FACT-21-423 379,24 Servei menjador Escola Bressol mes octubre 2020 3230 221.05

FACT-21-363 109,27 Productes de neteja i altres 2020 9200 221.99

FACT-21-299 -81,28
Electricitat 02-12-2020 a 31-12-2020 Av. Àngel 
Guimerà 1650 221.00

FACT-21-300 -86,06
Electricitat 01-12-2020 a 31-12-2020 Av. Àngel 
Guimerà 1650 221.00

FACT-21-269 17,17
Electricitat 23-12-2020 a 31-12-2020 Centre Cívic 
Priorat 9240 221.00

FACT-21-270 20,62 Electricitat 28-12-2020 a 31-12-2020 Av Marta Mata 1650 221.00

FACT-21-427 63,84 Electricitat 31-08-2020 a 31-10-2020 C. Farigola 1650 221.00

FACT-21-430 9,23
Electricitat 12-12-2020 a 31-12-2020 gimnàs 
municipal 3422 221.00

FACT-21-387 157,37 Electricitat 11-12-2020 a 31-12-2020 Piscina 3421 221.00

Annex 3 – Despeses pendents d’aplicar generades durant l’exercici

Nº Factura Raó Social Import Descripció Aplicació
pressupostària

FACT-21-
406

Gesman  Serveis  de
Manteniment, S.L

368,64 Reforç neteja lavabos Escola Pública
motiu COVID-19 març 2021

3231 227.00

FACT-21-
530

Gesman  Serveis  de
Manteniment, S.L

259,74 Reforç neteja lavabos Escola Pública
motiu COVID-19 abril 2021

3231 227.00

FACT-21-
658

Gesman  Serveis  de
Manteniment, S.L

296,04 Reforç neteja lavabos Escola Pública
motiu COVID-19 maig 2021

3231 227.00

FACT-21-
776

Gesman  Serveis  de
Manteniment, S.L

78,24 Reforç neteja lavabos Escola Pública
motiu COVID-19 juny 2021

3231 227.00

FACT-21-
1131

Inspecció  Reparació  i
Neteja de Canonades, S.L

290,40 Desembussar  canonada  C.  Mestre
Güell

1600 210.00

FACT-21-
1503

Correos, S.A 273,70 Servei  de  correus  mes  novembre
2021

9200 222.01

FACT-21-
1546

Novatilu, SLU 11.193,58 Subministrament  de  llumeneres
d’eficiència energètica a Sant Miquel,
Saifores  i  altres  zones  del  terme
municipal

1650 639.00

FACT-22-
0001

Telefónica Móviles España,
S.A.U

123,19 Trucades mòbils període 18/11/2021
a 17/12/2021

9200 222.00

FACT-22-
0002

Telefónica  de  España,
S.A.U

298,87 Telèfon  Escola  Pública  i  telèfons
mòbils  18/11/2021  a  17/12/2021

3231 222.00 
9200 222.00
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877909537

FACT-22-
0004

Telefónica  de  España,
S.A.U

93,17 Telèfon Centre Cívic 18-11-21 A 17-
12-21 877909711

9240 222.00

FACT-22-
0006

Telefónica  de  España,
S.A.U

712,69 Telèfon  Ajuntament  18/11/2021  a
17/12/2021 877909713

9200 222.00

FACT-22-
0008

Cruz Roja Española 24,50 Servei  teleassistència  domiciliària
mes desembre 2021

2312 465.03

FACT-22-
0009

Cruz Roja Española 176,00 Servei  teleassistència  domiciliària
mes desembre 2021

2312 465.03

FACT-22-
0010

Maria Teresa Gallardo Blavi 577,82 Miniparc Nadalenc data 29-12-2021 3340 226.09

FACT-22-
0011

Maria Teresa Gallardo Blavi 147,83 Taller  de  manualitats  i  contacontes
data 23-12-2021

3340 226.09

FACT-22-
0014

3Bien Vets, S.L 1.016,22 Serveis  veterinaris  colònies  de  gats
mes desembre 2021

3110 227.99

FACT-22-
0016

Publicacions Penedès, S.A 163,35 Felicitació de nadal en diari 3 de vuit 9200 226.01

FACT-22-
0017

Autocars Izaro, S.A 1.541,57 Liquidació  4rt  quadrimestre  línia
transport regular Banyeres

4412 223.00

FACT-22-
0018

Juan José Parejo Segura 11,00 2 entrepans i beguda per indigent 2312 480.00

FACT-21-
0019

Hidro Tarraco, S.A -268,17 Abonament  material  de  serveis  per
brigada

1533 221.99

FACT-22-
0020

Hidro Tarraco, S.A 186,40 Material per avaries aigua 1610 210.00

FACT-22-
0021

Hidro Tarraco, S.A -94,08 Abonament material avaries aigua 1610 210.00

FACT-22-
0022

Hidro Tarraco, S.A 268,17 Material  de  serveis  per  reparacions
brigada

1533 221.99

FACT-22-
0023

SyG, S.A 135,42 100 metres de cable per megafonia
plaça de l’Om

9200 636.00

FACT-22-
0024

Ferreteria Jaume, S.A 362,17 Material de serveis per brigada 1533 221.99

FACT-22-
0025

La Fura Continguts, S.C.C.L 211,75 Felicitació de nadal en la Fura 9200 226.01

FACT-22-
0026

Consorci  d’Aigües  de
Tarragona

7.209,03 Subministrament  aigua  CAT  mes
desembre 2021

1610 221.01

FACT-22-
0028

AN Connect 05, S.L 196,87 Canal  SIP  i  tarifa  plana  mes
desembre 2021

9200 222.00

FACT-22-
0031

Obres  i  Serveis  Martinez
Arlandès, S.L

14.423,21 Paviment  de  formigó  pista
poliesportiva Camí de l’Arboç

3423 622.03

FACT-22-
0032

Lyreco España, S.A.U 289,57 Pissarra magnètica pel Centre Cívic 9240 625.07

FACT-22-
0033

Lyreco España, S.A.U 96,28 Material d’oficina pel Centre Cívic 9240 220.00

FACT-22-
0034

Lyreco España, S.A.U 7,50 Material d’oficina per l’Escola Bressol 3230 220.00

FACT-22-
0035

Lyreco España, S.A.U 4,96 Material d’oficina pel Centre Cívic 9240 220.00

FACT-22–
0036

Lyreco España, S.A.U 272,72 Material d’oficina pel Centre Cívic 9240 220.00

FACT-22-
0037

Endesa Energia, S.A.U 53,41 Electricitat  09/11/2021 a 12/12/2021
Pista Poliesportiva

3423 221.00

FACT-22- Endesa Energia, S.A.U 58,87 Electricitat  10/11/2021 a 13/12/2021 9330 221.00
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0038 Local de Joves

FACT-22-
0039

Endesa Energia, S.A.U 137,27 Electricitat  08/11/2021 a 16/12/2021
Consultori Mèdic

3120 221.00

FACT-22-
0040

Endesa Energia, S.A.U 117,26 Electricitat  11/10/2021 a 17/12/2021
C. Saragossa

1650 221.00

FACT-22-
0041

Endesa Energia, S.A.U 38,85 Electricitat  31/10/2021 a 30/11/2021
AP Sector B-2

1650 221.00

FACT-22-
0042

Endesa Energia, S.A.U 72,33 Electricitat  24/10/2021 a 24/12/2021
Centre Cívic Priorat

9240 221.00

FACT-22-
0043

Endesa Energia, S.A.U 501,00 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Camp de Futbol

3420 221.00

FACT-22-
0044

Endesa Energia, S.A.U 1.461,25 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Pou Pinatellada

1610 221.00

FACT-22-
0045

Endesa Energia, S.A.U 378,10 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Aigua Dipòsit Torre

1610 221.00

FACT-22-
0046

Endesa Energia, S.A.U 166,07 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
C. Abad Escarré

1650 221.00

FACT-22-
0047

Endesa Energia, S.A.U 227,10 Electricitat  31/10/2021 a 31/12/2021
Av Marta Mata

1650 221.00

FACT-22-
0048

Endesa Energia, S.A.U 89,24 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
TP 2124 UA B-2

1650 221.00

FACT-22-
0049

Endesa Energia, S.A.U 54,68 Electricitat  31/10/2021 a 31/12/2021
C. Farigola

1650 221.00

FACT-22-
0050

Materials de Construcció JP
Santa Oliva

35,94 Materials  de  serveis  per  la  brigada
municipal

1533 221.99

FACT-22-
0051

ECO BP, S,L 21.444,20 Servei  recollida  residus  mes
desembre 2021

1621 227.00

FACT-22-
0052

ECO BP, S,L 586,80 Servei  recollida  selectiva  mes
desembre 2021

1621 227.00

FACT-22-
0053

ECO BP, S,L 2.085,01 Servei  deixalleria  comarcal  mes
desembre 2021

1621 227.00

FACT-22-
0054

Endesa Energia, S.A.U 59,15 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Av Àngel Guimerà

1650 221.00

FACT-22-
0055

Endesa Energia, S.A.U 249,72 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Ajuntament

9200 221.00

FACT-22-
0056

Endesa Energia, S.A.U 193,77 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Centre Cívic

9240 221.00

FACT-22-
0057

Endesa Energia, S.A.U 312,42 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Casc Camí Tancat

1650 221.00

FACT-22-
0058

Endesa Energia, S.A.U 261,43 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Av Marquesa Griny

1650 221.00

FACT-22-
0059

Endesa Energia, S.A.U 159,27 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Escola Bressol

3230 221.00

FACT-22-
0063

Desenvolupament  i  Estudi
d'Arquitectura P-10, S.L.P

423,50 Assessorament  tècnic  en  matèria
d’urbanisme mes desembre 2021

9200 227.06

FACT-22-
0064

Hidro Tarraco, S.A 173,51 Material per avaries aigua 1610 210.00

FACT-22-
0066

Correos, S.A 235,00 Servei  de  correus  mes  desembre
2021

9200 222.01

FACT-22-
0067

Alumbrados Viarios, SA 3.389,51 Instal·lació de llumeneres d’eficiència
energètica a Sant Miquel, Saifores i
altres zones del terme municipal

1650 639.00

FACT-22-
0070

Materials de Construcció JP
Santa Oliva

99,95 Materials  de  serveis  per  la  brigada
municipal

1533 221.99
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FACT-22-
0071

Materials de Construcció JP
Santa Oliva

134,92 Materials  de  serveis  per  la  brigada
municipal

1533 221.99

FACT-22-
0072

Plana  Fàbrega  Tarragona,
S.L

191,98 Teclat  i  antena  alarma  Pou  Camí
Llorenç

1610 227.01

FACT-22-
0074

Preving Consultores, S.L.U 462,00 12  reconeixements  mèdics  pels
treballadors

9200 227.06

FACT-22-
0081

Ute Fornell i Aberalia 2.949,38 Elaboració  i  presentació  obligacions
Ministeri d’Hisenda 4rt trimestre 2021

9200 227.06

FACT-21-
0084

Naturgy Iberia, S.A 1.222,98 Gas  natural  Escola  Pública
01/12/2021 a 31/12/2021

3231 221.02

FACT-22-
0085

ECO BP, S,L 2.569,05 Servei  recollida  fracció  vegetal  mes
desembre 2021

1621 227.00

FACT-22-
0086

Lyreco España, S.A.U -56,27 Agendes per personal Ajuntament 9200 220.00

FACT-22-
0097

Maria  Merced  Rovira
Garbayo  Registro  de  la
Propiedad del Vendrell I

21,83 Notes simples finques 520 i 2891 9200 226.04

FACT-22-
0121

Josep M Campanera Alsina 2.220,00 Projecte  digitalització  sistema
abastament  del  servei  d'aigües  del
municipi

1610 227.06

FACT-22-
0132

Arval Service Lease, S.A.U 375,00 Rènting Ford Transit mes desembre 1533 204.00

FACT-22-
0138

Obres  I  Serveis  Martínez
Arlandès, S.L

16.331,78 Arranjament  vorera  C.  Alcalà  de
Henares

1532 619.00

FACT-22-
0154

Endesa Energia, S.A.U 40,17 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
AP Sector B-2

1650 221.00

FACT-22-
0155

Endesa Energia, S.A.U 589,15 Electricitat  31/05/2021 a 30/06/2021
C. Tarragona

1650 221.00

FACT-22-
0156

Endesa Energia, S.A.U 354,66 Electricitat  31/10/2021 a 31/12/2021
Sant Miquel

1650 221.00

FACT-22-
0157

Endesa Energia, S.A.U 597,57 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Pou Pujolet

1610 221.00

FACT-22-
0160

Espai Lleure Divertalia, S.L 770,00 Servei menjador Escola Bressol mes
novembre 2021

3230 221.05

FACT-22-
0161

Espai Lleure Divertalia, S.L 438,90 Servei menjador Escola Bressol mes
desembre 2021

3230 221.05

FACT-22-
0164

Naturgy Iberia, S.A 499,66 Consum  gas  Escola  Pública
28/09/2021 a 31/10/2021

3231 221.02

FACT-22-
0165

Naturgy Iberia, S.A 1.639,97 Consum  gas  Escola  Pública
31/10/2021 a 29/11/2021

3231 221.02

FACT-22-
0166

Naturgy Iberia, S.A 1.450,86 Consum  gas  Escola  Pública
29/11/2021 a 20/12/2021

3231 221.02

FACT-22-
0272

Endesa Energia, S.A.U 37,47 Electricitat  31/5/2021  a  9/6/2021
piscina municipal

3421 221.00

FACT-22-
0273

Endesa Energia, S.A.U 83,79 Electricitat  9/6/2021  a  30/6/2021
piscina municipal

3421 221.00

FACT-22-
0274

Endesa Energia, S.A.U 168,44 Electricitat  30/6/2021  a  10/8/2021
piscina municipal

3421 221.00

FACT-22-
0276

Endesa Energia, S.A.U 206,78 Electricitat  10/8/2021  a  5/10/2021
piscina municipal

3421 221.00

FACT-22-
0286

Endesa Energia, S.A.U 261,12 Electricitat  31/5/21  a  30/6/2021
Urbanització Pinetellada

1650 221.00

FACT-22-
0287

Endesa Energia, S.A.U -243,69 Electricitat  31/5/21  a  9/6/2021
Urbanització Pinetellada

1650 221.00

FACT-22- Endesa Energia, S.A.U 59,91 Electricitat  31/10/2021 a 30/11/2021 1610 221.00
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0294 Bombeig JM Caparrós

FACT-22-
0296

Endesa Energia, S.A.U 61,72 Electricitat  30/11/2021 a 31/12/2021
Bombeig JM Caparrós

1610 221.00

FACT-22-
0312

Endesa Energia, S.A.U 9,81 Electricitat  12/5/2021  a  31/5/2021
Gimnàs municipal

3422 221.00

FACT-22-
0313

Endesa Energia, S.A.U -62,13 Electricitat  8/3/2021  a  12/5/2021
Gimnàs municipal

3422 221.00

FACT-22-
0314

Endesa Energia, S.A.U -19,42 Electricitat  12/5/2021  a  31/5/2021
Gimnàs municipal

3422 221.00

FACT-22-
0315

Endesa Energia, S.A.U 33,75 Electricitat  8/3/2021  a  12/5/2021
Gimnàs municipal

3422 221.00

FACT-22-
0329

Endesa Energia, S.A.U -28,22 Electricitat  30/6/2021  a  12/9/2021
Gimnàs municipal

3422 221.00

FACT-22-
0333

Endesa Energia, S.A.U -11,26 Electricitat  31/5/2021  a  30/6/2021
Gimnàs municipal

3422 221.00

FACT-22-
0362

Endesa Energia, S.A.U -16,49 Electricitat  12/9/2021  a  8/11/2021
Gimnàs municipal

3422 221.00

FACT-22-
0433

Espublico Servicios  para la
Administración, SA

642,28 Serveis plataforma Gestiona període
8/8/2019 a 7/9/2019

9200 206.00

S/N Caixabank 231,36 Comissió per serveis bancaris 9340 359.00

Annex 4 – Saldo a 31 de desembre del compte 413

Nº Factura Raó Social Import Descripció Aplicació
pressupostària

Compte PGCP

FACT-21-
406

Gesman  Serveis  de
Manteniment, S.L

368,64 Reforç  neteja  lavabos
Escola  Pública  motiu
COVID-19 març 2021

3231 227.00 4131

FACT-21-
530

Gesman  Serveis  de
Manteniment, S.L

259,74 Reforç  neteja  lavabos
Escola  Pública  motiu
COVID-19 abril 2021

3231 227.00 4131

FACT-21-
658

Gesman  Serveis  de
Manteniment, S.L

296,04 Reforç  neteja  lavabos
Escola  Pública  motiu
COVID-19 maig 2021

3231 227.00 4131

FACT-21-
776

Gesman  Serveis  de
Manteniment, S.L

78,24 Reforç  neteja  lavabos
Escola  Pública  motiu
COVID-19 juny 2021

3231 227.00 4131

FACT-21-
1131

Inspecció  Reparació  i
Neteja de Canonades, S.L

290,40 Desembussar
canonada  C.  Mestre
Güell

1600 210.00 4131

FACT-21-
1503

Correos, S.A 273,70 Servei de correus mes
novembre 2021

9200 222.01 4131

FACT-21-
1546

Novatilu, SLU 11.193,58 Subministrament  de
llumeneres d’eficiència
energètica  a  Sant
Miquel,  Saifores  i
altres zones del terme
municipal

1650 639.00 4131

S/N Caixabank 231,36 Comissió  per  serveis
bancaris

9340 359.00 4131

FACT-22- Telefónica  Móviles 123,19 Trucades  mòbils 9200 222.00 4130
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0001 España, S.A.U període  18/11/2021  a
17/12/2021

FACT-22-
0002

Telefónica  de  España,
S.A.U

298,87 Telèfon Escola Pública
i  telèfons  mòbils
18/11/2021  a
17/12/2021
877909537

3231 222.00 
9200 222.00

4130

FACT-22-
0004

Telefónica  de  España,
S.A.U

93,17 Telèfon  Centre  Cívic
18-11-21  A  17-12-21
877909711

9240 222.00 4130

FACT-22-
0006

Telefónica  de  España,
S.A.U

712,69 Telèfon  Ajuntament
18/11/2021  a
17/12/2021
877909713

9200 222.00 4130

FACT-22-
0008

Cruz Roja Española 24,50 Servei  teleassistència
domiciliària  mes
desembre 2021

2312 465.03 4130

FACT-22-
0009

Cruz Roja Española 176,00 Servei  teleassistència
domiciliària  mes
desembre 2021

2312 465.03 4130

FACT-22-
0010

Maria  Teresa  Gallardo
Blavi

577,82 Miniparc  Nadalenc
data 29-12-2021

3340 226.09 4130

FACT-22-
0011

Maria  Teresa  Gallardo
Blavi

147,83 Taller de manualitats i
contacontes  data  23-
12-2021

3340 226.09 4130

FACT-22-
0014

3Bien Vets, S.L 1.016,22 Serveis  veterinaris
colònies  de  gats  mes
desembre 2021

3110 227.99 4130

FACT-22-
0016

Publicacions  Penedès,
S.A

163,35 Felicitació de nadal en
diari 3 de vuit

9200 226.01 4130

FACT-22-
0017

Autocars Izaro, S.A 1.541,57 Liquidació  4rt
quadrimestre  línia
transport  regular
Banyeres

4412 223.00 4130

FACT-22-
0018

Juan José Parejo Segura 11,00 2 entrepans  i  beguda
per indigent

2312 480.00 4130

FACT-21-
0019

Hidro Tarraco, S.A -268,17 Abonament  material
de serveis per brigada

1533 221.99 4130

FACT-22-
0020

Hidro Tarraco, S.A 186,40 Material  per  avaries
aigua

1610 210.00 4130

FACT-22-
0021

Hidro Tarraco, S.A -94,08 Abonament  material
avaries aigua

1610 210.00 4130

FACT-22-
0022

Hidro Tarraco, S.A 268,17 Material de serveis per
reparacions brigada

1533 221.99 4130

FACT-22-
0023

SyG, S.A 135,42 100  metres  de  cable
per  megafonia  plaça
de l’Om

9200 636.00 4130

FACT-22-
0024

Ferreteria Jaume, S.A 362,17 Material de serveis per
brigada

1533 221.99 4130

FACT-22-
0025

La  Fura  Continguts,
S.C.C.L

211,75 Felicitació de nadal en
la Fura

9200 226.01 4130

FACT-22-
0026

Consorci  d’Aigües  de
Tarragona

7.209,03 Subministrament
aigua  CAT  mes
desembre 2021

1610 221.01 4130

FACT-22-
0028

AN Connect 05, S.L 196,87 Canal  SIP  i  tarifa
plana  mes  desembre
2021

9200 222.00 4130

FACT-22- Obres  i  Serveis  Martinez 14.423,21 Paviment  de  formigó 3423 622.03 4130
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0031 Arlandès, S.L pista  poliesportiva
Camí de l’Arboç

FACT-22-
0032

Lyreco España, S.A.U 289,57 Pissarra magnètica pel
Centre Cívic

9240 625.07 4130

FACT-22-
0033

Lyreco España, S.A.U 96,28 Material  d’oficina  pel
Centre Cívic

9240 220.00 4130

FACT-22-
0034

Lyreco España, S.A.U 7,50 Material  d’oficina  per
l’Escola Bressol

3230 220.00 4130

FACT-22-
0035

Lyreco España, S.A.U 4,96 Material  d’oficina  pel
Centre Cívic

9240 220.00 4130

FACT-22–
0036

Lyreco España, S.A.U 272,72 Material  d’oficina  pel
Centre Cívic

9240 220.00 4130

FACT-22-
0037

Endesa Energia, S.A.U 53,41 Electricitat  09/11/2021
a  12/12/2021  Pista
Poliesportiva

3423 221.00 4130

FACT-22-
0038

Endesa Energia, S.A.U 58,87 Electricitat  10/11/2021
a 13/12/2021 Local de
Joves

9330 221.00 4130

FACT-22-
0039

Endesa Energia, S.A.U 137,27 Electricitat  08/11/2021
a  16/12/2021
Consultori Mèdic

3120 221.00 4130

FACT-22-
0040

Endesa Energia, S.A.U 117,26 Electricitat  11/10/2021
a  17/12/2021  C.
Saragossa

1650 221.00 4130

FACT-22-
0041

Endesa Energia, S.A.U 38,85 Electricitat  31/10/2021
a  30/11/2021  AP
Sector B-2

1650 221.00 4130

FACT-22-
0042

Endesa Energia, S.A.U 72,33 Electricitat  24/10/2021
a  24/12/2021  Centre
Cívic Priorat

9240 221.00 4130

FACT-22-
0043

Endesa Energia, S.A.U 501,00 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  Camp
de Futbol

3420 221.00 4130

FACT-22-
0044

Endesa Energia, S.A.U 1.461,25 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  Pou
Pinatellada

1610 221.00 4130

FACT-22-
0045

Endesa Energia, S.A.U 378,10 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  Aigua
Dipòsit Torre

1610 221.00 4130

FACT-22-
0046

Endesa Energia, S.A.U 166,07 Electricitat  30/11/2021
a 31/12/2021 C. Abad
Escarré

1650 221.00 4130

FACT-22-
0047

Endesa Energia, S.A.U 227,10 Electricitat  31/10/2021
a 31/12/2021 Av Marta
Mata

1650 221.00 4130

FACT-22-
0048

Endesa Energia, S.A.U 89,24 Electricitat  30/11/2021
a 31/12/2021 TP 2124
UA B-2

1650 221.00 4130

FACT-22-
0049

Endesa Energia, S.A.U 54,68 Electricitat  31/10/2021
a  31/12/2021  C.
Farigola

1650 221.00 4130

FACT-22-
0050

Materials  de  Construcció
JP Santa Oliva

35,94 Materials  de  serveis
per  la  brigada
municipal

1533 221.99 4130

FACT-22-
0051

ECO BP, S,L 21.444,20 Servei  recollida
residus mes desembre
2021

1621 227.00 4130

FACT-22- ECO BP, S,L 586,80 Servei  recollida 1621 227.00 4130
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0052 selectiva  mes
desembre 2021

FACT-22-
0053

ECO BP, S,L 2.085,01 Servei  deixalleria
comarcal  mes
desembre 2021

1621 227.00 4130

FACT-22-
0054

Endesa Energia, S.A.U 59,15 Electricitat  30/11/2021
a 31/12/2021 Av Àngel
Guimerà

1650 221.00 4130

FACT-22-
0055

Endesa Energia, S.A.U 249,72 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021
Ajuntament

9200 221.00 4130

FACT-22-
0056

Endesa Energia, S.A.U 193,77 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  Centre
Cívic

9240 221.00 4130

FACT-22-
0057

Endesa Energia, S.A.U 312,42 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  Casc
Camí Tancat

1650 221.00 4130

FACT-22-
0058

Endesa Energia, S.A.U 261,43 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  Av
Marquesa Griny

1650 221.00 4130

FACT-22-
0059

Endesa Energia, S.A.U 159,27 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  Escola
Bressol

3230 221.00 4130

FACT-22-
0063

Desenvolupament i Estudi
d'Arquitectura P-10, S.L.P

423,50 Assessorament  tècnic
en  matèria
d’urbanisme  mes
desembre 2021

9200 227.06 4130

FACT-22-
0064

Hidro Tarraco, S.A 173,51 Material  per  avaries
aigua

1610 210.00 4130

FACT-22-
0066

Correos, S.A 235,00 Servei de correus mes
desembre 2021

9200 222.01 4130

FACT-22-
0067

Alumbrados Viarios, SA 3.389,51 Instal·lació  de
llumeneres d’eficiència
energètica  a  Sant
Miquel,  Saifores  i
altres zones del terme
municipal

1650 639.00 4130

FACT-22-
0070

Materials  de  Construcció
JP Santa Oliva

99,95 Materials  de  serveis
per  la  brigada
municipal

1533 221.99 4130

FACT-22-
0071

Materials  de  Construcció
JP Santa Oliva

134,92 Materials  de  serveis
per  la  brigada
municipal

1533 221.99 4130

FACT-22-
0072

Plana Fàbrega Tarragona,
S.L

191,98 Teclat i antena alarma
Pou Camí Llorenç

1610 227.01 4130

FACT-22-
0074

Preving  Consultores,
S.L.U

462,00 12  reconeixements
mèdics  pels
treballadors

9200 227.06 4130

FACT-22-
0081

Ute Fornell i Aberalia 2.949,38 Elaboració  i
presentació
obligacions  Ministeri
d’Hisenda 4rt trimestre
2021

9200 227.06 4130

FACT-21-
0084

Naturgy Iberia, S.A 1.222,98 Gas  natural  Escola
Pública  01/12/2021  a
31/12/2021

3231 221.02 4130

FACT-22-
0085

ECO BP, S,L 2.569,05 Servei recollida fracció
vegetal mes desembre
2021

1621 227.00 4130
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FACT-22-
0086

Lyreco España, S.A.U -56,27 Agendes per  personal
Ajuntament

9200 220.00 4130

FACT-22-
0097

Maria  Merced  Rovira
Garbayo  Registro  de  la
Propiedad del Vendrell I

21,83 Notes simples finques
520 i 2891

9200 226.04 4130

FACT-22-
0121

Josep  M  Campanera
Alsina

2.220,00 Projecte  digitalització
sistema  abastament
del servei d'aigües del
municipi

1610 227.06 4130

FACT-22-
0132

Arval  Service  Lease,
S.A.U

375,00 Rènting  Ford  Transit
mes desembre

1533 204.00 4130

FACT-22-
0138

Obres  I  Serveis  Martínez
Arlandès, S.L

16.331,78 Arranjament vorera C.
Alcalà de Henares

1532 619.00 4130

FACT-22-
0154

Endesa Energia, S.A.U 40,17 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  AP
Sector B-2

1650 221.00 4130

FACT-22-
0155

Endesa Energia, S.A.U 589,15 Electricitat  31/05/2021
a  30/06/2021  C.
Tarragona

1650 221.00 4130

FACT-22-
0156

Endesa Energia, S.A.U 354,66 Electricitat  31/10/2021
a  31/12/2021  Sant
Miquel

1650 221.00 4130

FACT-22-
0157

Endesa Energia, S.A.U 597,57 Electricitat  30/11/2021
a  31/12/2021  Pou
Pujolet

1610 221.00 4130

FACT-22-
0160

Espai  Lleure  Divertalia,
S.L

770,00 Servei  menjador
Escola  Bressol  mes
novembre 2021

3230 221.05 4130

FACT-22-
0161

Espai  Lleure  Divertalia,
S.L

438,90 Servei  menjador
Escola  Bressol  mes
desembre 2021

3230 221.05 4130

FACT-22-
0164

Naturgy Iberia, S.A 499,66 Consum  gas  Escola
Pública  28/09/2021  a
31/10/2021

3231 221.02 4130

FACT-22-
0165

Naturgy Iberia, S.A 1.639,97 Consum  gas  Escola
Pública  31/10/2021  a
29/11/2021

3231 221.02 4130

FACT-22-
0166

Naturgy Iberia, S.A 1.450,86 Consum  gas  Escola
Pública  29/11/2021  a
20/12/2021

3231 221.02 4130

FACT-22-
0272

Endesa Energia, S.A.U 37,47 Electricitat 31/5/2021 a
9/6/2021  piscina
municipal

3421 221.00 4130

FACT-22-
0273

Endesa Energia, S.A.U 83,79 Electricitat  9/6/2021  a
30/6/2021  piscina
municipal

3421 221.00 4130

FACT-22-
0274

Endesa Energia, S.A.U 168,44 Electricitat 30/6/2021 a
10/8/2021  piscina
municipal

3421 221.00 4130

FACT-22-
0276

Endesa Energia, S.A.U 206,78 Electricitat 10/8/2021 a
5/10/2021  piscina
municipal

3421 221.00 4130

FACT-22-
0286

Endesa Energia, S.A.U 261,12 Electricitat  31/5/21  a
30/6/2021
Urbanització
Pinetellada

1650 221.00 4130

FACT-22-
0287

Endesa Energia, S.A.U -243,69 Electricitat  31/5/21  a
9/6/2021  Urbanització
Pinetellada

1650 221.00 4130
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FACT-22-
0294

Endesa Energia, S.A.U 59,91 Electricitat  31/10/2021
a 30/11/2021 Bombeig
JM Caparrós

1610 221.00 4130

FACT-22-
0296

Endesa Energia, S.A.U 61,72 Electricitat  30/11/2021
a 31/12/2021 Bombeig
JM Caparrós

1610 221.00 4130

FACT-22-
0312

Endesa Energia, S.A.U 9,81 Electricitat 12/5/2021 a
31/5/2021  Gimnàs
municipal

3422 221.00 4130

FACT-22-
0313

Endesa Energia, S.A.U -62,13 Electricitat  8/3/2021  a
12/5/2021  Gimnàs
municipal

3422 221.00 4130

FACT-22-
0314

Endesa Energia, S.A.U -19,42 Electricitat 12/5/2021 a
31/5/2021  Gimnàs
municipal

3422 221.00 4130

FACT-22-
0315

Endesa Energia, S.A.U 33,75 Electricitat  8/3/2021  a
12/5/2021  Gimnàs
municipal

3422 221.00 4130

FACT-22-
0329

Endesa Energia, S.A.U -28,22 Electricitat 30/6/2021 a
12/9/2021  Gimnàs
municipal

3422 221.00 4130

FACT-22-
0333

Endesa Energia, S.A.U -11,26 Electricitat 31/5/2021 a
30/6/2021  Gimnàs
municipal

3422 221.00 4130

FACT-22-
0362

Endesa Energia, S.A.U -16,49 Electricitat 12/9/2021 a
8/11/2021  Gimnàs
municipal

3422 221.00 4130

FACT-22-
0433

Espublico  Servicios  para
la Administración, SA

642,28 Serveis  plataforma
Gestiona  període
8/8/2019 a 7/9/2019

9200 206.00 4130

Expedient 484/2022. Donar compte de l'informe resum del resultat del control 
intern de l'exercici 2021

Es dona compte de l’informe d’intervenció número 2022-0086, de data 29 d’abril de 2022,
amb el següent contingut literal:

«INFORME D’INTERVENCIÓ 

Títol: Informe-resum resultat del control intern de l’exercici 2021
Tipus: Preceptiu

Identificació del responsable:
Immaculada Rocio Santos Cuellas, secretària interventora tresorera accidental

1. INTRODUCCIÓ

D’acord amb l’art. 4.1 del Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual s’aprova el
règim jurídic dels Funcionaris d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional,
dins  del  control  intern  de  la  gestió  economicofinancera  i  pressupostaria  s’haurà
d’informar  en  matèria  economicofinancera  i  pressupostària  d’allò  que  estableixi  la
normativa  específica.  Per  la  qual  cosa,  s’emet  el  present  informe  fonamentat  en  la
legislació i normativa següent:
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L’article 37 Reial decret  424/2017, de 28 d'abril, pel qual es regula el Règim jurídic del
control intern en les entitats del sector públic local disposa que l'òrgan interventor ha
d'elaborar amb caràcter anual i amb ocasió de l’aprovació del Compte general, l’informe
resum dels resultats del control intern.

Aquest  informe  resum serà  tramès  al  Ple,  mitjançant  el  President  i  a  la  Intervenció
General de l’Administració de l’estat durant el primer quadrimestre de l’any i contindrà els
resultats  més  significatius  derivats  de  les  actuacions  del  control  financer  i  la  funció
interventora realitzades durant l’exercici anterior.

L’article 38.4 del mateix RD estableix que en la remissió anual a la Intervenció General
de  l’Administració  de  l’Estat  de  l’informe  resum  dels  resultats  del  control  intern,
s’informarà també sobre la correcció de les debilitats posades de manifest.

La Resolució de 2 d’abril de 2020, de la Intervenció General de l’Administració de l‘Estat,
estableix les instruccions a les quals s’haurà d’ajustar el contingut, l’estructura i format de
l’informe resum.

1. L’òrgan interventor ha informat de la necessitat d’elaborar l’informe resum anual de les
principals actuacions del control intern de l’exercici 2021 de l’Ajuntament de Banyeres del
Penedès (ens matriu i organisme autònom Fundació Josep Cañas).

2. L’entitat local aplica el règim general de control intern.

3. Previ informe de l’òrgan interventor i a proposta del President, el Ple va acordar el
règim de fiscalització  i  intervenció  limitada prèvia  de despeses i  la  presa de raó  en
comptabilitat d’ingressos.

2. ABAST DE L’INFORME RESUM

Durant l’exercici s’ha realitzat:

 Un informe d’objeccions, en exercici de la funció interventora. 
 Vuit informes d’omissió de la funció interventora.
 Les següents actuacions de control permanent, de caràcter obligatori i potestatiu:

1. Auditoria de sistemes per verificar els registres comptables de factures.
2. Informe d’avaluació del compliment de la normativa en matèria de      morositat.
3.  Verificació  de l’existència  d’obligacions  derivades  de  despeses  realitzades  o  béns
realitzats o béns i serveis rebuts sense imputació pressupostària.
4.  Informe  sobre  la  contractació  menor,  la  pròrroga  dels  contractes  i  la  liquidació  i
recaptació d’ingressos d’ICIO i taxa urbanística. 
5. Auditoria de comptes a l’organisme autònom Fundació Josep Cañas.

L’òrgan interventor ha de comptar amb un model  de control  eficaç i  per fer-ho s’han
d’habilitar els mitjans necessaris i suficients.  Aquesta Intervenció posa de manifest que
per a l’exercici del control intern de l’exercici 2021 no ha disposat dels suficients mitjans
disponibles per a dur-lo a terme degut a la manca de personal adscrit i especialitzat en
tasques de control  intern,  la  qual  cosa ha dificultat  l’execució complerta de totes les
actuacions de control previstes al Pla Anual de Control Financer aprovat per l’exercici.
Tot i així, s’ha assolit un nivell de compliment satisfactori.

3. CONCLUSIONS I RECOMANACIONS

3.1.  Funció Interventora
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3.1.1. Ingressos:

En haver estat adoptat, mitjançant acord del Ple de data 19 de juliol de 2018, el sistema
de fiscalització prèvia limitada, substituint la fiscalització prèvia de drets per la inherent a
la presa de raó en comptabilitat i per actuacions de comprovacions  posteriors mitjançant
la  utilització  de  tècniques  de  mostreig  o  auditoria,  la  funció  interventora  en  matèria
d'ingressos queda d’alguna manera desvirtuada, per la qual cosa requereix un control
financer posterior d'ingressos.

Tot i l’adopció del règim de fiscalització prèvia de drets per la inherent presa de raó en
comptabilitat, a l’hora de comptabilitzar els ingressos es fa la comprovació i adequació de
la seva procedència,  amb indicació de si  són afectats o no,  deixant  l’ingrés pendent
d’aplicació en cas de detectar qualsevol anomalia i comprovant el concepte pressupostari
d’imputació de l’ingrés. 

En tot cas, resulta obligatori tramitar un expedient de presa de raó dels drets i ingressos
que hi  ha hagut a la comptabilitat  de l’ens. Aquesta presa de raó dels ingressos del
període 1/1/2020 a 31/12/2020 s’ha fet en data 28/5/2021, no havent-se detectat cap
anomalia,  d’acord  amb  l’informe  emès  per  aquesta  intervenció  amb  les  següents
conclusions:

«CONCLUSIONS 

Donant compliment a l’article 9 del Reial Decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regu-
la el règim jurídic del control intern de les entitats del sector públic local es relacionen a
l’annex els drets reconeguts nets i de la recaptació del període 01/01/2020 a 31/12/2020.

1. Durant aquest període s’han reconegut drets per import de 3.296.515,39 euros (suma 
dels documents RD i RD-I) i hi ha hagut una recaptació total de 3.257.698,09 euros 
(suma dels documents I i RD-I, de l’exercici corrent i d’exercicis tancats). Als drets reco-
neguts hem de deduir les anul·lacions de drets i a la recaptació hem de deduir les devo-
lucions d’ingressos. Feta aquesta operació, en resulten uns drets reconeguts nets de 
3.269.735,10 euros i una recaptació neta de 3.249.466,89 €.

2.  No  s’observen  deficiències  significatives  a  relacionar  en  quan  al  reconeixement  i
recaptació dels ingressos.

3. Aquests drets i  ingressos se sotmetran al  control posterior  mitjançant  l’exercici  del
control financer. S’agafarà una mostra de control intern. La tècnica que s'utilitzarà per dur
a terme la fiscalització posterior serà el mostreig.»

3.1.2. Despeses:

Els informes de fiscalització prèvia limitada no han posat de manifest cap incidència.

Els informes d’intervenció prèvia limitada no han posat de manifest cap incidència.

No s’han realitzat informes d’intervenció formal del pagament com a tals però prèviament
als  pagaments  s’han  verificat  els  extrems  establerts  en  l’article  21  del  Reial  Decret
424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern en les entitats
del  Sector  Públic  Local  i  sovint  aquesta  verificació  queda  inclosa  en  els  informes
d’intervenció prèvia limitada: les ordres de pagament es dicten per l’òrgan competent,
s’ajusten a l’acte de reconeixement de l’obligació i s’acomoden al pla de disposició de
fons. 
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No  s’han  realitzat  informes  d’intervenció  material  del  pagament  com  a  tals  però
prèviament als pagaments s’han verificat els extrems establerts en l’article 23 del Reial
Decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern en les
entitats del Sector Públic Local. 

Respecte  de  la  comprovació  material  de  la  inversió  és  una  obligació  legal  que
l’ordenament imposa a la intervenció local, la qual ja venia recollida en l’article 214.2.d)
TRLRHL,  i  que ha estat  desenvolupada per l’article 20 del  RD 424/2017,  dotant  una
major seguretat jurídica als operadors jurídics que han d’exercir dit control. 

L'article 7 del RD 424/2017 preveu com una de les fases de la funció interventora, la in-
tervenció de la comprovació material de la inversió, per tal de comprovar l’aplicació real i
efectiva dels fons públics. D'altra banda, l'article 18 estableix que amb caràcter previ a
l’acord de liquidació de la despesa o reconeixement de l’obligació, ha de quedar acreditat
el resultat favorable de la comprovació material de la inversió. Posteriorment, l'article 20
desenvolupa aquesta intervenció de la comprovació material de la inversió, ens els ter-
mes següents:

1. Abans de liquidar la despesa o reconèixer l’obligació s’ha de verificar material-
ment la realització efectiva de les obres, els serveis o les adquisicions finançades
amb fons públics i la seva adequació al contingut del contracte corresponent.

2. La intervenció de la comprovació material l’ha d’efectuar l’òrgan interventor, que
pot estar assessorat quan sigui necessària la possessió de coneixements tècnics
per dur a terme la comprovació material.

3. Els òrgans gestors han de sol·licitar a l’òrgan interventor, o a aquell en qui dele-
gui,  la seva assistència a la comprovació material  de la inversió quan l’import
d’aquesta sigui igual o superior a 50.000,00 euros, a exclusió de l’impost sobre el
valor afegit, i sense perjudici que les bases d’execució del pressupost fixin un im-
port inferior, amb una antelació de vint dies a la data prevista per a la recepció de
la inversió de què es tracti.

4. La intervenció de la comprovació material de la inversió s’ha d’efectuar, en tot
cas, amb la concurrència de l’òrgan interventor, o d’aquell en qui delegui, a l’acte
de recepció de l’obra, servei o adquisició de què es tracti. Quan s’apreciïn cir-
cumstàncies que ho aconsellin, l’òrgan interventor pot acordar la realització de
comprovacions materials de la inversió durant l’execució de les obres, la presta-
ció de serveis i la fabricació de béns adquirits mitjançant contractes de subminis-
traments.

5. El resultat de la comprovació material de la inversió s’ha de reflectir en una acta
que han de subscriure tots els qui concorrin a l’acte de recepció de l’obra, servei
o adquisició i en la qual s’han de fer constar, si s’escau, les deficiències aprecia-
des, les mesures a adoptar per esmenar-les, i els fets i les circumstàncies relle-
vants de l’acte de recepció. En aquesta acta o en un informe ampliatori, els con-
currents poden expressar, de manera individual o col·lectiva, les opinions que
considerin pertinents.

6. En els casos en què la intervenció de la comprovació material de la inversió no si-
gui preceptiva, la comprovació de la inversió s’ha de justificar amb l’acta de con-
formitat signada pels qui hi van participar o amb una certificació expedida pel cap
del  centre,  dependència o organisme a qui  correspongui  rebre o acceptar les
obres, els serveis o les adquisicions, en la qual s’ha d’expressar que s’han fet
càrrec del material adquirit, amb l’especificació del detall necessari per a la seva
identificació, o que l’obra o el servei s’han executat d’acord amb les condicions
generals i particulars que, en relació amb aquests, s’hagin establert prèviament.

Davant d’aquesta normativa, aquesta intervenció deixa constància que no s’ha procedit a
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realitzar cap comprovació material d’inversió atès que durant l’exercici no es detecta cap
despesa d’inversió subjecta a aquesta comprovació. 

3.1.3. Informe de fiscalització amb objeccions:

L’òrgan interventor ha formulat les següents objeccions durant l’exercici objecte d’aquest
resum anual  (2021),  posades  de manifest  en l’expedient  1407/2021,  informe número
2021-0250, de data 30 de desembre de 2021:

Nº Factura Raó Social Descripció Import
Aplicació

Pressupostària 

FACT-21-902 Excavacions Xavi, SCP Excavació a la pista de skate 314,60 3423 212.00

FACT-21-1033 Brodats Romeu, SL
Peces d’escut Ajuntament per vestuari
personal

58,08 1533 221.04

FACT-21-1161 Juan Casals Sadurní
Fustes per obra a Sant Miquel i per 
torre de guaita

147,31 1533 221.99

FACT-21-1325
Inspecció, Reparació i Neteja de 
Canonades, SL

Neteja de la xarxa general de 
clavegueram en diferents punts del 
municipi

1.355,20 1600 210.00

FACT-21-1370 Maria Climent Huguet
Club de lectura obra «Gina» 
26/10/2021

400,00 3321 226.09

FACT-21-1400 Rodi Metro, SL
Reparar punxada roda vehicle 
municipal matrícula 1100GBX

25,47 1533 214.00

FACT-21-1422 Agro Saifores, SL
Saques de terra adobada per 
plantació al municipi

140,36 1710 227.06

FACT-21-1552 Materials de Construcció JP Santa Oliva
Material d’obra per la brigada 
municipal

302,16 1533 221.99

FACT-21-1562 Excavacions Xavi, SCP Obra a les Masies de Sant Miquel 783,81 1532 619.00

Les objeccions van ser aixecades per Decret d’Alcaldia número 2021-0183, de data 30
de desembre de 2021, vist que, de la documentació existent a l’expedient, es constata
que (1) les actuacions dels proveïdors han estat per ordre de l’administració, actuant els
primers de bona fe, (2)  la necessitat i  utilitat  per a l’Administració de les prestacions
realitzades, de les quals no és possible la seva restitució o retorn al proveïdor, i (3) la
correcta adequació a preus de mercat de les prestacions realitzades, amb determinació
del preu a pagar en concepte d’indemnització als efectes d’evitar l’enriquiment injust.

3.1.4. Actes amb Omissió de la Funció Interventora

Una de les novetats més rellevants del RD 424/2017 va ser la introducció del mecanisme
contemplat en el seu art. 28, el qual es preveu per aquells supòsits en els que la funció
interventora fos preceptiva i s’hauria omès.

Cal assenyalar, en primer lloc, que l’omissió de fiscalització s’aplica quan la fiscalització
és preceptiva, és a dir, necessària i imprescindible. L’article 28 del RD 424/2017, disposa
que: 

“En los supuestos en los que, con arreglo a lo dispuesto en este Reglamento, la
función interventora fuera preceptiva y se hubiese omitido, no se podrá reconocer
la obligación, ni tramitar el pago, ni intervenir favorablemente estas actuaciones
hasta que se conozca y resuelva dicha omisión en los términos previstos en el
presente artículo.”

En data 2 de juny de 2021, aquesta Intervenció va aprovar la Circular número 1 de la
Intervenció Municipal sobre l’Omissió de la Funció Interventora, amb l’objecte de regular
les  actuacions  relatives  al  procediment  previst  a  l’article  28  del  RD  424/2017  que
s’hauran  de  dur  a  terme  en  el  cas  de  produir-se  un  supòsit  d’omissió  de  la  funció
interventora, quan aquesta fos preceptiva d’acord amb la normativa aplicable.
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Durant l’exercici objecte de l’informe es van emetre els següents informes d’omissió de la
funció interventora (Exp. 581/2021):

Número 
d’omissió

Data informe 
d’omissió

Concepte Import (€)

1/2021 03/06/2021 Despeses  de  subministrament  de  benzina  pels  vehicles
municipals

1.133,20

2/2021 06/07/2021 Despeses de serveis menjador escola bressol municipal 3.149,15
3/2021 06/07/2021 Despeses servei d’alarmes a diferents edificis municipals 2.960,29
4/2021 27/07/2021 Despeses d’hipoclorit pels dipòsits d’aigua 4.508,96
5/2021 28/07/2021 Despeses  per  serveis  de  còpies  i  impressions  màquines

copiadores edificis municipals
3.239,90

6/2021 29/07/2021 Despeses en diferents béns i serveis 13.431,82
7/2021 09/11/2021 Despeses en diferents béns i serveis 13.412,37
8/2021 30/12/2021 Despeses en diferents béns i serveis 3.431,16

Totes les omissions han tingut la següent causa: es tracta de prestacions que no tenen
contracte  i  que  no  poden  ser  tramitades  per  contracte  menor,  resultant  la  funció
interventora preceptiva i havent-se omès. L’omissió de la funció interventora es manifesta
una vegada s’han produït els actes sense la preceptiva fiscalització/intervenció prèvia i,
per tant, no té efecte preventiu. 

En els informes d’omissió de funció interventora emesos, i detallats al part antecedent, es
fa constar que les despeses objecte d’omissió ho són perquè es tracta de despeses
sense contracte  que no poden ser  objecte  d’un contracte  menor  i  que,  per  tant,  cal
tramitar  el  corresponent  expedient  de  contractació.  No  obstant,  és  opinió  favorable
d’aquesta intervenció que, atenent els límits legals a la revisió establerts a l’article 110 de
a Llei 39/2015, de 1 d'octubre, del procediment administratiu comú de les administracions
públiques, tenint en compte el que preveu l’article 28.2.d del RD 424/2017, i que de la
documentació existent a l’expedient es pot constatar que l’actuació del proveïdor ha estat
per ordre de l’administració, actuant el primer de bona fe, la necessitat i  utilitat per a
l’Administració  de  les  prestacions  realitzades,  de  les  quals  no  és  possible  la  seva
restitució  o  retorn  al  proveïdor,  i  la  correcta  adequació  a  preus  de  mercat  de  les
prestacions realitzades, amb determinació del preu a pagar en concepte d’indemnització
als efectes d’evitar l’enriquiment injust, és presumible que l’import de la indemnització
que pugui procedir després de la revisió d’ofici no sigui inferior a l’import de les factures,
retribucions o liquidacions que es volen tramitar. Per aquest motiu i, atenent el caràcter
excepcional  d’aquesta  facultat,  el  resultat  de  la  revisió  es  materialitza,  per  raons
d'economia processal, acudint a l’adopció d’una resolució per part de l’Alcaldia amb la
finalitat  de  convalidar  l’omissió  de  la  funció  interventora,  aprovar  la  continuïtat  del
procediment  i,  si  s’escau,  reconèixer  les  obligacions  detallades  a  l’expedient,  sense
perjudici que en el futur s'adoptin les mesures adequades per ajustar les actuacions a
l'ordenament jurídic i amb independència de les responsabilitats que pertoquin.

També es fa constar en els informes d’omissió de funció interventora que l’Alcaldia, com
a òrgan gestor de les despeses, ha indicat la necessitat de regularitzar les prestacions
objectes dels expedients d’omissió però justifica la continuïtat de les prestacions tenint en
compte que es tracta de serveis i/o subministraments dels quals no es pot prescindir
perquè  sinó  no  quedaria  garantit  un  correcte  funcionament  de  l’administració.  Al
respecte, aquesta intervenció fa constar que l’àrea de contractació és una prioritat des de
fa uns anys per  aquesta administració,  especialment  en els  darrers  2 anys on s’han
tramitat nombrosos procediments de contractació, tots aquells que permeten els recursos
dels què es disposa. 

3.2.  En matèria de control financer

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

7D
JE

D
SK

M
H

M
Q

Q
Q

D
JC

F2
F6

Q
Q

SL
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
an

ye
re

sd
el

pe
ne

de
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 8
8 

de
 1

23
 



3.2.1. Control permanent

 S’han realitzat els següents informes de control financer permanent:

 Informe anual (2019) de morositat, emès en data 10 de novembre de 2021. 

Les conclusions d’aquest informe són:

«De la  informació  detallada  en  el  present  informe,  es  conclou  un  compliment  de  la
normativa en matèria de morositat de les entitats que componen l’àmbit de consolidació
de l’Ajuntament.

Els informes de PMP de l’exercici 2019 i morositat 4t 2019, s’han donat compte al Ple de
la Corporació i així consta en les actes de les corresponents sessions plenàries.

Aquests informes també s’han remès al Ministeri d’Hisenda i Funció Pública a través de
la Plataforma habilitada a tal efecte, dins dels terminis legalment establerts. 

De conformitat amb allò disposat a l’article 12.2 de la  Llei 25/2013, de 27 de desembre,
d’impuls  de  la  factura  electrònica,  el  present  informe  ha  de  ser  elevat  al  Ple  de  la
Corporació.»

 Informe anual (2020) de morositat, emès en data 10 de novembre de 2021. 

Les conclusions d’aquest informe són:

«De la  informació  detallada  en  el  present  informe,  es  conclou  un  compliment  de  la
normativa en matèria de morositat de les entitats que componen l’àmbit de consolidació
de l’Ajuntament.

Els informes de PMP de l’exercici 2020 i morositat 4t 2020, s’han donat compte al Ple de
la Corporació i així consta en les actes de les corresponents sessions plenàries.

Aquests informes també s’han remès al Ministeri d’Hisenda i Funció Pública a través de
la Plataforma habilitada a tal efecte, dins dels terminis legalment establerts. 

De conformitat amb allò disposat a l’article 12.2 de la  Llei 25/2013, de 27 de desembre,
d’impuls  de  la  factura  electrònica,  el  present  informe  ha  de  ser  elevat  al  Ple  de  la
Corporació.»

 Informe (definitiu) sobre l’auditoria del registre de factures de l’any 2019,
emès en data 6 de desembre de 2021.

Les conclusions d’aquest informe són:

«5. CONCLUSIONS I RECOMANACIONS

5.1. Limitacions a l’abast
Al programa de comptabilitat s’ha d’indicar de forma manual si la factura és electrònica o
en paper, per la qual cosa poden existir identificacions no correctes del tipus de factura
atès que si s’identifica malament el programa no ho detecta. 

5.2. Principals deficiències detectades
En primer lloc, es detecta que s’informen com a electròniques al RCF factures que no ho
són. 
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Per altra banda, es detecta que el punt d’entrada de factures electròniques (eFACT) no
està automàticament connectat amb el RCF de manera que les factures remeses per
l’eFACT no són remeses automàticament al RCF. El funcionament que es segueix és el
següent:

1. El tercer remet la factura electrònica per l’eFACT i es genera un codi d’identificació
d’aquesta factura conforme s’ha registrat al punt d’entrada de factures electròniques. 
2. Manualment, es descarrega la factura de l’eFACT i es fa l’apunt al registre general
d’entrada de l’ens (plataforma administrativa Gestiona).
3. Un cop registrada la factura al registre d’entrada, s’introdueix manualment al registre
comptable  de  factures  (RCF),  del  programa  de  comptabilitat  CGAW,  d’Absis,  on  es
genera un codi d’identificació de la factura.
4. Les factures identificades s’emmagatzemen correctament al RCF.

La falta d’interconnexió entre el punt d’entrada de factures electròniques (eFACT) i el
RCF pot donar lloc a incidències:

1. No consten informades a l’eFACT les dades de conformitat i pagament de les factures
(camps «Data conforme eFACT» i «Data estat pagament eFACT») atès que no estan
interconnectats  els  registres  (RCF  amb  eFACT).  En  conseqüència,  no  s’han  pogut
verificar  les  comprovacions  «Temps  d’inscripció  conforme»  i  «Temps  d’inscripció  del
pagament»  del  punt  2.3  d’aquest  informe  «Informe  estadístic  de  temps  mitjaos
d’inscripció de factures». Això impedeix al proveïdor conèixer en tot moment l’estat de la
seva factura.
2. A l’eFACT figuren com a rebutjades dos factures però al  RCF només una perquè
l’altra, un cop rebutjada per l’eFACT, no es va anotar al RCF.
3. Els números de factura de l’eFACT no coincideixen amb els del RCF atès que algunes
factures de l’eFACT es rebutgen sense donar-lis entrada al RCF.

5.3. Propostes de millora
Indicar correctament a l’hora de registrar les factures al RCF si aquesta és electrònica o
en paper. 

Connectar el RCF amb l’eFACT per tal de què el bolcat de factures de l’EFACT al RCF
es  faci  de  manera  automàtica.  Seria  aconsellable  connectar  els  dos  registres  i  així
garantir  que el  proveïdor  pugui  consultar  en qualsevol  moment  l’estat  de la  factura i
també evitar que factures que entren pel punt d’entrada de factures electròniques puguin
no quedar anotades al RCF, entre altres possibles incidències.

Ja s’han fet les gestions corresponents amb Absis perquè facin aquesta interconnexió,
passant per la plataforma administrativa Gestiona, atès que l’apunt en aquest registre es
considera  important  per  després  poder  incorporar  els  documents  als  corresponents
expedients de contractació. Fins aquest moment s’estan conformant les factures per la
plataforma Gestiona però es valorarà l’opció de què tant la conformitat, com l’aprovació i
el pagament de les factures es pugui signar a través del RCF d’Absis.»

 Informe de control  de les  despeses  pendents  d’aplicar  a  pressupost  de
l’exercici 2020 (compte 413), emès en data 18 de juny de 2021.

Les conclusions d’aquest informe són:

«1. La raó de l'existència del compte 413 "Creditors per operacions pendents d'aplicar a
pressupost", que es defineix al pla general comptable com el  compte creditor que recull
les obligacions derivades de despeses realitzades o béns i serveis rebuts, per a les que
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no s'ha  produït  la  seva aplicació  a  pressupost,  sent  procedent  la  mateixa,  es  donar
compliment a el principi de meritament. 

L'aplicació d'aquest principi implica que, des del punt de vista econòmic-patrimonial, la
imputació temporal de despeses i ingressos s'ha de fer en funció del corrent real de béns
i serveis que els mateixos representen, independentment del corrent monetària.

L'objectiu és reflectir la imatge fidel de l'administració, ja que l'entitat assegura que usant
aquesta norma comptable, es duran les despeses en el període en què hagin ocorregut
els moviments i no el fet generador.

A  més,  cal  tenir  en  compte  que  les  entitats  locals  sotmeten  la  seva  actuació  a  un
pressupost  que  es  constitueix  com a  peça  normativa  bàsica  de  les  mateixes  i  que
representa el marc jurídic i financer, de manera que el registre de les transaccions ha de
realitzar-se no només amb subjecció als principis comptables públics, sinó que ha de
complir amb les normes pressupostàries d'aplicació.

2. L’entitat local va iniciar l’exercici amb un saldo al compte 4131 Creditors per despeses
pendents d’aplicar a pressupost de 233.283,84 euros, saldo que no figura en els estats
comptables de l’exercici 2019 atès que no es van comptabilitzar en aquest compte a final
de l’exercici, circumstància que es va regularitzar a 1/1/2020, comptabilitzant una per una
les despeses que haurien de figurar en aquest compte a 31.12.2019, i la seva aplicació a
pressupost  corrent  una  vegada  aprovat  el  corresponent  expedient  de  reconeixement
extrajudicial de crèdits. Es van tramitar dos expedients de reconeixement extrajudicial de
crèdits:

  Exp. 390/2020, aprovat per Decret de l’Alcaldia número 2020-0096, de data 11
de maig de 2020, i ratificat per acord plenari de data 30 de juliol de 2020, per un
import de 206.106,84 euros.

  Exp. 494/2020, aprovat per Decret de l’Alcaldia número 2020-0184, de data 23
de juliol de 2020, i ratificat per acord plenari de data 30 de juliol de 2020, per un
import de 27.177 euros.

Aquest saldo estava format per despeses meritades durant l’exercici 2019 no registrades
en altres comptes i no imputades al pressupost de despeses de l’entitat, d’acord amb el
detall que figura en l’Annex 1 – Saldo a 1 de gener del compte 4131.

3.  Durant  l’exercici  es  van  aplicar  a  pressupost  mitjançant  el  procediment  de
reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  i  posterior  aprovació  de  les  despeses,  les
despeses detallades a l’Annex 2 – Despeses imputades al  pressupost,  per import  de
233.283,84 euros.

4. Durant l’exercici es van generar les despeses pendents d’aplicar a pressupost que es
detallen en l’Annex 3 – Despeses pendents d’aplicar generades durant l’exercici, per un
import de 69.164,78 euros, que no van poder imputar-se al pressupost de l’exercici al
qual corresponien bàsicament perquè a final de l’exercici no va haver-hi temps material
per a que l’òrgan competent aprovés la factura, tenint en compte el circuit d’aprovació
d’aquestes,  que  requereix  conformitat  del  regidor  de  l’àrea  (en  alguns  casos,  previ
informe  tècnic  de  conformitat  amb  la  prestació),  fiscalització  prèvia  per  part  de  la
intervenció (si s’escau) i aprovació per part de l’òrgan competent, en el nostre cas, la
Junta de Govern Local. 

5. El saldo a 31 de desembre de 2020 de despeses pendents d’aplicar a pressupost és
de 69.164,78 euros, d’acord amb l’Annex 4 – Saldo a 31 de desembre del compte 4131.
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6. Donar compte al Ple de la situació de les despeses pendents d’aplicar a pressupost.»

 Informe  (definitiu)  d’actuacions  de  control  permanent  potestatives:
contractació  menor,  pròrroga  dels  contractes  i  continuïtat  del  servei  i
liquidació i recaptació d’ingressos en concepte de ICIO i taxa per llicències
urbanístiques, emès en data 6 de desembre de 2021.

Les conclusions d’aquest informe són:

«4. CONCLUSIONS I RECOMANACIONS

De les  actuacions  de  control  realitzades  en  l’àmbit  de  l’activitat  objecte  del  present
informe, cal destacar les següents anomalies:

3. Anomalies en matèria de despeses  

Es  detecten  una  sèrie  de  prestacions  que  no  conten  amb  l’habilitació  contractual
adequada. Existeixen diversos contractes menors, identificats a la part antecedent, que
no s’han tramitat de conformitat amb allò establert a l’article 118 LCSP, així com altres
prestacions que requereixen una tramitació diferent al contracte menor per tenir caràcter
repetitiu i recurrent. 

El fraccionament fraudulent de l’objecte d’un contracte es pot produir tant mitjançant la
subscripció  de  diversos contractes  menors  destinats  a  l’obtenció  d’un  resultat  únic  o
d’una prestació que hagués tingut que ser objecte d’un únic contracte, com també portant
a  terme  contractacions  menors  successives  per  cobrir  necessitats  recurrents  que
haguessin d’haver format part d’un únic contracte, sempre que aquestes contractacions
successives  suposin  una  alteració  de  les  normes  de  publicitat  i  de  les  relatives  als
procediments d’adjudicació que s’haguessin hagut d’aplicar.

En tot  cas,  són les circumstàncies concurrents  en cada cas les que determinaran si
l’adquisició mitjançant contractes menors successius de bens i serveis per respondre a
necessitats de caràcter recurrent, periòdic o permanent és conforme amb la normativa de
contractació  pública.  No  s’han  d’oblidar  en  cap  moment  els  principis  que  inspiren  la
normativa de contractació pública i el punt de partida per a la utilització dels mecanismes
previstos  en  la  normativa  de  contractes  del  sector  públic  per  cobrir  les  necessitats
recurrents, és la planificació de la contractació que garanteix, per una banda, el respecte
dels principis inspiradors de la contractació pública i, per altra, la utilització eficient dels
fons públics. 

En base a tot l’exposat, es conclou, en seguiment de l’Informe 14/2014, de 22 de juliol,
de la Junta Consultiva de Contractació Administrativa de la Generalitat de Catalunya,
referit  en  nombroses  ocasions  en  el  present  informe:  La  subscripció  de  contractes
menors  successius  per  a  l’adquisició  de  bens,  serveis  o  subministraments  que  es
requereixen repetidament, per respondre a necessitats de caràcter recurrent, periòdic o
permanent, pot no ser el mecanisme més adequat i més conforme amb la normativa en
matèria de contractació pública per cobrir  aquest tipus de necessitats i,  fins i  tot,  pot
arribar a ser contrari a aquella normativa, segons les circumstàncies concurrents en cada
cas.  Això  sense  perjudici  de  considerar  que  el  contracte  menor  és  una  tipologia  de
contractació correcta que en molts casos pot ajudar a agilitzar i simplificar el procediment
de contractació sense suposar cap incompliment normatiu. 

Proposant-se per aquesta intervenció com a possibles mesures a adoptar per corregir les
febleses i els defectes posats de manifest un reforç de mitjans en l’àrea de contractació
per  regularitzar amb la major brevetat possible els incompliments detectats en aquesta
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àrea, així com una major planificació de l’activitat contractual. En tot cas, s’estan fent
esforços per corregir aquesta situació, especialment en el darrer any durant el qual s’han
tramitat nombroses licitacions que han permet donar la cobertura contractual correcta a
diverses prestacions.

4. Anomalies en matèria d’ingressos  

S’han  detectat  nombrosos  expedients  del  Departament  d’Urbanisme  on  manca  un
seguiment  tant  de  la  tramitació  com de  la  recaptació  dels  tributs  que  se’n  liquiden,
d’acord amb allò establert a la part antecedent d’aquest informe. S’ha donat trasllat de
les incidències al departament corresponent i cal adoptar mesures per corregir aquestes
incidències, bàsicament incidir en el seguiment dels expedients fins a la seva tramitació
complerta.»

 S’han realitzat actuacions de control permanent previ no planificable obligatòries

D’acord amb l’article 32.1.d) del RD 424/2017, les actuacions de control permanent previ
no planificable obligatòries són aquelles atribuïdes en l’ordenament  jurídic en matèria
econòmica-financera  a  l’òrgan  interventor  (informes  d’intervenció  en  l’elaboració  del
pressupost,  en  la  liquidació  del  pressupost,  en  les  modificacions  pressupostàries,
patrimoni,  assumptes  que  tractin  matèries  per  a  les  quals  s’exigeix  una  majoria
especial, ...). 

 No s’ha realitzat cap actuació de control financer de les subvencions concedides.

L’article 44 de la Llei 38/2013, de 17 de novembre, General de Subvencions, estableix
l’objecte i competència per l’exercici del control financer de subvencions, deduint-se que
el seu objecte abasta la verificació de l’aplicació de les subvencions pels beneficiaris.
L’expressada verificació s’estén igualment a la comprovació de la veracitat de les dades
subministrades per aquests subjectes, com a la investigació dels que fossin desconeguts
per l’Administració. 

Durant l’exercici 2021 no s’ha dut a terme cap control financer de subvencions per tal de
verificar l’adequada i correcta obtenció de la subvenció per part del beneficiari tot i que sí
s’ha previst aquesta actuació obligatòria en el Pla Anual de Control Financer aprovat per
l’anualitat  2021.  Els recursos humans disponibles no han estat  suficients per atendre
aquesta actuació en els terminis indicats en la planificació però es preveu el seu inici
durant el mes de juliol de 2022.

3.2.2. Auditories

3.2.2.1. Auditoria de comptes

L’auditoria de comptes verifica que la informació economicofinancera és una imatge fidel
de la situació econòmica, patrimonial, financera i, si escau, pressupostària de l’ens audi-
tat.

De conformitat amb la Disposició Transitòria Única del RD 424/2017, les auditories de
comptes previstes a l’article 29.3.A) del mateix text legal, es realitzaran sobre els comp-
tes anuals de l’exercici comptable del qual es tanqui a partir de l’1 de gener de 2019. Per
tant, el primer exercici a auditar serà 2019.

L’auditoria regulada en l’article 29.3.A) del Reial Decret 424/2017 és l’auditoria de comp-
tes, que té per objecte la verificació relativa a si els comptes anuals representen en tots
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els seus aspectes significatius la imatge fidel del patrimoni, de la situació financera, dels
resultats de l’entitat i, si s’escau, l’execució del pressupost d’acord amb les normes i prin-
cipis comptables i pressupostaris que hi són d’aplicació i contenen la informació necessà-
ria per a la seva interpretació i comprensió adequada. 

L’òrgan interventor ha de realitzar anualment l’auditoria dels comptes anuals de:
a) Els organismes autònoms locals. 
b) Les entitats públiques empresarials locals.
c) Les fundacions del sector públic local obligades a auditar-se per la seva normativa es-
pecífica. 
d) Els fons i els consorcis als quals es refereix l’article 2.2 del RD 424/2017.
e) Les societats mercantils i les fundacions del sector públic local no sotmeses a l’obliga-
ció d’auditar-se que s’haguessin inclòs en el pla anual d’auditories. 

L’Ajuntament de Banyeres del Penedès té un ens depenent del sector públic local: l’orga-
nisme autònom Fundació Josep Cañas, de manera que està obligat a auditar aquest ens.

S’ha contractat una firma d’auditoria externa per realitzar l’auditoria de comptes de l’orga-
nisme autònom. Durant el mes de setembre de 2020 es van iniciar aquests treballs d’au-
ditoria corresponents  a l’anualitat  2019,  havent presentat  l’auditor  de la  firma privada
Aberalia Auditors, SL, en data 4 de novembre de 2021, l’informe d’auditoria de comptes
anuals de l’organisme autònom Fundació Josep Cañas corresponent a 2019, en el qual
es conclou que, excepte pels efectes i pels possibles efectes de les qüestions descrites
en la secció Fonaments de l’opinió amb excepcions de l’informe, els comptes anuals pre-
senten fidelment, en tots els aspectes materials, la situació financera de l’Entitat a 31 de
desembre de 2019, així com els seus resultats i fluxos d’efectiu corresponents a l’exercici
finalitzat en aquesta data, de conformitat amb el marc normatiu d’informació financera
que resulta d’aplicació i, en particular, pels principis i criteris comptables i pressupostaris
continguts al mateix. No obstant disposar del corresponent informe de l’auditor col·labo-
rador, manca per part d’aquesta intervenció l’elaboració del corresponent informe d’audi-
toria, en base a l’informe emès per l’auditoria privada. 

Respecte l’anualitat 2020, l’auditoria s’està executant amb col·laboració de la mateixa 
firma privada d’auditoria, estimant la finalització dels treballs al mes de juliol de 2022. 

Tant aviat com s’elabori aquest informe, s’iniciaran els treballs d’auditoria de l’anualitat
2022 sobre els comptes anuals de l’exercici 2021.

3.2.2.2. Auditoria de compliment i auditoria operativa 

L’auditoria de compliment consisteix en verificar que els actes, operacions i procediments
de gestió s'han desenvolupat de conformitat amb les normes, disposicions i directrius le-
gals.

L’auditoria operativa consisteix a examinar operacions i procediments per valorar la raci-
onalitat economicofinancera i la bona gestió.

L’Ajuntament de Banyeres del Penedès no té obligació de realitzar les auditories de com-
pliment ni operativa, atès que no té ens dependents no sotmesos a control permanent. 

3.3.  Altres consideracions en matèria de control intern

3.3.1. Àrea de tresoreria

La Tresoreria Municipal es regirà pel principi de caixa única i pel que es disposa en els

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

7D
JE

D
SK

M
H

M
Q

Q
Q

D
JC

F2
F6

Q
Q

SL
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
an

ye
re

sd
el

pe
ne

de
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 9
4 

de
 1

23
 



Bases d’execució del pressupost de l’Ajuntament de Banyeres del Penedès i del seu or-
ganisme autònom, pels articles 194 a 199 del Text Refós de la Llei Reguladora d'Hisen-
des Locals, aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i quan li sigui d'apli-
cació, per les normes del Títol V de la Llei General Pressupostària.

Durant  l’exercici  2021 la Diputació de Tarragona va elaborar  el  Pla de Tresoreria de
l’Ajuntament,  instrument  que  garanteix  una  correcta  distribució  temporal  de  les
disponibilitats dineràries en el temps. A més, amb periodicitat trimestral s’actualitza el
calendari  de  tresoreria  en  donar  compliment  a  les  obligacions  trimestrals  de
subministrament  d’informació  de  les  Entitats  Locals  contemplades  en  l’Ordre
HAP/2105/2012,  de  1  d’octubre,  per  la  qual  es  desenvolupen  les  obligacions  de
subministrament  d’informació  previstes  en  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,
d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

Durant l’anualitat 2021 també es va aprovar un Pla de Disposició de Fons per part de
l’Alcaldia,  mitjançant  Decret  número  2021-0073,  de  data  11  de  maig  de  2022,  amb
l’objectiu d’aconseguir una distribució temporal adequada dels pagaments d'acord amb
les disponibilitats d'efectiu previstes, la qual cosa permet efectuar una estimació correcta
de les necessitats d'endeutament i una utilització més òptima i racional dels recursos de
l'entitat.

En general, es detecta una bona gestió de l’Àrea de Tresoreria, destacant els següents
aspectes:

 Durant els quatre trimestres de l’exercici 2021 s’ha donat compliment al període
mig de pagament a proveïdors.

 Els pagaments es fan seguint l’ordre de prelació indicada al Pla de Disposició de
Fons aprovat. 

 No s’autoritza el pagament per avançat, llevat supòsits excepcionals regulats a
les bases d’execució del pressupost. 

 No  s’autoritzen  les  domiciliacions  de  factures,  llevat  supòsits  excepcionals
regulats a les bases d’execució del pressupost.

 S’ha negociat amb les entitats bancàries les diferents comissions per serveis,
intentant reduir al màxim el cost que suposa per l’Ajuntament aquesta despesa
que fins 2021 no s’estava assumint. 

 L’Ajuntament va constituir durant l’any 2021 dos bestretes de caixa fixa a l’ens
matriu i una al Museu Josep Cañas, per despeses periòdiques i repetitives. Les
bestretes funcionen correctament i se subjecten al règim de fiscalització previst a
l’article 25 del RD 424/2017, en quan a la seva constitució o modificació. A final
de  l’exercici,  amb  motiu  de  la  liquidació  del  pressupost,  cal  elaborar  per  la
intervenció municipal un informe anual dels comptes justificatius dels pagaments
a justificar  i  bestretes de  caixa fixa,  del  qual  s’adonarà  compte al  Ple  de  la
Corporació.

 Els  ingressos,  mentre  que no es coneix la  seva aplicació  pressupostària,  es
comptabilitzen com a ingressos pendents d'aplicació, integrant-se des del mo-
ment que es produeixen en la caixa única.

3.3.2. Béns i Patrimoni 

Es fa constar la inexistència d'un inventari municipal jurídic vinculat amb la comptabilitat
que permeti realitzar una valoració fiable i exacta de béns. A manca d’aquesta vinculació,
es porta un control extra-comptable dels bens subjectes a amortització i deteriorament,
que permet comptabilitzar anualment les amortitzacions de l’immobilitzat. Es fa constar,
no obstant, la necessitat urgent de poder comptar amb un inventari municipal actualitzat,
motiu pel qual s’ha previst la consignació pressupostària adequada i suficient al vigent
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pressupost. Així mateix, també s’ha demanat a la Diputació de Tarragona si pot prestar
assistència  en  la  seva  confecció,  considerant  que  l’actual  inventari  de  bens  el  va
confeccionar la Diputació de Tarragona fa aproximadament vint anys. 

Cal considerar que l’inventari és un instrument fonamental per a la defensa del patrimoni
de l’Ajuntament, així com la identificació, conservació, tutela i actualització dels béns re-
gistrats amb titularitat municipal i, per altra banda, s’ha d’utilitzar com a reflex de la situa-
ció econòmica. És imprescindible que en el moment de produir-se altes i baixes en l’In-
ventari de Bens Municipal, es porti a terme la corresponent rectificació anual del mateix,
tal com ens indica l’article 33.1 RBEL.

3.3.3. Altres actuacions

Integració  de  la  facturació  electrònica  amb  el  gestor  electrònic  d’expedients.
Aquesta integració permet donar el vistiplau de les factures mitjançant mitjans telemàtics,
no sent necessari que s’imprimeixen les factures electròniques. No obstant això, en l’in-
forme d’auditoria del registre de factures elaborat durant l’anualitat 2021 (respecte actua-
cions de 2019) s’ha detectat que el punt d’entrada de factures electròniques (eFACT) no
està automàticament connectat amb el RCF de manera que les factures remeses per
l’eFACT no són remeses automàticament al RCF. Aquesta falta d’interconnexió dona lloc
a incidències i ja s’ha contactat amb Absis, empresa subministradora del programa de
comptabilitat, perquè facin aquesta interconnexió, tot i que a la data d’aquest informe en-
cara no s’ha rebut la solució adequada. 

Sistema de control de la despesa en contractació menor: establiment d’un mecanis-
me d’autorització dels contractes menors mitjançant el Formulari 1, regulat a les bases
d’execució del pressupost, per a les contractacions menors d’import fins a 3.000 euros.
S’informa del crèdit pressupostari, de l’existència o no de la declaració responsable del
contractista i  del  compliment  dels  requisits  per contractar  exigits  a l’article 118 de la
LCSP.  Es fa d’aquesta manera ua fiscalització prèvia en aquesta fase de contractació,
tot i l’exempció de la mateixa de conformitat amb l’article 17 del RD 424/2017.

4. DEFICIÈNCIES QUE REQUEREIXEN L’ADOPCIÓ DE MESURES CORRECTORES
MITJANÇANT UN PLA D’ACCIÓ

Es relacionen  de les  deficiències  esmentades  anteriorment  aquelles  que requereixen
l’adopció de mesures correctores amb un pla d’acció, així com la mesura correctora que
es recomana:

1. Adscripció a l’àrea d’intervenció de majors mitjans humans per garantir un millor
desenvolupament de la funció de control.

2. Contractació d’empreses especialitzades en l’elaboració dels documents tècnics
necessaris per licitar determinades prestacions. L’àrea de contractació és una de
les debilitats que es posa de manifest contínuament i regularitzar aquestes con-
tractacions facilitaria la tasca de control. En aquest punt també cal indicar que ja
en breu s’aprovarà la convocatòria d’una plaça d’arquitecte superior, prevista a
la plantilla de personal, i es preveu la seva cobertura en un termini màxim de 3
mesos. Això permetrà avançar en la licitació de diferents contractes i, prioritària-
ment, en l’elaboració de l’inventari de béns de l’entitat.

3. Col·laboració d’empreses auditores en el control financer de subvencions conce-
dides.

4. Major seguiment  de la  recaptació voluntària de l’Impost sobre Construccions,
Instal·lacions i Obres i de la taxa per llicències urbanístiques, així com d’altres in-
gressos de dret púbic.

5. Millora de la interconnexió de la facturació electrònica entre el punt d’entrada de
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factures i el RCF. 

5. VALORACIÓ DEL PLA D’ACCIÓ

En motiu de l’informe resum de l’exercici anterior,  el President va confeccionar el pla
d’acció per fer front a les debilitats i mancances que se’n derivaven. Aquest pla es va
aprovar per Decret d’Alcaldia número 2021-0136, de data 9 de setembre de 2021, i en ell
es van incloure les mesures, els terminis i els responsables per a corregir les deficiències
posades de manifest en l’anterior informe resum. 

Les propostes contingudes en el Pla d’Acció de l’any anterior van ser: 

«PROPOSTES 
_
Analitzades les situacions a corregir que s’han posat de manifest en l’informe resum del
control intern, s’han elaborat les corresponents propostes de correcció, amb el següent
detall:
_
- Mesures de correcció:

 Dotar el personal suficient en àrees de major risc. En aquest punt, cal destacar
que durant 2021 s’han convocat dos procediments de selecció per a la formació
d’una  borsa  de  treball  d’auxiliar  administratiu  i  d’administratiu/va,  per  a
contractacions  temporals  per  vacants  o  substitucions.  Un  cop  finalitzats  els
corresponents procediments i formades les corresponents borses de treball, s’ha
cridat als candidats i s’han formalitzat dos contractacions, al juny i a l’agost de
2021,  d’un/a  auxiliar  administratiu/a  i  d’un/a  administratiu/va,  respectivament,
amb caràcter temporal, per cobrir necessitats urgents motivades per substitució
de personal en situació d’excedència o comissió de serveis. 

Les  dues persones  contractades  estan adscrites  a  l’àrea de secretaria,  i  una
d’elles presta suport a la intervenció de fons.  

 Dotar  (o  mantenir)  el  crèdit  pressupostari  adequat  i  suficient  per  poder  fer
contractes de serveis a professionals o empreses consultores o assessores que
donin suport  en l’elaboració  de documentació associada als  procediments  de
contractació pública. A la data d’aquest informe, i durant l’exercici 2021, s’han fet
dos contractacions amb aquest objectiu:

1. Estudi d’Arquitectura P-10, SLP. L’objecte del contracte menor, adjudicat  en
data 12 de maig de 2021, és donar suport als serveis tècnics, principalment en
matèria d’urbanisme. La durada del contracte és fins el 31 de desembre de 2021.

2. Manel Espachs Pagès. L’objecte del contracte menor, adjudicat en data 10
d’agost de 2021, és  la redacció de la memòria justificativa,  estudi  econòmic i
plecs  de  prescripcions  tècniques  per  la  licitació  del  contracte  de  serveis  de
manteniment  de  les  instal·lacions  de  les  alarmes  d’intrusió  i  de  protecció
d’incendis dels edificis i equipaments municipals. La durada del contracte és de
dos mesos.

 
En matèria de contractació, s’ha de donar prioritat a la contractació del servei
d’actualització de l’inventari de bens.

 Dictar una instrucció interna de coordinació entre els departaments de Tributs i
Urbanisme  per  millorar  la  gestió  tributària  de  determinats  ingressos  de  dret
públic.
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 Reforçar  el  seguiment  de  la  recaptació  voluntària  de  l’Impost  sobre
Construccions, Instal·lacions i Obres i la taxa per llicències urbanístiques, per tal
de garantir que les liquidacions no ingressades el dia del venciment del termini
voluntari,  siguin  tramitades  per  la  via  executiva.  La  recaptació  en  període
executiu està delegada a l’organisme de gestió tributària Base. Aquesta mesura
ja  s’està  implementat,  atès  que  era  una  mesura  prevista  al  pla  d’acció  de
l’exercici anterior, i s’ha millorat la recaptació voluntària d’aquest tipus d’ingrés
tributari. Cal continuar reforçant. 

 Aprovar el pla de tresoreria. Durant l’any 2021 ja s’ha demanat assistència a la
Diputació  de  Tarragona  i  han  elaborat  el  pla  de  tresoreria  corresponent  a
l’anualitat 2021. Cal fer el seu seguiment i actualització.  

- Responsable d’implementar-les
Òrgan administratiu: Secretaria Intervenció
Òrgan polític: Alcaldia i Regidoria d’Hisenda  
_
- Calendari de les actuacions
Les actuacions previstes s’hauran d’implementar durant l’exercici 2021 sense perjudici de
què  la  seva  implementació  pugui  allargar-se  durant  el  primer  trimestre  de  2022,
especialment aquelles actuacions que en l’àrea de contractació.»

Aquesta intervenció, en data 9 de setembre de 2021, va emetre informe sobre l’adequa-
ció de les mesures contemplades en el Pla d’Acció elaborat per l’Alcaldia per corregir les
deficiències assenyalades en l’informe resum, en el qual es fa la següent valoració:

«SISÈ. Valoració de les mesures per solucionar les deficiències assenyalades:

Amb caràcter general, i sense perjudici del seguiment del seu compliment, les mesures
de correcció que es pretenen implantar per solucionar les deficiències assenyalades a
l’informe  resum  del  control  intern  es  consideren  adequades,  tant  respecte  del  seu
contingut com del temps d’implementació. 

Moltes de les recomanacions de l’informe resum són les mateixes que es van posar de
manifest a l’informe resum de l’any anterior atès que, o bé no hi ha hagut temps suficient
per poder implementar totes les mesures, o bé la seva implementació s’ha iniciat però
continua en el  temps i,  per  tant,  cal  fer  seguiment  i  reforç  de les mateixes mesures
proposades. 

Cal incidir en la necessitat de complir les mesures de correcció proposades per corregir
les debilitats de l’àrea de contractació.»

D’acord amb tot l’exposat en aquest informe, i vistes les deficiències exposades, es pot
concloure que s’ha aconseguit  un grau de compliment  no complet,  però  sí  raonable,
tenint en compte els recursos humans i mitjans materials que disposa l’Ajuntament de
Banyeres del Penedès, els quals són escassos per un Ajuntament com aquest i tenint en
compte  el  volum  d’obligacions  en  matèria  economicofinancera  existents  i  la  seva
complexitat. 

D’aquest informe se’n donarà trasllat al President de la Corporació per a la seva remissió
al  Ple  de  l’Ajuntament  en  la  propera  sessió  que  se  celebri.  També  s’incorporarà  a
l’expedient del Compte General  de l’exercici 2021 i  es donarà trasllat del mateix a la
Intervenció General de l’Administració de l’Estat, abans del 30 d’abril de 2022.
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A la vista d’aquest, és deurà formalitzar el corresponent Pla d’Acció que determini les
mesures  a  adoptar  per  subsanar  les  debilitats,  deficiències,  errors  e  incompliment
detectats».

Expedient  995/2022.  Donar  compte  del  reconeixement  de  la
compatibilitat  per  exercici  d'activitat  privada a la Directora del  Museu
Josep Cañas

Es dona compte de l’acord adoptat pel Consell Rector de la Fundació Josep Cañas en
sessió ordinària de data 21 de juliol de 2022, del tenor literal següent:

«RECONÈIXER  LA  COMPATIBILITAT  COM  A  PERSONAL  AL  SERVEI  DE
L’ADMINISTRACIÓ LOCAL PER EXERCICI D’ACTIVITATS PRIVADES.- EXP. 25/2022

ANTECEDENTS

A la vista dels següents antecedents:
 

Document Data/Núm.

Sol·licitud de la persona interessada 29/04/2022 / 2022-E-RE-1

Provisió de Presidència 07/07/2022 

Informe de Secretaria 07/07/2022

Informe del Cap de Servei de Personal  07/07/2022 
 

LEGISLACIÓ APLICABLE
 
La legislació aplicable és la següent:

— La Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'Incompatibilitats del Personal al Servei de les
Administracions Públiques.
— El Reial decret 598/1985, de 30 d'abril, sobre incompatibilitats del personal al servei
de l'Administració de l'Estat, de la Seguretat Social i dels Ens, Organismes i empreses
dependents.
— La Llei  21/1987,  de 26 de novembre,  d'Incompatibilitats del  Personal  al  Servei  de
l'Administració de la Generalitat.
— L'article 145 del Text Refós de les disposicions vigents en matèria de Règim Local
aprovat pel Reial decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril.
— Els articles 16, 95.2.n) i Disposició Final Tercera del text refós de la Llei de l'Estatut
Bàsic de l'Empleat públic aprovat pel Reial decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre.
— L’article  50.9  del  Reglament  d'Organització,  Funcionament  i  Règim Jurídic  de  les
Entitats Locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre.
— Els articles 22.2.q) i 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del
Règim Local.

De conformitat amb els articles 14 de la Llei  53/1984, de 26 de desembre, i 50.9 del
Reglament d'Organització i Funcionament, i amb l'article 22.2 de la Llei 21/1987, de 26
de novembre.
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El Consell Rector aprova, per unanimitat dels membres presents, l’adopció dels següents
acords:

PRIMER. Reconèixer  la  compatibilitat  amb  l'exercici  de  l'activitat  professional  de
Conservadora-Restauradora de Béns Mobles, a l’empleada pública amb DNI ***0975**,
atès que l’activitat privada no modifica la seva jornada de treball i horari, i considerant
que  es  compleixen  els  requisits  requerits  per  la  Llei  53/1984,  de  26  de  desembre,
d’Incompatibilitats del Personal al Servei de les Administracions Públiques. 
 
SEGON. Indicar a la interessada que aquest reconeixement restarà sense efecte en els
supòsits següents:

Si l’activitat del segon lloc de treball impedís o menyscabés l’estricte compliment dels
deures o en comprometés la seva imparcialitat o independència.
Si l’activitat del segon lloc de treball tingués alguna relació amb els assumptes que la
persona conegui per raó del càrrec.
Si la dedicació horària de l’activitat del segon lloc de treball  coincidís amb la jornada
laboral.

TERCER. Inscriure aquest acord pel qual es reconeix aquesta compatibilitat per exercir
activitats privades en el corresponent Registre de personal.
 
QUART.  Donar-se  per  assabentat  de  la  comunicació  de  la  interessada,  amb  DNI
**0975**, de data 7 de juliol de 2022, de renuncia al reconeixement de compatibilitat per
exercici d’activitat pública autoritzat per aquest organisme per acord del Consell Rector
de data 2 de juliol de 2009.

CINQUÈ. Notificar aquest acord a la persona interessada. 

SISÈ. Donar compte d’aquest acord al Ple de la Corporació, per al seu coneixement i als
efectes oportuns».

Donar compte dels Decrets de l'Alcaldia

Nom Data Resum Expedient

DECRET 2022-
0053

25/04/22
Expedient PLN/2022/3 -- Convocatòria de sessió ordinària

del Ple de data 28 d'abril de 2022 --
PLN/2022/3

DECRET 2022-
0054

27/04/22
Expedient 95/2022 -- Hores extraordinàries del personal

efectuades durant el mes d'abril de 2022 --
95/2022

DECRET 2022-
0055

27/04/22
Expedient 103/2022 -- Aprovació de les nòmines del mes

d'abril de 2022 --
103/2022

DECRET 2022-
0056

28/04/22
Expedient 519/2022 -- Sol·licitud de subvenció per a

inversions en la gestió del patrimoni arqueològic i
paleontològic per a l'any 2022 --

519/2022

DECRET 2022-
0057

28/04/22

Expedient 518/2022 -- Sol·licitud de subvenció per a la
conservació-restauració de bens mobles i dels elements

arqueològics 
I artístics integrats en el patrimoni immoble per a l'any

2022 --

518/2022

DECRET 2022-
0058

29/04/22
Expedient 452/2022 -- Sol·licitud de subvenció de Salut

Pública a la Diputació de Tarragona, any 2022 --
452/2022

DECRET 2022-
0059

29/04/22 Expedient 1169/2021 – Resolució de l’expedient de
renovació, o caducitat, de les inscripcions padronals

1169/2021
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corresponents a les 
Persones estrangeres no comunitàries sense autorització

de residència permanent --

DECRET 2022-
0060

2/05/22
Expedient 160/2022 - Actuacions arqueològiques dins el
projecte quadriennal d’excavacions programades (2022-

2025) -
160/2022

DECRET 2022-
0061

2/05/22
Expedient JGL/2022/9 -- Convocatòria de sessió de la

Junta de Govern Local el 3 de maig de 2022 --
JGL/2022/9

DECRET 2022-
0062

6/05/22

Expedient 420/2022 -- Reconeixement de l'obligació,
ordenació del pagament i pagament material de

l'adquisició d'un vehicle 
Per la brigada municipal --

420/2022

DECRET 2022-
0063

6/05/22

Expedient 517/2022 -- Subvenció per a projectes i
activitats culturals o d'interès per la ciutadania, de caràcter

singular, per a
L'any 2022 --

517/2022

DECRET 2022-
0064

8/05/22
Expedient 478/2022 -- Convalidació de despesa per

contractació menor --
478/2022

DECRET 2022-
0065

11/05/22
Expedient 659/2022 -- Modificació de crèdit número

3/2022 Generació de crèdits per ingressos --
659/2022

DECRET 2022-
0066

11/05/22
Expedient JGL/2022/10 -- Convocatòria a sessió de la
Junta de Govern Local de data 12 de maig de 2022 --

JGL/2022/10

DECRET 2022-
0067

16/05/22
Expedient 129/2022 -- Delegació de les funcions

d’alcaldia per a la celebració de matrimoni civil del dia 27
de mag de 2022 --

129/2022

DECRET 2022-
0068

16/05/22
Expedient 570/2022 -- Admissió de sol·licitud d'accés a
informació pública en relació als contractes menors de

l’any 2021 --
570/2022

DECRET 2022-
0069

16/05/22
Expedient 455/2022 -- Sol·licitud de subvenció de
transició energètica, any 2022, a la Diputació de

Tarragona --
455/2022

DECRET 2022-
0070

18/05/22
Expedient JGL/2022/11 -- Convocatòria a sessió de la
Junta de Govern Local de data 19 de maig de 2022 --

JGL/2022/11

DECRET 2022-
0071

19/05/22
Expedient 320/2022 -- Convalidar l'Omissió de la Funció

Interventora OFI (1/2022) --
320/2022

DECRET 2022-
0072

19/05/22
Expedient 237/2022 -- Resolució de l’expedient de baixes

per inscripció indeguda al padró d’habitants --
237/2022

DECRET 2022-
0073

19/05/22
Expedient 708/2022 -- Incoació d’expedient de baixes per

inscripció indeguda al padró d’habitants --
708/2022

DECRET 2022-
0074

24/05/22

Expedient 241/2022 -- Aprovar l'Oferta Pública d'Ocupació
per a l'estabilització de l'ocupació temporal en els termes

de la 
Llei 20/2021, de 28 de desembre --

241/2022

DECRET 2022-
0075

25/05/22
Expedient 95/2022 -- Decret d'alcaldia per serveis i

treballs extraordinaris efectuats pel personal durant el
mes de maig de 2022 --

95/2022

DECRET 2022-
0076

27/05/22
Expedient 436/2022 – Concentració Internacional de

Harley Davidson Club Catalunya --
436/2022

DECRET 2022-
0077

27/05/22
Expedient 103/2022 -- Aprovar les nòmines del personal i

càrrecs electes del mes de maig de 2022 --
103/2022

DECRET 2022-
0078

29/05/22

Expedient 687/2022 – Sol·licitud de subvenció per
fomentar la identificació i l'esterilització dels animals de

companyia i els 
Serveis veterinaris externs en els municipis de menys de

10.000 habitants, per a l'any 2022. --

687/2022

DECRET 2022-
0079

1/06/22
Expedient JGL/2022/12 – Convocatòria a sessió de la
Junta de Govern Local de data 2 de juny de 2022 --

JGL/2022/12

DECRET 2022- 8/06/22 Expedient JGL/2022/13 – Convocatòria a sessió de la JGL/2022/13
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0080 Junta de Govern Local de data 9 de juny de 2022 --

DECRET 2022-
0081

10/06/22
Expedient 103/2022 --Aprovació de les nòmines

extraordinàries del mes de juny de 2022 --
103/2022

DECRET 2022-
0082

17/06/22
Expedient 856/2022 -- Modificació de crèdit número

4/2022 Generació de crèdits per ingressos --
856/2022

DECRET 2022-
0083

17/06/22
Expedient 817/2022 -- Prestacions econòmiques

d'urgència social --
817/2022

DECRET 2022-
0084

20/06/22
Expedient JGL/2022/14 -- Convocatòria a sessió de la
Junta de Govern Local de data 21 de juny de 2022 --

JGL/2022/14

DECRET 2022-
0085

24/06/22
Expedient 95/2022 -- Hores extraordinàries del personal

durant els mesos d'abril, maig i juny 2022 --
95/2022

DECRET 2022-
0086

27/06/22
Expedient 103/2022 –Aprovació de les nòmines del mes

de juny de 2022 --
103/2022

DECRET 2022-
0087

29/06/22
Expedient 873/2022 – Modificació de Drets i Obligacions

que consten en Pressupostos Tancats --
873/2022

DECRET 2022-
0088

29/06/22
Expedient JGL/2022/15 -- Convocatòria a sessió ordinària

de la Junta de Govern Local el 30 de juny de 2022 --
JGL/2022/15

DECRET 2022-
0089

30/06/22
Expedient 107/2022 – Liquidació del pressupost de

l'exercici 2021 --
107/2022

DECRET 2022-
0090

30/06/22
Expedient 885/2022 – Concessió de bestreta reintegrable

--
885/2022

DECRET 2022-
0091

30/06/22
Expedient 874/2022 -- Modificació de crèdit número

5/2022, modalitat Incorporació de romanents de crèdits --
874/2022

DECRET 2022-
0092

4/07/22
Expedient 896/2022 -- Permís d'assumptes propis sense

sou d'empleat/a municipal --
896/2022

DECRET 2022-
0093

5/07/22
Expedient 88/2022 -- Autorització per instal·lar atraccions,

casetes i similars amb motiu de la Festa Major 2022 --
88/2022

DECRET 2022-
0094

5/07/22
Expedient 712/2022 -- Sol·licitud d'accés a informació
pública: expedient de llicència urbanística i normativa

urbanística --
712/2022

DECRET 2022-
0095

5/07/22
Expedient 478/2022 -- Convalidació de despeses per

contractació menor --
478/2022

DECRET 2022-
0096

5/07/22
Expedient 478/2022 -- Convalidació de despesa per

contractació menor --
478/2022

DECRET 2022-
0097

6/07/22 Anul·lat 495/2022

DECRET 2022-
0098

6/07/22
Expedient 495/2022 – Concessió directa de subvencions

a entitats socials, culturals i esportives any 2022 --
495/2022

DECRET 2022-
0099

8/07/22
Expedient 940/2022 – Aprovació del Pla de Tresoreria per

l'any 2022 --
940/2022

DECRET 2022-
0100

12/07/22

Expedient 939/2022 --Sol·licitud de subvenció nominativa
a la Diputació de Tarragona per tancament zona

arqueològica 
(jaciment iber) a les Masies de Sant Miquel --

939/2022

DECRET 2022-
0101

14/07/22
Expedient 244/2022 -- Resolució d’expedient de baixes

per inscripció indeguda al padró d’habitants --
244/2022

DECRET 2022-
0102

14/07/22

Expedient 966/2022 -- Sol·licitud de Subvenció per a
activitats relacionades amb la cultura popular i tradicional i

amb 
L'associacionisme per a l'any 2022 --

966/2022

DECRET 2022-
0103

19/07/22
Expedient 237/2022 -- Resolució d’expedient de baixes

per inscripció indeguda al padró d’habitants --
237/2022

DECRET 2022-
0104

19/07/22
Expedient JGL/2022/16 -- Convocatòria de sessió de la

Junta de Govern Local el 20 de juliol de 2022 --
JGL/2022/16

DECRET 2022-
0105

21/07/22
Expedient 95/2022 -- Hores extraordinàries del personal

durant els mesos de juny i juliol de 2022 --
95/2022
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Donar compte de les actes de la Junta de Govern Local

Nom Resum Expedient

ACTA DE JUNTA DE GOVERN 2022-
0014

Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 21 de juny de 2022.

JGL/2022/14
JGL/2022/14

ACTA DE JUNTA DE GOVERN 2022-
0013

Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 9 de juny de 2022.

Expedient JGL/2022/13
JGL/2022/13

ACTA DE JUNTA DE GOVERN 2022-
0012

Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 2 de juny de 2022.

JGL/2022/12
JGL/2022/12

ACTA DE JUNTA DE GOVERN 2022-
0011

Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 19 de maig de 2022.

JGL/2022/11
JGL/2022/11

ACTA DE JUNTA DE GOVERN 2022-
0010

Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 12 de maig de 2022.

JGL/2022/10
JGL/2022/10

ACTA DE JUNTA DE GOVERN 2022-
0009

Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 3 de maig de 2022.

JGL/2022/9.
JGL/2022/9

ACTA DE JUNTA DE GOVERN 2022-
0008

Acta Junta de Govern Local en sessió
ordinària de data 7 d'abril de 2022.

JGL/2022/8
JGL/2022/8

 

C) PRECS I PREGUNTES 

 

El Sr.  Alcalde, abans de donar la paraula als portaveus del grup, fa la següent
explicació en relació als convenis de Boscos:

Com sabeu, ens trobem en una fase molt avançada de tancament dels procediments
judicials en l’àmbit dels Boscos. És voluntat meva, de l’equip de govern, i crec que
de tots els regidors, posar fi a un tema que fa anys que tractem i que suposa un
maldecap per moltes famílies del municipi i també una despesa important per ells i
per l’Ajuntament.

Durant els mesos de maig i  juny d’aquest any es van fer  reunions amb tots els
regidors de l’Ajuntament i amb tècnics i advocats i es van presentar els convenis,
que són dos:

1. Conveni per a la resolució extrajudicial del recurs contenciós administratiu núm.
23/2015, interposat per uns veïns contra l’acord de la Junta de Govern Local de
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23/9/2014 d’aprovació definitiva del projecte de reparcel·lació de Boscos.

2. Conveni per a la resolució extrajudicial dels recursos contenciosos administratius
núm. 542/2014 i 17/2016 interposats per l’EUC Boscos contra l’acord de la Junta de
Govern  Local  de  23/9/2014  d’aprovació  definitiva  del  projecte  de  reparcel·lació  i
d’urbanització de Boscos.

Hi  ha  un  quart  recurs  contenciós  administratiu  dins  l’àmbit  de  la  urbanització
interposat per un únic veí però aquest queda exclòs de l’objecte dels convenis. 

Arrel  de  les  reunions  amb  els  regidors,  es  va  introduir  alguna  modificació  als
convenis i s’esperava sotmetre’ls a debat i votació del Ple durant aquest mes de
juliol. No obstant, un fet sobrevingut ha fet que s’hagi decidit posposar l’aprovació, si
s’escau,  d’aquests  convenis,  i  és  que  el  Jutjat  contenciós  administratiu  1  de
Tarragona, en relació al procediment 542/2014, interposat per l’EUC Boscos, ens ha
comunicat la seva caducitat, per resolució de data 11 de juliol  de 2022, atesa la
inactivitat durant més de dos anys. Ara bé, aquesta resolució ha estat impugnada
amb recurs de revisió per part de l’advocat de l’EUC Boscos en data 13 de juliol i
ens trobem pendents de pronunciament judicial. Per tant, la caducitat no és ferma i
davant d’això no trobàvem adequat portar al Ple un conveni que preveu posar fi a un
procediment  que  és  possible  que  en  uns dies  es  declari  caducat,  per  seguretat
jurídica. Això no treu que si es declara caducat, l’Ajuntament continuï mantenint els
pactes  als  quals  ha  arribat  i  s’han  consensuat  per  poder  tancar  els  altres
procediments.

De  moment  no  podem  dir  res  més,  lamentem  aquest  endarreriment  i  reitero
públicament, i que consti en acta, la nostra voluntat de posar fi als procediments de
la manera menys perjudicial  per  totes les parts,  que entenem que és  arribant  a
aquests  acords  extrajudicials.  Esperem durant  la  primera  quinzena  de  setembre
sotmetre els convenis en un ple extraordinari.

Ja hem parlat avui amb els advocats de les parts i  per això ho volia dir,  perquè
segurament sortirà avui la pregunta aquesta, i pels que ens esteu seguint, aclarir
que no repercutirà en res als acords que volem mantindre amb totes les parts. Dit
això passem a precs i preguntes.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Antes de leer las preguntas que te he envia-
do, y ya que has hablado del tema de Boscos, comenté o pregunté sobre la parcela
número 14, que si había algún contrato o convenio, si se ha encontrado, y si esto
puede afectar a esto.

Sr. Alcalde. ¿Cuál es la parcela 14? Ahora no me la sé de memoria.

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. La de la entrada del Bosque. Es aquella parcela
que se tuvo que comprar para hacer más ancha la calle pero no salía en ningún lado. 

Sr. Alcalde. Vam estar mirant i era d’Àrids de Catalunya, ara que me’n recordo, és que
això fa més d’un mes que ho vas comentar. Àrids de Catalunya en el pla urbanístic va
fer una cessió, una cessió de carrer. El problema és que quan tu fas una cessió edifi-
quen i de cop i volta els paletes van continuar. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Pero puede pasar lo mismo que con las otras, si
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puede llegar a que se denuncie.

Sr. Alcalde. Jo crec que el que va passar, perquè aquí tots els que ho van fer ja estan
morts, és que al haver-hi una cessió, tu amplies el carrer i a l’ampliar el carrer tu conti-
nues i després van continuar fins al final del carrer fins que ja no era cessió d’Àrids Cata-
lunya, sinó que va ser invasió. 

PSC – Portaveu Sr. Francisco Rocha. Ya, pero mira lo que pasó en el otro lado y mira
donde estamos.

Sr. Alcalde. Era Àrids de Catalunya, ara no sé qui és.  

PREGUNTES PSC-   Portaveu Sr. Francisco Rocha  

1. ¿En qué punto se encuentra la adaptación de la escuela infantil o de primaria
para acoger a un mayor número de alumnos en el curso 22/23?

Esto va por lo de la promesa de la Generalitat y comentaste de que ibais a poner una
tercera  caseta  o  barracón  o  caracola  en  la  zona  de  la  escola  bressol  y  el  colegio
empieza el día 5, no sé si se ha empezado a trabajar, si va a haber profesor.  

Sr. Antoni Vives, Regidor d’Ensenyament. En previsión de lo que has comentado tú,
para el curso 2022-2023, en principio la escola bressol tenemos una ratio de 41 y ahora
actualmente tenemos 27, sí que es verdad que tenemos  a matricula viva en septiembre
pero con los índices que hay de inscripciones es obsoleto montar lo que sería el barra-
cón. Por lo tanto, lo hemos mirado y tenemos la empresa por si hubiera que hacerlo,
pero de momento no hará falta.  Luego, seguidamente, lo que es la escuela Mare de
Déu del Priorat, este año queda prácticamente igual que el año pasado, el año pasado
se hicieron 204 inscripciones y este año tenemos 205, también tenemos la matrícula
viva y tenemos una ratio de 250,  con lo cual tenemos de sobra para abastecer a todo el
pueblo. 

Sr. Alcalde.  La voluntat d’aquest equip de govern és que si a l’escola bressol s’incre-
mentés molt sí que es buscaria una solució, el que no és normal és fer la construcció
d’aquesta obra abans de tenir aquest augment de ratio, per tant, si s’incrementen les sol-
licituds s’hauran d’esperar alguns mesos o venir més tard.   

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. La voluntad no lo arregla todo.

Sr. Alcalde. Pensa Paco que hi ha alguns ajuntaments que han dit: «jo, el que compleixi
la ratio y no hay más», i nosaltres també però el que compleixi la ratio i si podem donar-
hi solució, ho intentarem. La veritat és que, com ha dit el regidor, el que estem veient és
que de moment amb el que tenim, tenim suficient. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Este es otro claro ejemplo de que se hacen pro-
mesas y luego pasa lo que pasa, pero bueno, queda muy bien en el telediario.

Sr. Alcalde. Pero no es culpa nuestra.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. No, no, de la Generalitat, que ha sido la que ha
sacado el bombazo. 
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Sr. Alcalde. Sí sí, i mira, igual que tu m’has dit abans que aprovar la modificació de crè-
dit era electoral, doncs fixa’t això abans d’un any de les eleccions. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Pero la diferencia es que nosotros sufrimos el día
a día y ellos están en una nube.

2.  ¿Puede el  ayuntamiento hacer  una valoración objetiva acerca del  encuentro
anual de las Harleys Davidson en el municipio? Si tenéis un informe, un histórico
para comparar de otros años. ¿Qué tal el comercio de Banyeres? ¿Cuánta gente
viene?

Sra. Anna Jané, Regidora de Festes. Jo he preparat 4 línies, però no he fet comparatiu
amb l’any passat perquè no havia entès que demanessis exactament això. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Pero que si lo tienes o lo podéis hacer, nos lo po-
déis hacer llegar tranquilamente.

Sra. Anna Jané, Regidora de Festes. Des de l’ajuntament vam decidir apostar per
aquest esdeveniment perquè creiem que té una repercussió positiva pel nostre mu-
nicipi.  El  pressupost  per  part  de  l’ajuntament  per  aquest  any  2022  ha  estat  de
8.455,52 euros. Però cal tenir en compte que tenim aprovada una subvenció de la
Diputació de Tarragona d’uns 3.000 euros.

Aquest dimarts, 26 de juliol, es van aprovar per Junta de Govern de la Diputació de
Tarragona  les  subvencions  per  activitats  d’interès  per  la  ciutadania  de  caràcter
singular, l’import concedit a Banyeres és de 14.822,00 euros. Aquesta subvenció es
va demanar per diferents projectes, entre ells, la trobada de harley’s. 
 
Les despeses a càrrec de l’Ajuntament han estat:
- reforç de contenidors amb el corresponent buidatge de recollida selectiva i gestió
de residus.
- lloguer de les cabines sanitàries i la neteja d’aquestes.
- part del servei de seguretat privada.
- actuacions de les entitats culturals del municipi.

Per part del club esportiu, les despeses que ha assumit són:
- actuacions musicals dels 3 dies.
- equips de so i il·luminació.
- part del servei de seguretat.
- publicitat en diverses revistes, els cartells i els flyers de promoció l’esdeveniment.

Per poder assumir aquestes despeses el club ha portat la gestió de la barra i ha fet
merchandising de la trobada. Dins d’aquest merchandising hi ha la samarreta de la
concentració, on als diferents models de samarreta es pot llegir el nom del nostre
municipi,  Banyeres del  Penedès.  Igual  que en la  bossa dels  inscrits  i  el  “parxe”
commemoratiu de la XXX trobada, on també surt el nom de Banyeres.

Creiem que aquest esdeveniment és una oportunitat de promoció del municipi, tant
en  l’àmbit  nacional  com  internacional,  i  del  nostre  territori  a  través  de  la  ruta
motorista que es va fer per la comarca dissabte al matí. Cal dir que a la trobada han
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assistit motoristes de diverses parts d’Europa, sobretot d’Alemanya, Bèlgica, França
i  Andorra;  dels  diferents  clubs  de  l’estat  espanyol  com poden  ser  de  Canàries,
Euskalerria, Cantàbria, Castelló, Guadalajara, València, Osca, Aragó i Ciutat Real,
així com de diferents indrets de Catalunya.

Considerem que aquest esdeveniment ha estat positiu pel municipi, ja que tots els
banyerencs i banyerenques han pogut gaudir durant 3 dies de concerts, actuacions
culturals, jocs i rutes motoristes. Des del centre cívic es van repartir entre els veïns i
veïnes del nostre municipi 874 polseres per poder accedir lliurement al recinte durant
els 3 dies. Tot i que ja s’havia indicat que només es repartirien les polseres des del
centre cívic fins divendres al migdia, durant el cap de setmana encara es van repartir
prop d’unes 40 polseres més. Per tant, més de 900 veïns o veïnes del municipi han
mostrat,  com a mínim,  interès  per  aquest  esdeveniment,  i  molts  d’ells  en  algun
moment o altre del cap de setmana han passat per la pista o han participat en algun
dels actes.

Per altra banda, amb l’acollida de la concentració creiem que podem ajudar amb la
promoció dels allotjaments turístics del  municipi,  així  com també dels bars i  dels
restaurants locals que han tingut més afluència que un altre cap de setmana. Per
exemple, sabem que tant l’Hotel El Bosc com les casetes de l’Arco Iris van tenir una
ocupació del 100% durant aquell cap de setmana.

I,  com no,  també veiem una oportunitat  de promoció de les entitats  culturals  de
Banyeres i una manera d’apropar la nostra cultura a la gent que ve de fora del nostre
territori. Les actuacions de les nostres entitats no han deixat indiferents, sobretot a
les persones que venen de fora de Catalunya, es pot veure a les xarxes socials
d’alguns clubs o visitants que han publicat comentaris i fotos d’aquestes actuacions. 

Aquesta ha sigut una mica la valoració. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.  gracias. Solo que me hubiera gustado más
entrar en lo económico, con datos, con cifras. 

Sra Regidora de festes, Anna Jané. En comparació amb l’any passat el pressupost
ha estat una miqueta més baix, però clar, els allotjaments sí que sabem que sempre
han estat plens aquest cap de setmana, però perquè tenim una oferta baixa, com si
diguéssim, i si haguéssim tingut més habitacions més s’haguessin omplert, això cal
tenir-ho clar, però jo amb els bars i restaurants no ho sé. Sabem que han tingut més
afluència però clar tampoc no podem saber quanta gent més, tampoc podem valo-
rar.

Sr. Alcalde. També és veritat, Anna, que no podem comparar amb altres anys, per-
què venim d’un Covid, però abans del Covid sí que és veritat que anaven venint tot
l’any fent activitats per la canalla, fent la xocolatada, anaven als bars, venien els diu-
menges, però clar aquest dos anys no ho han fet. L’aposta per nosaltres és la matei-
xa perquè volem promocionar el poble en visió de futur, arribem a tota Europa, el
nostre nom arriba a tota Europa i encara no tenim el poblat iber acabat, però el dia
que el tinguem dins de la ruta de les Harleys hi haurà la ciutat dels Íbers. Creiem que
per 5.000 euros que al final ens costa, donem el nostre nom a tot arreu i que les enti-
tats culturals puguin ser vistes arreu d’Europa, i d’Espanya, evidentment, és de molt
d’interés. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Sí, si cuando viene gente al municipio siem-
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pre  es bueno, a mí lo que me extraña son a veces algunos comentarios de que he-
mos quitado el pica pica de la fiesta mayor porque viene mucha gente de fuera, pero
también traía un flujo de gente que también traen riqueza, que también van hacer el
bocadillo, la cerveza. El tema está que cuando viene gente al pueblo,  pues nos gus-
ta sea el acto que sea, las Harleys, un pica pica, el teatro o la volada del drac o la
carretillada, pues gusta, no hay que poner a nadie un san benito de que esto es bue-
no y esto es malo. 

Sr. Alcalde. Hombre no compares, estos se llevan nuestro nombre a todas partes y
los otros venían, comían y se iban. És la decisió que vam prendre a la legislatura
passada i ens ha funcionat molt bé, no sé qui ho canviarà però la plaça la omplim de
gent del nostre poble amb les nostres entitats. Es una altra opció, nosaltres hem
apostat per aquesta. 

3.  ¿Cómo ha actuado el equipo de gobierno con los propietarios de los bos-
ques urbanos que no han adecuado la limpieza de sus parcelas?

Es que con el tema de la calor ves cada bosque mal, sí que es verdad que el Ayun-
tamiento hace su trabajo, manda limpiar las parcelas de propietarios pero el bosque
me llama la atención.

Sr. Alcalde. El tema del tratamiento que hacemos con las parcelas lo tienes claro, el
comunicado,  se avisa y si no se actua, se pasa por BASE, aquí no hay problema.

En el tema de los bosques, aquí en Banyeres tenemos 4 cerca del casco urbano,
pero no dentro. Són el del Casconar, el de l’Avinguda Marta Mata, el de President
Lluís Companys i el de la Creu. Aquests boscos són naturals i, com la majoria dels
Boscos de Catalunya, no presenten símptomes de brutícia urbana acumulada ni res,
per tant, es fa el mateix tractament que la resta de boscos de Catalunya, perquè no
estan tocant i llindant amb una casa. Són 4 boscos que tenim 4 rovellons allà i no
estan dintre del pla urbanístic. 

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient.  Hi ha una por generalitzada aquí al
municipi de què patirem un foc forestal i que ens cremaran les cases. A veure, es-
tem enmig de la plana penedesenca, rodejats de camps de cultiu, vinyes en aquest
cas, majoritàriament, no hi ha opció d’un gran foc forestal, es pot cremar un marge,
una parcel.leta, però no es pot generar un foc forestal que pugui afectar a les viven-
des i malmetre béns privats. Per altra banda, els boscos tenen una funció, és un
ecosistema en sí,  i si tu mires el diccionari la definició, el Pompeu Fabra o el Cer-
vantes, la definició de bosc és que és un ecosistema format per arbres, matolls i her-
bes, i això és un bosc. El que molta gent confon és una plantació o una explotació
forestal, llavors són arbres per utilitat x. Però si parlem de boscos hi ha una fauna
associada i crec que s’ha de preservar també, tenint en compte que no hi ha un perill
de foc forestal que se’ns anirà la vida, no hi ha cap mena de problema. 

Sr. Alcalde. I que precisament, aquests boscos que tenim, tots 4 que t’he dit,  que
suposo que coneixes molt bé, no estan contaminats per res, i recordo que la única
actuació que recordo jo que es va fer, i va ser amb presència de la ex-alcaldessa
Núria Figueras, va ser el del Casconar perquè estava ple de plàstic i runa que pro-
duïa el mercat del diumenge. Que es va fer perfectament aquella actuació. Però els
demés, aquests 4 mantenen la totalitat de la natura com ha dit molt bé en Marc.
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4. ¿En qué estado se encuentra la licitación para la recogida de residuos urba-
nos?

Esta pregunta la hago porque el otro día en el consell vi a la Ester preocupada.

Sr. Alcalde. És un tema delicat, són molts diners, pot parlar la Ester perquè va anar
al Consell Comarcal amb la nostra opinió de Banyeres, i també pot parlar el Marc si
vol després. Però el tema dels residus hi ha altres, d’aquí a la comarca, que també
diuen que és una barbaritat el preu però s’ha d’assumir. Doncs no s’ha d’assumir,
nosaltres aquí a Banyeres ens vam gastar 8.000 i pico euros per fer un estudi justa-
ment amb la mateixa persona que després va contractar el Consell Comarcal, sense
comptar el que després retornaria cap al municipi  de Banyeres, que s’hauria de res-
tar. Aquest estudi del que ens ha proporcionat el Consell Comarcal és molt més ele-
vat i quan ens ho passa el Consell Comarcal em deixa caure un word amb les pro-
postes i el cost, però sense entrar amb profunditat en tot aquest estudi. Quan allà en
el ple diuen que hi ha un alcalde que no ha contestat, aquest alcalde té nom i cog-
noms i es diu Amadeu Benach.  I a molt pesar del Consell Comarcal, aquest alcalde
com molts dels que estem aquí, vetllem pels diners del nostre municipi, el que no pot
ser és aquest diferència de preu i al final sense sapiguer el retorn i cap a qui retorna,
per tant no anirem aprovar  i aixecar el dit i així ho vam transmetre a la nostra regi-
dora i portaveu del Consell Comarcal, no anirem a aixecar el dit pel simple fet de que
és el Consell Comarcal, com molt bé abans has dit tu, que fa coses molt bones, però
pel simple fet de que ho fa el Consell Comarcal hem de dir sí. No, perquè ara mateix
no s'està fent bé, i tenim moltes queixes i estem cridant molt l’atenció a l’empresa
que ens ho està fent. Per tant, volem saber realment el cost i que s’ha de modificar i
això no és un «regateo», el que no pot ser tampoc i no trobem ètic és que diguin un
preu i després si vas a negociar et diguin un altre. No, no, no, dos i dos són quatre i
si són quatre, són quatre. Vamos a dejarlo en tres pero por qué vamos a dejarlo en
tres. Ara ja hem acordat amb el Consell Comarcal, amb les persones que s’encarre-
guen directament d’aquest tema, ens han demanat el conveni que nosaltres vam pa-
gar amb diners banyerencs, d’aquesta persona que va fer l’estudi i ens l’han dema-
nat i evidentment no els hi hem donat al Consell Comarcal, el que sí que farem és
seure en aquesta taula, amb el Marc Majem, jo i el Consell Comarcal, i línia per línia
anar comparant el que nosaltres tenim i el que ells ens proposen. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Sí porque al final recuerda que las basuras
es un servicio que tiene que dar el Ayuntamiento y si no lo queréis hacer con el Con-
sell Comarcal hay que hacerlo igualmente. Al final, no se trata de decidir que no lo
hago porque es caro y lo dejo, hay que hacerlo. Entonces, ¿hay otra oferta más ba-
rata?

Sr. Alcalde. De moment anem a parlar amb el Consell Comarcal. L’oferta més bara-
ta és la que teníem però anem a parlar amb el Consell Comarcal i veure què ens
han incrementat de més i nosaltres potser no voldríem. I veure una miqueta la reali-
tat de la retornada, que sempre s’ha queixat el Marc d’això, perquè ens diuen en un
correu electrònic, per exemple, que són tres anys dolents i de cop ens diuen que
aquest trimestre ha estat fantàstic. A Banyeres sempre és força bo però hi ha illetes
que són un desastre des de que altres municipis fan porta a porta i això s’ha notat
molt a la comarca. Molts camins bruts, moltes illetes que estan a prop de la carretera
i la gent ens tira runa d’altres municipis perquè el porta a porta a molts municipis no
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l’està fent bé la gent. Però Banyeres sempre ha sigut dels pobles més exemplars en
reciclatge i el que no és just és que aquest retornament no el tinguem mai perquè va
a un altre lloc. I ara ens pugen més de 80.000 euros, són molts diners, pel mateix
sistema.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha.  Pero lo tiene que comparar con el que ha
buscado que dice que es más barato. ¿Qué diferencia hay entre el nuevo sistema de
recogida de una empresa y otra?

Sr. Alcalde. El mismo sistema. 

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient. Es tracta de mirar propostes i nosal-
tres anant sol ens surt més barato i millor de preu que anar en col·lectiu amb la co-
marca i nosaltres deiem de fer comarca i anar tots junts perquè serà més barat però
ens arriba una proposta que es disparen els costos i no ho entenem perquè estem
compartint despeses. Quan ens va fer la proposta EcoBP no hi havia projecte, ens
han donat un preu, no ens han presentat absolutament res, i quan et queixes et pre-
senten un altre preu, d’on ha sortit aquest preu?

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Marc, però los que llevamos ya un tiempo por
aquí dando vueltas, sabemos que muchas empresas licitan a lo bajo, te lo ponen su-
per bien para entrar y luego empiezan con imprevistos y lo barato sale caro. Hay que
tener a veces cuidado. 

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient. Però això és l’estudi que després sor-
tirà a licitació i les empreses ja veuran què presentaran. Però ells no presenten res
que ho justifiqui i dupliquen el preu. Jo amb EcoBP al·lucino.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Un Ayuntamietno no es nada pero el Consell
Comarca puede presionar más, pero vosotros decidís y vosotros valoráis.

Sr. Alcalde. Pero te refieres a que si lo hacemos con el Consell Comarcal, ¿la em-
presa funcionará mejor?

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. No, no, no. 

Sr. Alcalde. Porque ahora no es el caso. Te ensenyaríem fotografies cada setmana
i trucades que faig a la direcció d’EcoBP del desastre que moltes setmanes tenim.
Un desastre. I si truquem et responen fantàsticament, ho deixen com un mirall, però
la resta dels dies no. No podem estar a sobre cada dia, paguem un servei, no po-
dem anar mirant si aquest servei es compleix al 100 per 100, per això tenen els seus
professionals, i sempre hem d’estar darrera. 

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient.  El servei és molt dolent i cada estiu
tens la mateixa problemàtica. Tots els recursos d’EcoBP marxen a la costa perquè
augmenta la població i aquí ens deixen tirat com a colilles. Cada estiu la mateixa his-
tòria i això no pot ser. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Estamos en la oposicion para que nos invites
y si hay que debatir y nos enseñáis y nos quitamos dudas. Estamos abiertos a escu-
char. 
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Sr. Alcalde. Doncs, mira, primer tindrem la reunió prèvia el Marc, ells i nosaltres, i
després us convido si fem  una segona reunió, que suposo que amb una no ho aca-
barem, perquè seria un miracle, a estar present. Perquè és una cosa que són molts
diners, s’ha de fer una bona gestió i veure quin projecte portem. Pel que hem vist, no
ens agrada la proposta del Consell Comarcal, i moltes persones que van votar que
sí després en un altre lloc et diuen que no ho poden assumir i jo penso que llavors
per què han votat que sí, si no es pot assumir.  I, com diu molt bé el Marc, anant
junts, perquè en principi volíem anar més sols però vam donar la raó al Jordi Guasch
d’anar amb el Consell Comarcal si és possible i jo també era partidari perquè al final
hem de fer comarca i amb el Consell Comarcal tindrem més força però, home, no
pot ser que ens crucifiquin. 

Sra. Ester Sanahuja, Regidora d’Hisenda. Jo tinc un parell de preguntes pel Paco
referent a aquest tema. La primera pregunta és si vas veure i llegir l’expedient que
ens van enviar per assistir al Ple i, la segona, és si a vosaltres us van fer alguna reu-
nió informativa perquè l’oposició era la única informació que teníem, no sé si vosal-
tres teniu majors explicacions. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Sí, bueno, respecto la primera pregunta sí lo
miré, me interesé por lo de Banyeres y allí se hablaba de abrir, de iniciar. Y, respec-
to la segunda, te doy la razón en ese tema, que aquí en Banyeres también nos he-
mos quejado con tu gobierno de que sí es verdad que una documentación tan pesa-
da no se puede dar de hoy para mañana.

Sra. Ester Sanahuja, Regidora d’Hisenda. Jo m’ho vaig mirar tot i et faig una altra
pregunta: llegint tota la documentació que ens van enviar, sense cap més explicació,
tu què votaries?

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Pero es que no se trababa nada, no se cerra-
ban los precios, solo se hablaba de iniciar. 

Sra. Ester Sanahuja, Regidora d’Hisenda. Sí, això ho dieu però estàs pactant els
preus de sortida.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. No, me parece que fue la alcaldesa de la Bis-
bal que te lo explicó muy bien diciendo que cada municipio tenía unas exigencias,
ella creo que hablaba del mercado semanal, y Banyeres quizás se limpia de otra
manera y no necesita las mismas necesidades. 

Sra. Ester Sanahuja, Regidora d’Hisenda.  Simplement va dir que ella els costos
de netejar els mercats els tenia separats i ara els ajuntava, però clar, també està
dient que ara es suma aquest projecte quan abans no hi era. És com una mica dife-
rent.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. La diferencia entre nosotros es que tú estás
en un equipo de gobierno y me sorprendió porque parecía que se estaba hablando
de otra cosa cuando de lo que se hablaba era de empezar un camino para el tema
de los residuos, no se estaba cerrando nada. Y la información de Banyeres supongo
que la tendrás como equipo de gobierno. El tema está en que si el Consell Comarcal
te decía que costaba 400.000 euros y Banyeres no estaba de acuerdo, no se cerra-
ba de que le iba a costar a Banyeres 400.000 euros sino que se iba a empezar a tra-
bajar y después quizás habría servicios que Banyeres no necesite. 
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Sra. Ester Sanahuja, Regidora d’Hisenda. En el punt que hi ha uns costos sobre la
taula i anem a votar per molt que diguis que no hi són, hi són, perquè els votem. És
així de clar. Si després dieu que ja els canviarem, llavors, en què quedem? Els can-
viem, no els canviem, o ja els voto jo d’entrada i ja veurem després què passa.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Nos fijamos en el recorrido y cuando termine
miramos si ha habido alguna modificación y, si la ha habido, pues diremos que se ha
modificado. Y si son los precios finales, pues diremos que mira sí, al final se votaban
los precios finales. Y ya está.

Sr. Alcalde. Però, Paco, el que realment no estàvem d’acord era que ens deien que
una cosa val tant i després si ens queixem ens diuen que val la meitat. Amb l’estudi
que teníem nostre, el que vam fer a Banyeres, ens sortia més barat i ara resulta que
fet l’estudi pel Consell Comarcal val més. A mi no m’interessa que em baixin la fre-
qüència, no m’interessa que em baixin el manteniment, la neteja, … jo demano les
condicions que demano i no estem d’acord en que sent la mateixa persona que fa
l’estudi al Consell Comarcal i a Banyeres, aquí sigui més barat que al Consell Co-
marcal. I això ens porta a preguntar-nos: què és el que falla? I ens haurem de reunir
més i amb paciència , no cal córrer, la recollida s’està fent ara igualment. Nosaltres
al 2015 ja vam apostar molt més per la neteja municipal i apostem molt per la neteja
municipal i s’està pagant més, doncs igual que per la recollida. 

Jo ara no recordo la data que tenim per reunir-nos però ja tenim una reunió prevista
amb el Consell Comarcal, el Marc i jo, per mirar punt per punt. 

5.  ¿Se han hecho informes en los que se asegure la conservación del patrimo-
nio cultural para el proyecto de la construcción del nuevo depósito de agua?

Esta pregunta va porque en un pleno hizo publicidad de que iba a hacer un mirador
y un depósito más grande en la torre de guaita y allí hay unos silos con valor, y que-
ría preguntar si han pedido informe a la Generalitat y si lo tienen, nos lo podrían ha-
cer llegar. 
 
Sr. Alcalde.  Son sitges, no silos. El informe no lo tenemos, la consulta sí. De mo-
ment l’únic que s’ha fet és un petit projecte, però encara no està acabat ni res, ens
l’han d’entregar cap allà al setembre. El primer que vam dir és que el depòsit està
obsolet i és insuficient, però això ja ens ho va dir l’ACA.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Pero hay otra zona para hacerlo mejor.

Sr. Alcalde. De momento nuestra zona más alta es esta. La que tú me estas propo-
niendo no es nuestra.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Sí hombre, no va a ser nuestra, en la carrete-
ra de Lletger.

Sr. Alcalde. Ya Paco, la carretera sí, la parcela no es municipal. Tú lo que me estás
pidiendo es una inversión más faraónica que la que quiere hacer este equipo de go-
bierno.  Yo  siempre  he  dicho  que  este  equipo  de  gobierno  comparte  tu  idea,  tu
proyecto, que ya se planteó en su momento, de hacer un depósito en el pont del
Lletger. Pues justo ahora mismo esa parcela se vende, la podría adquirir el Ayunta-
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miento y hacer un depósito ahí, estaría fantástico, el problema es que lo del Ebro ya
no llega allí arriba, la canalització que atravessa la carretera per sota l’autopista tam-
poc no arriba allà, es va tallar quan es va reduir la carretera per l’alçada del pont de
l’autopista, per tant, cap allà dalt no tenim canalització i portar l’aigua de l’Ebre és
una barbaritat. Aquí a la torre municipal del poble sí que arriba l’aigua de l’Ebre. El
que em dius tu, aquest dipòsit està obsolet i insuficient, dit per l’ACA. El que hem fet
ara és prendre les mides del que nosaltres necessitem, pel que vagi creixent Banye-
res, perquè tenint tota la carretera de l’Arboç encara per créixer. Si ara creixés, tin-
dríem un problema perquè aquest dipòsit dura 30 minuts, o sigui després arribaria
amb 10 minuts ja no tindríem dipòsit, per tant la pressió es veuria malmesa per que
sempre estarien en baixos nivells i això repercutiria en la pressió municipal. I sobre-
tot si hi ha un tall de llum de 10 minuts, ja està, sense aigua. Aquest dipòsit és més o
menys de les mides, no tant gran però poc li falta, pel dipòsit de baix però està sota
la terra i es va parlar evidentment amb Cultura. Allà hi ha dues sitges on no hi ha cap
problema si es destrueixen, les descataloguen i prou, poden ser destruïdes. 

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. A ver si vamos hacer como los lavaderos, lo
quitamos y...

Sr. Alcalde. No, no no, de momento Paco yo estoy diciendo lo que hay, en EQ ES-
TEVE hay un horno también precioso que s’ha catalogat, s’informa i després es fan
les coses a sobre. En Tarragona eso lo hacen muchísimas veces, primero se infor-
ma, catalogan, se toman las medidas, se traslada de sitio, si se quiere, y sino se
destruye. A les sitges de Banyeres, segons Cultura, no lo digo yo, no són unes sit-
ges catalogades de protecció que no es puguin tocar, no estan catalogades, ara bé,
degut a que hi ha dues sitges totes les obres que es facin a la Torre hi ha d’haver el
servei d’arqueologia de la Generalitat al costat, això sí. Ara mateix, tenim els arqueò-
legs al poblat íber simplement perquè estem clavant estaques per la tanca, només
pel forat ha d’haver arqueologia, perquè són els que fan la revisió per comprovar que
quan fan el forat no hi hagi res sota. Doncs a la Torre el mateix, l’únic que ens han
dit Cultura que tirem endavant el projecte, però l’han de revisar ells i tota l’obra que
es faci haurà de ser amb consell d’ells al costat. Les sitges aquestes ja es van tapar
en el seu dia, jo estava present perquè no tenen un interés tampoc, l’únic que fan és
catalogar-les.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Ahora que has dicho lo de EQ Esteve, ¿có-
mo está EQ Esteve? Porque tanta prisa para modificar y ahora, ¿se ha parado todo?

Sr. Alcalde.  Està en el procés, s’està tirant endavant, però ja ho he dit més d’una
vegada, que amb tot el que es va modificar ells ja podien clavar la primera pedra i
després van voler modificar ells, no nosaltres, quan ja ho tenien tot aprovat, amb la
idea de fer el seu projecte per trams. Ara ens han demanat també un parc fotovol-
taic. En la primera fase, que ja comencen en breu, hi ha el compromís d’arreglar tot
el camí, com vam dir, de Saifores a Sant Miquel, amb terra compactada i una capa a
sobre que queda molt llisa; i, en la segona fase ja hi ha el compromís de fer l’alqui-
tranat d’un carrer més ample, d’un alquitranat de Saifores a Sant Miquel; i, en la ter-
cera fase, de moment no hi ha res. 

RUEGOS PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha     

1. La revisión del alumbrado urbano.
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Sí que aceptamos lo del cambio de led, pero vemos la pobre luz que hay. Está bien
ahorrar, pero hay que dar seguridad y visibilidad.

Sr. Alcalde. Anem sobre la normativa, els tècnics ens ho revisen.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Por ejemplo, en el camí del Arboç, donde la
tienda de la Mamen, es que un lado tiene farolas y el otro no tiene y da miedo. 

2. Iniciativas municipales para eliminar los plásticos de un solo uso.

Por ejemplo, en las fiestas mayores ese vaso de publicidad de la fiesta mayor.

Sr. Alcalde. Dèiem de posar-ho més de cartró, però sí.

3. Mejoras en el proceso de comunicación interna por el tema de protocolo.

A los regidores de la oposición solo nos invitáis al pregón y cuando viene el Presi-
dent y poco más. Nos gustaría que desde protocolo del Ayuntamiento se nos hiciera
más partícipe en el día a día de este Ayuntamiento sobre el tema de actos.

Sr. Alcalde. Pero siempre que ha venido alguien institucional se ha enviado.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Sí, eso sí, pero en la fiesta de Casa Roja no
hay una invitación, aunque sea simbólica. 

Sr. Alcalde.  La festa de Casa Roja l’organitza la mateixa comissió de festes de
Casa Roja i ni l’alcalde ni la regidora hem rebut cap invitació. Vam anar perquè vam
parlar amb ells i vam anar pagant, com tots els veïns.

PSC- Portaveu Sr. Francisco Rocha. Bueno, pero al final representamos también a
ellos. Es un ruego.

PREGUNTES Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Hi ha una sèrie de preguntes que jo faig cada ple, ja ho sabeu, i que queden per
contestar com, per exemple, el ple passat. 

1. Convenis de resolució extrajudicial àmbit Boscos.

Un dels primers temes que has tret tu mateix en l’apartat de precs i preguntes és el
tema Boscos. Del tema Boscos ja has donat una explicació però jo crec que hi ha
una pregunta que és important i no s’ha explicat. I és que com és que el dia 9 de
juny vam tenir la última reunió on es va exposar ja l’acord extrajudicial definitiu que
en principi estava ja acordat per totes les parts i no es va fer un ple extraordinari de
forma immediata per aprovar-ho i tirar-ho endavant i hem tingut que esperar a que el
11 de juliol vingui una causa sobrevinguda i ens tiri per terra tot una altra vegada,
sembla que això estigui maleït o no hi hagi interès en fer-ho córrer.
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Sr. Alcalde. Interès no, maleït pot ser. No ho he pogut fer per altres motius, perso-
nals i de tots que teníem que estar, no va poder ser. Però sí que és veritat que tení-
em previst un ple extraordinari i em sembla, jo no sé si ho havia manifestat a l’oposi-
ció, però als regidors sí ho havia manifestat, i anàvem a fer un ple extraordinari i ha-
gués estat molt més bé perquè no hagués passat això. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Correcte, la pregunta és aquesta. Des de la reunió fins que va caducar l’expedient
va passar més d’un més. Per molt complicades que tinguem les agendes, crec que
trobar un forat d’una horeta per fer un ple extraordinari amb un tema important com
aquest que portem arrossegant tants anys, sincerament costa d’entendre.

Sr. Alcalde. Costa d’entendre però ha estat així i l’agenda no sempre és tant fàcil.
Estic d’acord amb tu i em sap molt de greu, perquè si ho haguéssim fet ja estaria. 

2. El Pla Director de l’Aigua. 

És un tema que va quedar pendent de contestar en el ple anterior,  portem temps
comentant el tema d’un pla director de l’aigua.

Sr. Alcalde. Ho hem explicat sempre al pla director de l’aigua, que tenim una perso-
na, que l’estem millorant.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch

Sí, però la pregunta és: des de l’últim ple, la resposta que ens va donar, no ha canvi-
at res? No s’ha avançat en l’expedient?  És que la pregunta és tant senzilla, ja ho sé
que ho pregunto cada mes, però si cada trimestre m’has de contestar el mateix, això
vol dir que l’expedient no es mou. És així de senzill, per tant, la única resposta que jo
entenc quan em dius «copia pega» o «agafa el que et vaig dir l’últim ple», és que du-
rant aquests tres mesos l’expedient no ha evolucionat, no s’ha fet res mes.

Sr. Alcalde. No, doncs sí que ha evolucionat, hem tingut reunions amb els de la bri-
gada, amb els tècnics, ara tenim prevista també al final de mes una altra reunió, on
la fem presencial, totes, i on ja tenim l’estudi de totes les pèrdues per nuclis actuali-
tzats. Tenim les pèrdues i les propostes de les millores. Hi ha vàries propostes que
són propostes considerables econòmicament i hi ha propostes on es pot actuar amb
pocs recursos. La reunió d’aquest mes, ja comencarem a tocar aquestes propostes
perquè hi ha alguna que ja s’ha plantejat. Quan ho tinguem més lligat, suposo que
anirem ensenyant-vos totes les propostes però no avançarem tampoc aconteixe-
ments, perquè hi han algunes propostes que potser no agradaran a tothom, però s’hi
està treballant. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. El que a mi en sobta una mica és
el fet que parlem de propostes, parlem d’actuacions concretes i jo crec que la dinà-
mica és al revés, primer es fa un anàlisi global, s’aprova un pla director i després es
van executant etapes o fases en funció de la disponibilitat, de la urgència, i aquesta
visió general és el que no veig, el que no sabem veure. Evidentment, és un instru-
ment viu, i si s’aprova un pla director i al llarg del temps s’hi han d’anar fent modifica-
cions, esmenes o el que sigui, doncs es fan. Però hem de tenir un instrument de par-
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tida.

Sr. Alcalde. Arrel de tot l’estudi que ha fet aquesta persona, de totes les problemàti-
ques i tot el que hem anat veient, perquè realment ha treballat molt en el territori, ha
treballat tots els nuclis, ha vist totes les problemàtiques que tenim en tots els nuclis,
que són diverses, i una va ser la que vam comunicar a les xarxes socials, dient que
si la gent no posava fre a lo de les piscines, que tancaríem l’aigua durant tota la nit,
després de tot el que s’ha fet ara està treballant en el pla director precisament per
adequar-lo a la realitat de Banyeres. Perquè hi ha coses molt bones de la Diputació
que va fer en el seu moment més totes aquestes problemàtiques que hem anat vei-
ent. Són coses que no es fan en dos dies, si es vol fer bé, però ja anem veient i les
reunions les estem fent amb personal  de l’Ajuntament,  el  que fa les lectures del
comptador que és molt important, el que repara, el que controla, el tècnic. S’estan
fent.  

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Això va ser una mica el que es va
dir en el ple del gener que es pretenia modificar i en aquests sis mesos s’han fet reu-
nions però no hi ha la modificació encara preparada.

Sr. Alcalde. No es fa en dos dies això. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Estic parlant de sis mesos.

Sr. Alcalde. Tarragona per donar-te un permís d’obres triga 9 mesos, doncs imagi-
na.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. S’està treballant, d’acord, et dono
la resposta per vàlida.

3.  La relació dels llocs de treball

La relació de llocs de treball també va quedar sense resposta en el ple anterior i és
tant simple com dir si teniu intenció de tirar-la endavant o quedarà ja aparcat el tema
i ja no es farà res més, perquè jo crec que es va fer una despesa important en l’ela-
boració d’aquest document, que després pot encaixar o no pot encaixar, s’ha de mo-
dificar però crec que seria bo tenir-ho aprovat al igual que el pla director de l’aigua,
però no sé si la intenció és deixar-ho de moment en stand by i ja es veurà més enda-
vant que es fa o realment s’està treballant per adequar-la i deixar-la aprovada. La
pregunta és aquesta.

Sr. Alcalde. Ara està en stand by, però hi ha una voluntat de l’equip de govern de ti-
rar-la endavant, em sembla que en algun ple ja vaig manifestar el problema que te-
níem perque és una despesa molt elevada i que venia produïda per unes zona con-
creta del municipi, però ara està en stand by i veurem com evoluciona tot, i els in-
gressos del municipi, perquè els que coneixeu els pressupostos, si en els pressu-
postos de l’Ajuntament ja queda molt poca partida per fer obres doncs, imagina si
hem d’incrementar altres despeses. Creiem que el futur de Banyeres és bo, que el
futur de Banyeres anirà a més d’ingressos,  això ho veurem possiblement en els pro-
pers mesos quan aprovem el pressupost de l’any que ve, creiem que pot anar bé,
però de moment està en stand by. 
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Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. La relació dels llocs de treball està
aturada. 

4. La seguretat a Banyeres

Un altre tema, que també hem parlat vàries vegades, la seguretat a Banyeres. Es va
plantejar de fer una comissió que va quedar desestimada amb el compromís de fer
reunions de treball amb les altres grups municipals. Evidentment, és de tots conegu-
ts, que no s’ha fet cap reunió tot i que en els diferents plens es van dient que es bus-
carà que es mirarà i que farem reunions i se’ns informa que s’està fent tema de con-
tractació d’empresa, de contractació de càmeres, etc, però participació per part de la
resta de grups ara mateix no hi és. No sé si la cosa quedarà també així en stand by
o realment hi ha una mínima voluntat de deixar participar o posar, si més no, el co-
neixement o demanar opinió a la resta de grups del ple. 

Sr. Alcalde. La voluntat, doncs la mateixa de sempre Jordi, però tu que estàs en el
Consell Rector de la Fundació, és el mateix que tot, si he de tenir tantes reunions de
tantes coses, doncs no dona temps i aquí des de l’oposició és molt maco demanar
reunions de tot,  de seguretat,  del  Consell  Rector,  de  la  Mancomunitat,  reunions
d’això, reunions d’allò i no podem perdre, o no volem perdre, més temps en reu-
nions, hem de seguir treballant, i sincerament ja no sé com dir-ho, la voluntat hi és
però el calendari no. Si tu em dius que sis mesos és un barbaritat, jo et dic que sis
mesos per fer el que hem fet no és una barbaritat, perquè per donar un simple per-
mís d’obra ja triguem el que triguem, però és la realitat, és així, no puc dir més. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.  Vale, doncs de moment no està
previst fer més reunions. Tot queda en voluntats però no es manifesten. 

Seguint amb el tema de seguretat, som coneixedors tots que l’any passat es va fer
una contractació de forma bastant irregular que inclús va acabar esdevenint nul el
contracte que es va fer amb l’empresa de seguretat.

Sr. Alcalde. Nosaltres no vam fer una contractació irregular, Jordi, va ser l’empresa.
Nosaltres vam contractar correctament l’empresa. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Vau contractar una empresa de ne-
teja d’habitatges o de locals per fer vigilància. 

Sr. Alcalde. No és el que ens van donar a nosaltres a entendre.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Costa molt poc de saber una em-
presa quin objecte social té, costa molt poc això d’esbrinar això i sabent que era la
mateixa persona  que signava quan va signar amb l’altra empresa l’any anterior, dir
que no es sabia és bastant curiós. 

Ens trobem que aquesta empresa torna a estar contractada aquest any, ens agrada-
ri saber quin procediment de contractació s’ha fet, si hi havia altres empreses o com
altres anys no s’ha mirat cap altre preu, s’ha agafat aquest empresa i punt, si la con-
tractació és per un mes, és per un any, a veure com s’ha fet.

Sr. Alcalde. És temporal, per l’estiu com cada any ho fem. Quina mania li teniu real-
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ment el teu grup polític a aquesta empresa, si és a nivell particular.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.  No és l’empresa, és la forma de
treballar.

Sr. Alcalde.  Aquesta empresa que tenim funciona molt bé, coneix el territori, que
això és important, coneix les persones més problemàtiques, que això és molt impor-
tant. Treballa de la mà en totes les reunions amb alcaldes de la comarca i amb els
Mossos d’Esquadra.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Aquesta no és la pregunta, la pre-
gunta és com s’ha contractat, si hi havia altres comparatives per saber.

Sr. Alcalde. A quina contractació et refereixes?

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Si tens una empresa que t’està fent
un servei hi haurà un contracte, o no hi ha contracte tampoc?

Sr. Alcalde. Clar que hi ha contracte.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. La pregunta és aquesta, quin tipus
de contracte s’ha fet? Com s’ha fet la contractació i si aquesta contractació ha sigut
per concurs, oberta, amb un negociat, si havia altres ofertes a l’expedient o simple-
ment hi ha aquesta oferta a l’expedient i no hi ha cap més. 

Sr. Alcalde. A la propera et contestaré perquè ara no vull ficar la pota amb això del
contracte, i et diré exactament quin contracte, però evidentment que hi ha un con-
tracte. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Puc saber si hi ha altres ofertes da-
munt la taula que hagin servit per comparar, o no? Perquè això no ha de ser tan
complicat de saber. O no ho voleu dir?

Sr. Alcalde. Et contestaré tot a la propera, et faré un resum a la propera i ja està.

5.  Arranjament de voreres

Un tema que ha sortit quan parlàvem és el de l’arranjament de les voreres, que jo
crec que no és acusar de populisme, crec que per ètica i per respecte als veïns, i
més tu com alcalde i veí de Banyeres, en algun moment t’has sentit perjudicat per
aquest fet, oi que tu no ho trobes bé que hi hagi veïns que no paguin per una cosa i
altres sí?

Sr. Alcalde. Jo dic que la teva companya, en un acta, i sinó que ho digui la Bet, on
nosaltres vam voler fer que la gent fes les vorreres, ens va dir que no podíem fer fer
les voreres a la gent perquè ja s’havia recepcionat. Tots els nuclis, totes les amplia-
cions urbanístiques que ha fet Banyeres, sigui Pinetellada o sigui Priorat, tot això es
va recepcionar amb el constructor, i quan es va recepcionar s’hauria d’haver tingut
per condicionat. Per tant, no podem estar esperant que es facin les voreres durant
vint anys, al final actuem i fem les voreres. 
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Sra. Elisabet Figueras, regidora. Jo vaig dir que vosaltres volíeu obligar a la gent a
fer les voreres i us vaig dir que havíeu recepcionat i, per tant, aquesta feina ja no es
podia fer d’aquesta manera, s’havia de fer d’una altra, però això no treu que tu pu-
guis fer contribucions especials, és una altra cosa. El que jo vaig dir és que tu no
pots anar a un veí i dir-li “has de fer la vorera”, això no perquè tu vas recepcionar-lo
d’aquella manera, i això és el que vosaltres preteníeu amb aquell reglament. Ara,
com tu finances l’obra, que ha de fer l’Ajuntament, això ja és un tema polític, si vols
ficar contribucions o el que vulguis. 

Sr. Alcalde.  Doncs aquí, on tu ens vas inspirar, i gràcies perquè ho estàvem fent
malament, doncs nosaltres vam decidir perquè tenim els diners, executar ràpid i lici-
tar tot i fer-ho tot d’una vegada. Ho financem nosaltres, com hem fet altres vegades,
i als últims anys amb altres equips de govern aquí a Banyeres, s’havia fet així, ja els
últims anys a la teva legislatura, Jordi, no es feien contribucions especials, ja ho pa-
gava l’Ajuntament perquè, clar, si passes de l’època de l’Avelino que sí feia contribu-
cions especials, a la teva època que no feies contribucions especials, i quedaves
molt bé, i ara nosaltres tornem a contribucions especials, doncs no sé. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. El tema de la nostra època era per-
què enteníem que l’Ajuntament tenia obligació d’arreglar les voreres que s’havien
malmès. Jo parlo de voreres, no parlo de carrers.

Sr. Alcalde. S’han fet contribucions especials, saps els carrers, no? Al carrer Major,
a la Plaça de l’Om, es van fer contribucions especials.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.Crec que cal posar-lo sobre la taula
i fer la reflexió de si és just que la gent que per la seva deixadessa no ha volgut fer
mai la vorera, i l’hagi de fer, quan la majoria de veïns ens hem hagut de pagar ca-
dascun la nostra. Simplement és això, deixar-lo sobre la taula. És decisió vostra. 

6. Soroll per bandes sonores a l’autopista

Ho vaig comentar a la Junta de Portaveus, els veïns que vivim relativament a prop
de l’autopista, que som bastants, dels diferents nuclis, d’un temps cap aquí hem sen-
tit que el volum de soroll que genera l’autopista és molt més elevat i això ve derivat
de que s’han fet bandes sonores a les línies de dintre de separació entre carrils, no
només les laterals i abans es trepitjava ocasionalment una banda sonora i ara es tre-
pitja constantment. Durant el dia potser no fem massa cas però a les nits, a les mati-
nades, hi ha veïns que viuen molt a prop i és realment emprenyador. No sé si han
arribat queixes a l’Ajuntament, no sé si teniu previst fer alguna actuació,  alguna acti-
tud, alguna queixa o alguna reclamació. A veure si ens podeu informar sobre aquest
punt, què s’ha fet o què teniu constància.

Sr. Alcalde.  En el tema de l’autopista sempre he reiterat i he tret pit sobre aquest
tema perquè som l’únic municipi que vam manifestar que no volíem l’autopista gra-
tuïta. L’autopista podia ser més reduida de preu però no gratuïta. Aquí tothom va
treure pit perquè l’autopista fos gratuïta, ja la tenim gratuïta. Això comporta tres ve-
gades més de trànsit, que comporta que hem tingut molts més accidents dels que hi
havia. Anar per l’autopista ja no és segur. Ja fa tres anys que em vaig reunir amb el
de l’autopista aquí al meu despatx pel tema de la protecció del soroll dels cotxes, ja
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només amb el que passava de la banda sonora i del soroll que hi havia. Ara si pre-
guntem als nostres veïns de l’Arboç estan encantats perquè no hi ha tant de trànsit
en la general però ara els perjudicats som nosaltres. En aquella reunió ja se’n va en-
senyar, dins dels projectes d’Espanya, que Banyeres del Penedès, i començant pel
nucli de Casa Roja que era el nucli més afectat per proximitat, hi aniran unes panta-
lles de protecció. Això ja està dins del projecte d’obres de carreteres del país. Amb
tot aquest temps des d’aquella reunió i fins ara, hi ha hagut aquesta voluntat política
de fer-la gratuïta i també ha manifestat autopistes que hi haurà un altre carril. Per
tant, el que no faran ara és treure els panels de protecció sonor perquè primer està
fer l’altre carril. Un dels helicòpters que veureu que planeja baix pel municipi és pre-
cisament per això, per prendre cotes a l’autopista. En el tema de les bandes sonores
de seguretat, i on cada dia ens diuen els accidents que es produeixen en aquesta
carretera, on ara no només hi van cotxes que tenien ITV sinó que ara també van co-
txes que no tenen ITV, cotxes que la gent no sap conduir gaire, cotxes amb càrre-
gues voluminoses, va tothom i això provoca més accidents. Per això també es fiquen
bandes sonores en les parts de dins. 

El problema que hi ha en aquesta és que les bandes sonores aquestes, si  abans te-
nien uns mil·límetres de gruixut, ara en tenen el doble d’aquests mil·límetes, les han
fet molt altes, pot ser fins i tot perillós anar en moto i xafar-les perquè són molt altes.
En 3 setmanes crec que tenim una altra reunió amb la Direcció General per aquest
tema. Això és el que ha provocat aquest soroll tant excessiu que hi ha, no sé quina
empresa han contractat però s’ha passat en alçada. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch.   La reunió que vas tenir fa tres
anys debia ser amb autopistes i ara ja no pinta res, entre cometes. La reunió ara
s’ha de tenir amb el Departament de Carreteres de l’Estat. Aleshores, aquí hi ha
dues coses a poder demanar: una, les proteccions sonores, acústiques, que seria
desitjable, que són molt els grups polítics que en els nostres programes electores
hem parlat; i, la segona, estudiar si aquestes bandes sonores sobredimensionades
són necessàries. 

Sr. Alcalde. No, però autopistes ja em va dir fa tres anys que aviat deixaria de ser
d’autopistes i aviat seria del govern, efectivament. Sí, l’alçada de les bandes sonores
és excessiva, el soroll arriba fins a casa meva. 

7. Boscos i incendis forestals

L’Ajuntament va ser el primer que va acusar a la pàgina web sobre les fogueres de
Sant Joan i la necessitat de mantenir les distàncies. En canvi, es van autoritzar o
permetre fogueres que no complien aquesta distància, hi havia fogueres que esta-
ven a menys de 500 metres d’una massa boscosa. 

Sr. Alcalde. Això ho vam estar mirant perquè ells quan parlen, des de la Generalitat,
i vam prendre les mides, no hi havia cap que no complís. Només hi havia la de Sai-
fores, que complia, i la de Banyeres. Quan ells ens passen el comunicat, que és ge-
neralitzat, de zones boscoses, i nosaltres el que tenim són quatre zones boscoses i
a una distància prudencial. Per això vam portar els ADF, que van venir sense cobrar
perquè aviat tirarem endavant un conveni amb ells, i van venir a remullar i estava
controlat per ells. I ho vam preguntar i ens van dir que no hi havia cap problema. 
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Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Parlant dels boscos, a Banyeres hi
ha més de quatre masses boscoses. Tenim tota una riera que és una zona boscosa
considerable. 

Sr. Alcalde. Aquí no tenim problemes d’incendis a les rieres. Que t’ho digui el Marc
que és bomber. 

Sr. Marc Majem, Regidor de Medi Ambient.  A veure, sí que hi ha incendis a les
rieres però hi ha el projecte de la riera de Banyeres, Sant Miquel, Santa Oliva, on
s’ha fet aquesta actuació amb la subvenció d’espais naturals de la Generalitat, amb
la qual s’ha sabut que el que més progressa amb fosc forestal a la riera és la canya i
s’està fent actuacions sobre ella i seria bo que continués al llarg del temps. Els focs
de al  riera poden ser, sí,  momentàniament espectaculars però són de recorregut
molt curt perquè no tenen amplitud, estan molt localitzats. Però sí, poden succeir,
però és un tipus de vegetació amb una humitat molt alta, tenim la sort que per la
nostra riera circula aigua, amb la qual cosa, la humitat de les plantes és altíssima. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Només deixar clar que hi ha bas-
tantes masses boscoses, no només hi ha quatre i, per tant, el perill d’incendi hi és. 

Sr. Alcalde. Jo quan m’he referit a les quatre masses boscoses ho he dit referint-me
al que ha comentat el Paco Rocha de per què no es netegen i estan en el casc urbà.
I no estan en el casc urbà, estan a prop però no dins. Per això he dit aquestes qua-
tre. 

8. Moció en defensa dels treballadors de Sant-Gobain

Ens vau demanar, i vam parlar a la Junta de Portaveus, si ens adheriríem a una mo-
ció per defensar els llocs de treball  de Cristaleria,  de Saint-Gobain.  Jo crec que
s’hauria d’haver presentat aquesta moció tot i que ara temporalment s’hagi arribat a
una solució.

Sr. Alcalde. Sí, es podria haver fet, jo soc treballador afectat i soc dels alcaldes que
he estat defensant aquest tema, però ara que ja hem acabat, hem signat “la pipa de
la pau”, entre cometes, i sabem que potser passa algo al setembre, i si al setembre
passa el que hagi de passar ja farem el que tinguem que fer, però ara vam creure
que no era el moment.

9. Obres del camí darrera d’Esteve Química

Respecte el que s’ha comentat abans d’Esteve Química, m’ha semblat sentir que es
pretén asfaltar des de Saifores fins a Sant Miquel?

Sr. Alcalde. Això ja ho vam comentar en varis plens. En el projecte inicial d’EQ Es-
teve, quan es va aprovar la primera reparcel·lació, hi ha un projecte que puja 1 milió
d’euros que va de la rotonda de Saifores fins al final d’EQ Esteve.

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Això ho conec i això no és un com-
promís, és una obligació que tenen ells d’urbanitzar, no és un compromís voluntari o
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un acte altruista.

Sr. Alcalde. Sí, efectivament. Han de fer un vial de carretera amb carril bici, una ca-
rretera amb doble vorera enorme, amb arbres, ... Amb les darreres reunions que
hem fet amb EQ Esteve, amb els tècnics i arquitectes, vam dir que si fins a final
d’EQ Esteve tenim la Diagonal, i d’EQ Esteve a Sant Miquel tenim un camí de ca-
bres, això, com es menja?

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. En el seu moment ja es va plante-
jar, quan estava precisament l’Avelino al govern, d’asfaltar aquell camí, i en aquell
moment els veïns de Saifores van dir que preferien que aquell camí continués sent
camí, no asfalt. Però les persones de Saifores canvien i potser ara opinarien dife-
rent. 

Sr. Alcalde. Per exemple, ara per anar a les barbacoes o a on es vulgui anar, cami-
nant o passejant, avui si hi aneu està tot ple d’aigua. Ara ho acondicionaríem molt
millor i ho hauríem de fer nosaltres però ens ho paga EQ Esteve i, per què ens ho
paga? Perquè hem jugat unes cartes amb ells i ens han dit que ens asfaltarien la
resta si acceptem unes modificacions. Com han demanat fer trams, en el segon tram
vam dir que si ens feien una Diagonal fins EQ Esteve després Banyeres no tindria
diners per acabar-ho perquè això costaria dos milions i mig o tres d’euros  fins a
Sant Miquel. Llavors, quan es va fer aquell plantejament no hi havia en propietat una
ciutat ibera ni un projecte de comprar uns terrenys nous on es faci una zona d’apar-
cament i tot això. Atès que aquest equip de govern ha tirat endavant el que tothom
volia però ningú havia fet, em refereixo a comprar el poblat iber, el que hem fet és dir
que aquest milió d’euros que hi ha fins EQ Esteve, els hi hem dit que si enlloc de fi-
car llums, bicicletes i tot això, fem només una carretera més senzilla perquè puguin
passar dos autocars,i aquest milió d’euros l’aprofitem per continuar fins a l’entrada
de Sant Miquel o del poblat iber. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Això suposarà modificar el projec-
te, entenc, i el planejament municipal. 

Sr. Alcalde. Sí, i la voluntat hi és. En el projecte del poblat iber i de l’adquisició dels
terrenys del costat, i ara ja s’està tancant amb una tanca, sempre hem dit que el pro-
jecte d’aquest equip de govern és poder entrar els autocars i els visitants des de Sai-
fores, no molestar mai a la gent que viu a Sant Miquel, perquè no trobem adequat
que els autocars hagin de passar pels seus carrers. La gent de Sant Miquel hi viurà
amb tota la tranquil·litat i els autocars vindran des de Saifores. Per això vam plante-
jar aquest projecte amb EQ Esteve, que no van veure cap problema. I pensàvem
que podia costar menys el projecte però després amb els nostres serveis jurídics i
tècnics vam veure que no podia costar menys, que si era un milió d’euros abans, se-
ria un milió d’euros ara, o el que siguin 900.000 euros. Per tant, el preu no varia, ells
invertiran la mateixa quantitat, l’únic que ara el tram serà molt més llarg i així Banye-
res tindrà més qualitat en el tema del poblat iber, fins a Sant Miquel. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Jo el que t’estic dient és el motiu
de per què aquell camí no estava asfaltat. En el seu moment els veïns van manifes-
tar que preferien que aquell camí no s’asfaltés. Però les coses canvien, els veïns
canvien d’opinió. Canvien les circumstàncies i les necessitats.

Sr. Alcalde. Abans no teníem el poblat iber. Si tu preguntes a la gent de Sant Miquel
per on volen que entrin els autocars, et diran que per Saifores asfaltant el camí, i no
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per dins de Sant Miquel. I per això agraeixo al Director d’EQ Esteve la voluntat de
poder arribar a aquests acords que són uns beneficis tant per ell com pel municipi
de Banyeres. 

Junts per Banyeres – Portaveu Jordi Guasch. Per part meva res més, i disculpeu
que s’hagi allargat tant per part meva. 

Sr. Alcalde. Bona nit, gràcies a tots els que ens seguiu en directe i esteu aquí fins a
última hora. Gràcies a tots els regidors, secretària, i bona nit a tothom. 

La literalitat de les intervencions i deliberacions hagudes durant el desenvolupament de
la sessió queden reproduïdes en el fitxer àudio de la sessió, que consta certificat a
l’expedient, i del qual es dona publicitat al Portal de Transparència de l’Ajuntament de
Banyeres  del  Penedès,  accessible  des  de  la  seu  electrònica
https://banyeresdelpenedes.eadministracio.cat.

  DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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